

ပြည်သူ့အတွက် ပထမတစ်နှစ်တာ အချုပ်ပိုပါရှိ
ယနေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီတို့၏ ပထမတစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို အချုပ်ပို (၈)မျက်နှာဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် တရုတ်သံအမတ်ကြီးတို့တွေ့ဆုံ ကုန်သွယ်ရေး၊ ဆက်ဆံရေးနှင့် နယ်စပ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ဆွေးနွေး

သတင်း စာမျက်နှာ >> ၃



ကျောက်မျက်ရိုင်းများနှင့် ကျောက်စိမ်းအသားကျောက်များ မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချ

နေပြည်တော် မတ် ၂၁

ကျောက်မျက်ရိုင်းများနှင့် ကျောက်စိမ်းအသားကျောက်များ မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ရောင်းချပွဲ တတိယနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီမှစတင်၍ နေပြည်တော်ရှိ မဏိရတနာကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။ ယနေ့တွင် ကျောက်မျက်အတွဲများအတွက် ယမန်နေ့က ဈေးနှုန်းတင်သွင်းခဲ့သည့် အဆိုပြုလွှာများကို တာဝန်ရှိသူများက ဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးကြပြီး တင်ဒါအောင်မြင်သူစာရင်းကို ကြေညာသည်။ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့



အမေရိကန်စစ်ရေယာဉ် ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိ

ရန်ကုန် မတ် ၂၁

အမေရိကန်ရေတပ်မှ စစ်ရေယာဉ် USNS FALL RIVER (T-EPF-4) သည် ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်အဖြစ် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြန်မာ

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သီလဝါဆိပ်ကမ်း (MITT) သို့ ရောက်ရှိလာရာ တပ်မတော်(ရေ)မှ အရာရှိကြီးများ၊ အရာရှိစစ်သည်များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်ရေတပ် စစ်သံမှူးတို့က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

အဆိုပါရေယာဉ်တွင် အမေရိကန်ရေတပ်မှ CAPT Stanfield L.Chien ဦးစီး၍ အရာရှိစစ်သည် ၁၃၉ ဦးတို့ လိုက်ပါလာပြီး ငါးရက်အကြာ နေထိုင်၍ လေ့လာလည်ပတ် စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့



သဒ္ဓါထက်သန် မြန်မာအားမာန် ကမ္ဘောဇဘဏ်

မြောက်

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများတိုးမြှင့်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ဖိတ်ကြားချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတနိုင်ငံသမ္မတ မစ္စတာ ရှိဒရိုရို ရိုဝါ ခူတာတေး လာရောက်ခဲ့သည်။ ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိစဉ် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်တို့နှင့်တွေ့ဆုံပြီး ဒေသတွင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ နည်းပညာ၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားရေး၊ လူကုန်ကူးမှု၊ မူးယစ်ဆေးဝါး၊ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးတို့ကို အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့သည်။

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့သည် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများဖြစ်ပြီး နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံမှုနှင့် သံတမန်ဆက်သွယ်မှု နှစ် ၆၀ ကျော်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ခေတ်အဆက်ဆက် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံမှုများအား မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် သိရှိနားလည်ထားခဲ့ပြီး ယခုအစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးများမှာစာသစ်ကို ထပ်မံတိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်လိုက်ခြင်းဖြစ်၍ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုနက်ရှိုင်း ခိုင်မာအားကောင်းလာလိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များတွေ့ဆုံမှုတွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဒေသတွင်း၌သာမက တစ်ကမ္ဘာလုံးငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် တည်ငြိမ်မှုကိုမြှင့်တင်လိုသည့် ဘုံဆန္ဒနှင့် မြန်မာနိုင်ငံပြည်သူများ၏ဆန္ဒကို ထင်ဟပ်သော အာဆီယံ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်မည့် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ “ပြောင်းလဲမှုအတွက် လက်တွဲလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ ကမ္ဘာကြီးနှင့်ထိတွေ့ချိတ်ဆက်ခြင်း ဟူသော အဘော်”ကို အားပေးထောက်ခံခဲ့သည်။ အာဆီယံအသိုက်အဝန်း တည်ထောင်ရေးနှင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် နှစ်(၅၀)ပြည့် အာဆီယံထူထောင်သည့်နှစ် အထိမ်းအမှတ်ကျင်းပရေးအတွက် နီးကပ်စွာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် မျှော်လင့်ထားသည်။ လက်တွေ့တွင် နှစ်နိုင်ငံအကြား စားနပ်ရိက္ခာ ဖူလှမှု၊ စိုက်ပျိုးရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအတွက် နားလည်မှုစာချွန်လွှာရေးထိုးနိုင်ခဲ့သည်။

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသည် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ရဲဝံ့ပြတ်သားစွာဆောင်ရွက်နေသောနိုင်ငံဖြစ်သည်။ ဖွံ့ဖြိုးဆဲ တိုင်းပြည်များအနေဖြင့် တူညီသည့် ရှုပ်ထွေးသောပြဿနာများကိုရင်ဆိုင်နေရသော်လည်း မကြောက်မရွံ့၊ ဖြေရှင်းသွားမည့်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ကာကွယ်ရေးနှင့်လုံခြုံရေးကဏ္ဍတွင် ရယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီးဖြစ်သော စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများကို ချညှန်အောင် ပြုလုပ်လာမည့် အကြမ်းဖက်ခြိမ်းခြောက်မှုများကိုဖြေရှင်းရန် နှစ်နိုင်ငံ နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အထူးသဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုတိုက်ဖျက်ရေးကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဟု သိရသည်။

ဖိလစ်ပိုင်စီးပွားရေးကုမ္ပဏီများသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆေးဝါး၊ အစားအသောက်ကဏ္ဍများတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလျက်ရှိပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ကူညီအားပေးလျက်ရှိသည်။ တိုင်းပြည်အရပ်အသွေး တည်ဆောက်မှုတွင် နှစ်နိုင်ငံစလုံးအတွက် အရေးကြီးသောကြောင့် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၏ပညာရေးအခွင့်အလမ်းများကို အသုံးပြုရန် ဖိတ်ခေါ်ထားသည်။ မြန်မာလူမျိုး ၁၀၀ ကျော်သည် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် ဆောက်လုပ်ရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍများတွင် ဆည်းပူးလေ့လာခဲ့ပြီး ဖိလစ်ပိုင်လူမျိုး ၁၀၀ ကျော်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်ကြကာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်လုပ်ကိုင်နေကြသည်။

ယခုကဲ့သို့ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသမ္မတနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးလာရောက်လည်ပတ်ခြင်းသည် လက်ရှိ နှစ်နိုင်ငံအပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့် အနာဂတ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများအတွက် ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ပြီး အခွင့်အလမ်းကောင်းများ ရရှိခဲ့သည်ဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ ထိုအခွင့်အလမ်းကောင်းများကို အမိအရ ဆုပ်ကိုင်ကာ နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများအတွက် အကျိုးရှိမည့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ဆက်လက်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ မိတ်ဆွေကောင်းပီသသော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည် အသိအမှတ်ပြုပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းများဖြင့် ပြည်သူများ၏မျှော်လင့်ချက်များနှင့် ဝမ်းမြောက်မှုများ ပိုမိုတိုးတက်အောင် ဆောင်ကြဉ်းနိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါသည်။

(၇၂)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်

- ★ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး၊ ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်နှင့် အကျိုးစီးပွားများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးနှင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လုပ်ငန်းတာဝန်အရပ်ရပ်ကို ထိပါးလာမှုများအား တပ်မတော်မှ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- ★ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ပြည်သူလူထုက ရွေးချယ်သော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းပေါ်တွင် ခိုင်ခိုင်မာမာလျှောက်လှမ်းနိုင်ရန် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရေးတို့အား တပ်မတော်၏ ရပ်တည်ချက်အဖြစ် မြဲမြံစွာ ခံယူလုပ်ဆောင်ရေး။
- ★ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်ရာတွင် ချမှတ်ထားသော တပ်မတော်၏ ငြိမ်းချမ်းရေးမူဝါဒ(၆)ရပ်ဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ဦးဆောင်မှုနှင့်အတူ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- ★ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးနှင့် ဘက်စုံလုံခြုံရေးတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် စွမ်းရည်ထက်မြက်သည့် တပ်မတော်တည်ဆောက်ရေး။

စာပတ်သူတိုးပွားရေး နယ်လှည့်စာငှားလုပ်ငန်း ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ငါးသရောက် မတ် ၂၀
ညောင်ဦးခရိုင် ငါးသရောက်မြို့၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်အေးအေးမိုး ဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့သည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ငါးသရောက်မြို့ အမှတ်(၂) ဈေးကုန်းရပ်ကွက်ရှိ လူစည်ကားရာ ဗိုလ်ချိုဈေးနှင့် ငါးသရောက်မြို့ ဆေးရုံသို့သွားရောက်ပြီး နယ်လှည့်စာငှားလုပ်ငန်း ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။
အမှတ်(၂) ဈေးကုန်းရပ်ကွက် ဗိုလ်ချိုဈေးရှိ ဈေးသူဈေးသားများနှင့် ဈေးဝယ်သူများ စုစုပေါင်း ၅၅ ဦးခန့်၊ ငါးသရောက်မြို့ဆေးရုံရှိဆရာ ဆရာမများက စိတ်ဝင်တစား လာရောက် ငှားရမ်း ဖတ်ရှုလေ့လာခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ **ရဲဝင်းနိုင်(ညောင်ဦး)**

နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြု ဈေးကွက်ဝင်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စများဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မတ် ၂၀
မြန်မာ-အစွဲရေး နှစ်နိုင်ငံအစိုးရ အချင်းချင်း ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ အချင်းချင်းတို့အကြား လယ်ယာ ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် အဆင့်မြှင့် အချင်းချင်း ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ အချင်းချင်းတို့အကြား လယ်ယာ ဆောင်ရွက်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ နိုင်ငံ တကာ စံချိန်စံညွှန်းမီ GAP အသိအမှတ်ပြု ဈေးကွက်ဝင်သီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ သုတေသနနှင့် တောင်သူ



ပညာပေး စံပြစိုက်ကွင်းကြီးများ ထူထောင် ဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ နည်းပညာပေးသင်တန်း ဖွင့်လှစ်မှုဆိုင်ရာများ၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၊ ပညာရေးကဏ္ဍနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်က အစွဲရေး နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး Mr. Daniel Zonshing နှင့် ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ဝန်ကြီးရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။
သန်းဦး (လေးမျက်နှာ)

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

ရန်ကုန် မတ်လ ၂၀	မန္တလေး(ရွှေဈေး) မတ်လ ၂၀	နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း
ရန်ကုန်(ရွှေဈေး) ၈၉၆၀၀၀ - ၈၉၆၀၀၀	မန္တလေး(ရွှေဈေး) ၈၉၆၀၀၀ - ၈၉၆၀၀၀	(က) အမေရိကန် တစ်ဒေါ်လာ = ၁၃၆၂.၀
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း	ရန်ကုန်	(ခ) ဥရောပ တစ်ယူရို = ၁၄၆၅.၄
(က) ဒီဇယ် တစ်လီတာ	၇၀၅/၇၂၀ ကျပ်	(ဂ) တရုတ် တစ်ယွမ် = ၁၉၇.၁၅
(ခ) အောက်တိုန်း ၉၅ တစ်လီတာ	၇၂၅/၇၆၅ ကျပ်	(ဃ) ထိုင်း တစ်ဘတ် = ၃၉.၂၈၅
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၂ တစ်လီတာ	၆၉၅/၇၃၅ ကျပ်	(င) မလေးရှား တစ်ရင်းဂစ် = ၃၀၇.၈၀
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ	၇၀၀/၇၄၀ ကျပ်	(စ) အိန္ဒိယ တစ်ရူပီး = ၂၀.၈၄၃
ရန်ကုန် လက်ကားဈေး		(ဆ) ဂျပန် တစ်ရာယန်း = ၁၂၁.၀
ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၆၃၈/၆၄၅ ကျပ်၊ အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၆၄၅/၆၅၅ ကျပ်		(ဇ) တောင်ကိုရီးယား တစ်ရာဝမ် = ၁၂၂.၀၂
အောက်တိုန်း ၉၂ တစ်လီတာ ၆၃၀/၆၃၅ ကျပ်		(ဈ) ဩစတြေးလျ တစ်ဒေါ်လာ = ၁၀၅၃.၀
၁၃-၃-၂၀၁၇ ရက်နေ့မှ ၁၇-၃-၂၀၁၇ ရက်နေ့အတွင်း ပြည်ပမှ မှာယူတင်သွင်းသည့် စက်သုံးဆီများ၏ ဆိပ်ကမ်းအရောက် ပျမ်းမျှအရင်းဈေးမှာ အောက်တိုန်း ၉၂ တစ်လီတာ ၆၃၄ ကျပ်နှင့် ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၆၄၅ ကျပ် ဖြစ်ပါသည် (လက်လီဆိုင်များ ရောင်းဈေးအနေဖြင့် သို့လျှော့စရိတ်၊ သယ်ယူစရိတ်ခရီးအကွာအဝေးပေါ် မူတည်၍ ဈေးနှုန်းကွာခြားနိုင်ပါသည်။)		(ည) စင်ကာပူ တစ်ဒေါ်လာ = ၉၇၅.၀၉

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် သတ်မှတ်ရည်ညွှန်းနှုန်း

မြောက် နေ့စဉ်သတင်းစာ	စာတည်းများချုပ် - ဦးခင်မောင်ကျော်ဒင် စာတည်းများ - ဦးဝင်းနိုင်၊ ဦးစိုးစိုးနိုင် စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေးသန်း၊ ဦးကျော်ဇေယျာမြင့်၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်မေလှသင်း၊ ဒေါ်စန္ဒာဝင်း	သတင်းထောက်များ - ဦးဌေးအောင် ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးအောင်ထိန်၊ ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်မိုးစိုး၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော် အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးတိန်လင်းလင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း	အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဒေါ်ခင်ဇာလီ၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ အထူးသတင်းထောက် - ဒေါ်ဆုနင်းလှ
--------------------------------	--	--	--

ပြည်တွင်းရေးရာ

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် တရုတ်သံအမတ်ကြီးတို့ တွေ့ဆုံ ကုန်သွယ်ရေး၊ ဆက်ဆံရေးနှင့် နယ်စပ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မတ် ၂၁

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟုန်လျန်အား ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က လောက်ကိုင်ဒေသ၏ နောက်ခံသမိုင်းကြောင်းနှင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်များအတွင်း လက်နက်ကိုင်များက အရှေ့မြောက်နယ်မြေအတွင်း စစ်ရေးလှုပ်ရှားမှုများကို စတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့်အခြေအနေများ၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် တပ်မတော်တို့၏ ငြိမ်းချမ်းရေးကမ်းလှမ်းမှုများကို ငြင်းပယ်၍ စစ်ရေးနည်းလမ်းကိုသာ ရွေးချယ်လုပ်ဆောင်ခဲ့မှုများ၊ တိုက်ပွဲများကြောင့်

တပ်မတော်သားများ စွန့်လွှတ်ပေးဆပ်ရမှုများရှိပြီး ၎င်းတို့လည်း ထိခိုက်ကျဆုံးမှုများစွာရှိကြောင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများလည်း နှစ်နာမှုရှိပြီး နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးနှင့် ဆက်ဆံရေးကိုပါ ထိခိုက်စေခြင်းကြောင့် မည်သည့်အကျိုးမျှမရှိသည့် အခြေအနေများနှင့် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် ၎င်းတို့စစ်ရေးအရ အခြေအနေဖန်တီးနိုင်ခွင့် မရှိစေရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးက မြန်မာ-တရုတ်နယ်စပ်ကိစ္စရပ်များကြောင့် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသလုံခြုံရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို ထိခိုက်စေမှုအခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပါဝင်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးမှု အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး လက်ရှိလောက်ကိုင်ဒေသဖြစ်စဉ်



များနှင့် ပတ်သက်၍ မြေပြင်တွင် အမှန်တကယ်ဖြစ်ပျက် နေမှု၊ နှစ်ဦးနှစ်ဖက်လုပ်ဆောင်နေမှု၊ နယ်စပ်ဒေသလုံခြုံရေးနှင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

အမေရိကန်စစ်ရေယာဉ်မှ

သွားမည်ဖြစ်သည့်အပြင် ချစ်ကြည်ရေး အားကစားပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေစဉ်အတွင်း အမေရိကန်ရေတပ်၏ အမှတ် (၇) ရေတပ်သင်္ဘောမှ ဝိတတီးပိုင်းအဖွဲ့သည် မြန်မာနိုင်ငံမှ ဝိတပညာရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ဝိတအနုပညာဆိုင်ရာနီးနှောဖလှယ်မှု အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲများကို ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည့်အပြင် မတ် ၂၄ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမေရိကန်စစ်တာ၌ အခမဲ့ဝိတဖျော်ဖြေပွဲတစ်ခုပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်သံရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရသိရသည်။

ထိုသို့လာရောက်လည်ပတ်ခြင်းဖြင့် နှစ်နိုင်ငံရေတပ်အချင်းချင်းသာမက နိုင်ငံအချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု၊ ယုံကြည်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပိုမိုမြှင့်တင် ဆောင်ရွက်လာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ ဇော်ကြီး(ပုဂံတ)

ဟုမ္မလင်း၊ ဖောင်းပြင်၊ ဖော်လိုက် ချင်းတွင်းမြစ်ရိုးတစ်လျှောက် ကမ်းပြိုမှုကာကွယ်ရေး မြေထိန်းနံရံ တည်ဆောက်

နေပြည်တော် မတ် ၂၁

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်သည် မတ် ၁၈ ရက်က ဟုမ္မလင်းမြို့ ဆိပ်ကမ်းမှ ရေယာဉ်ဖြင့် တစ်ဖက်ကမ်းရှိ ကက်သာကျေးရွာ ကမ်းထိန်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ရေယာဉ်ဖြင့် ဟုမ္မလင်းမြို့မှ စုန်ဆင်းခဲ့ပြီး ဖောင်းပြင်မြို့သို့ရောက်ရှိကာ ဖောင်းပြင်မြို့နယ် ကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက် တည်ဆောက်ထားရှိသည့် မြေထိန်းနံရံများနှင့် လက်ရှိ ဆောင်ရွက်နေသည့် ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး အလျား ၁၇၅ ပေရှိ ဘိုးပိုင်အခြေပြုမြေထိန်းနံရံ တည်ဆောက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် ဖောင်းပြင်မြို့မှ ရေယာဉ်ဖြင့် ဖော်လိုက်မြို့သို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာလာရာ ဖောင်းပြင်-

ဖော်လိုက်ရေလမ်းပိုင်းအတွင်းရှိ ဖောင်းပြင်မြို့ ကြို့ကုန်းကျေးရွာ ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး၊ သာစည်ကျေးရွာ ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် မျှော်တိုင်တန်းကွန်ကရစ်ကွက် တည်ဆောက်ထားရှိမှုနှင့် ဖော်လိုက်မြို့နယ် တပ်ကုန်းကျေးရွာ ဝဲခြမ်းအခြေပြု ကျောက်စိတင်တည်ဆောက်နေမှုများကိုလည်းကောင်း၊ တည်ဆောက်ပြီးပြီဖြစ်သည့် ဖော်လိုက်မြို့ ရွှေနဒီဆိပ်ကမ်း အလျားပေ ၁၆၀ ရှိ ဘိုးပိုင်အခြေပြုကျောက်စိမြေထိန်းနံရံနှင့် အလုပ်သမားရုံး ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး အလျား ၁၃၆ ပေရှိ ဘိုးပိုင်အခြေပြု ကျောက်စိနံရံလုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ရာ တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

မတ် ၁၉ ရက်တွင် ချင်းတွင်းမြစ်ကြောင်းအတိုင်း ဖော်လိုက်မြို့မှ ရေယာဉ်ဖြင့် စုန်ဆင်းခဲ့ပြီး

ဖော်လိုက်-ကလေးဝ ချင်းတွင်းမြစ်ကြောင်းရေလမ်းအခြေအနေများနှင့် ကလေးဝမြို့နယ် မထုကျေးရွာနှင့် ကျွဲကျေးရွာ ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများနှင့် ရွှေမုဋ္ဌာဘုရားအနီး ဆိပ်ကမ်းတွင် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် ကမ်းထိန်းလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် မင်းကင်းဆိပ်ကမ်း ရေလမ်းကောင်းမွန်ရေး မျှော်တိုင်တန်း သဲအိတ်စီ ရေကာတည်ဆောက်ထားရှိမှုများနှင့် မင်းကင်းရေလမ်း အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ ကနီမြို့နယ် ကျောက်လှေကားကျေးရွာ၊ ကင်းကျေးရွာ ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း၊ ကနီမြို့ဆိပ်ကမ်း ထပ်ပိုးကျောက်စိနံရံနှင့် တံတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

တရားမဝင် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ဥပဒေနှင့်အညီ ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှုဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ



ပုသိမ် မတ် ၂၁

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးရုံးက ကြီးမှူးကျင်းပသော တရားမဝင်သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ဥပဒေနှင့်အညီ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပမဟုတ် FLEGT-VPA လုပ်ငန်းစဉ် ဆောင်ရွက်မှုအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၂၁ ရက်နံနက် ၈ နာရီခွဲက ပုသိမ်မြို့ မဟာပန္နလလမ်း ပုသိမ်တိုတယ်ခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် မန်းဂျော်နီက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီး သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးခင်မောင်မြင့် အမှူးပြု၍ National FLEGT Facilitator ဦးကျော်ထွန်းက တရားမဝင်သစ်တောထွက် အာမခံစနစ်နှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ ဒေါက်တာတင်တင်မြင့်(သစ်ထုတ် လုပ်ငန်းမန်နေဂျာ)က မြန်မာနိုင်ငံ၌ FLEGT-VPA လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေနှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ သဘာဝစိုက်ခင်း ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်ဇောက

အစိုးရသစ်လက်ထက် သစ်တောကဏ္ဍပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်မှုများကိုလည်းကောင်း၊ စိမ်းလန်းအိမ်ခြေအဖွဲ့ FLEGT-VPA ဦးဘောနီဇွန်းက အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းကဏ္ဍ၏ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း၊ သစ်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဗဟိုအမှုဆောင် ဦးမြင့်သူက ပြည်သူများ သစ်တောဥပဒေမသိနားမလည်မှုကြောင့် အဖိုးတန်ကျွန်းသစ်ရတနာ သယ်ဇာတများ ဆုံးရှုံးနှစ်နာမှုရှိသလို တရားမဝင်ခတ်လှဲ ရောင်းဝယ်နေခြင်းကြောင့် အရေးယူရမည့်ကင်းဝေးစေရန် တရားမဝင် သစ်ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် ဆက်စပ်နေသည့် ကုန်သွယ်မှုထိန်းချုပ်ရန်နှင့်ဥပဒေနှင့်အညီ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်ရာ ကောင်းမွန်သော သစ်တောစီမံအုပ်ချုပ်လုပ်ကိုင်မှု တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် အကျယ်တဝင့်ဆွေးနွေးပြီး ပုဂ္ဂလိက သစ်လုပ်ငန်းရှင်များ၏ မေးမြန်းချက်များကို ပြန်လည်ဖြေကြားကြကြောင်း သိရသည်။

(ပုသိမ်လှကြည်)

ကျောက်မျက်ရိုင်းများမှ

ထို့ပြင် ကျောက်စိမ်းအတွဲအမှတ် (၁)မှ အတွဲအမှတ် (၁၅၀၀) အထိ ဈေးနှုန်းအဆိုပြုလွှာများကို ဝယ်ယူလိုသူများက တင်ဒါပေးအတွင်းသို့ ထည့်သွင်းကြသည်။ ကျောက်စိမ်းအတွဲအမှတ်(၁၅၀၁)မှ အတွဲအမှတ် (၃၀၀၀)ကို မတ် ၂၂ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ အတွဲအမှတ်(၃၀၀၁)မှ အတွဲအမှတ်(၄၄၄၅)ကို မတ် ၂၃ ရက်တွင် လည်းကောင်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

အမျိုးသားသတင်းဆုပေးပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် မတ် ၂၁

မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်း အမျိုးသားသတင်းဆုရွေးချယ်ရေးကော်မတီက ကြီးမှူး၍ ပဉ္စမအကြိမ်အမျိုးသားသတင်းဆုပေးပွဲကို ကမ္ဘာ့သတင်းလွတ်လပ်ခွင့်နေ့ဖြစ်သည့် မေ ၃ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

အမျိုးသားသတင်းဆုအဖွဲ့ဖြင့်ပွဲတွင် သတင်းသူရဲကောင်းဆု (The Hero of Journalist)၊ အကောင်းဆုံးသတင်းဆု (The Best News Story Award)၊ အကောင်းဆုံးသတင်းဆောင်းပါးဆု (The Best Feature Award)၊ အကောင်းဆုံးသတင်းဓာတ်ပုံဆု (The Best News Photo Award)၊ အကောင်းဆုံးသတင်းကာတွန်းဆု (The Best Newspaper Cartoon Award)၊ အကောင်းဆုံးရုပ်/သံသတင်းဆု(The Best TV News Story Award)တို့ကို ပေးအပ်မည်ဖြစ်သည်။

အမျိုးသားသတင်းဆု ရွေးချယ်ရေးကော်မတီသို့ သတင်းသမားကိုယ်တိုင် မိမိရေးသား

သည့်သတင်း၊ မိမိကိုယ်တိုင်ရိုက်ကူးသည့် ဓာတ်ပုံ၊ ကာတွန်းကို ပေးပို့နိုင်သည်။ ထို့အပြင် အခြားသူတစ်ဦးက ၎င်းကြိုက်နှစ်သက်သည့် သတင်း၊ ဓာတ်ပုံ၊ ကာတွန်းကို ကိုယ်စားပေးပို့နိုင်သည်။

သတင်းဌာနများမှ မိမိတို့ထုတ်ဝေ၊ ထုတ်လွှင့်သည့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် သက်ဆိုင်သည့် မည်သည့် သတင်းသုံးပုဒ်ကိုမဆို ပေးပို့နိုင်သည်။ ထိုသို့ Nomination ပုံစံဖြင့် ပေးပို့သည့် သတင်းဆောင်းပါး၊ ကာတွန်းနှင့် သတင်းဓာတ်ပုံများသည် ၂၀၁၆ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်မှ ၂၀၁၇ခုနှစ် မတ် ၃၁ ရက်အတွင်း ပုံနှိပ်မီဒီယာများတွင် ပုံနှိပ်ဖော်ပြထားသည့် သတင်းများဖြစ်ရမည်။ ပုံနှိပ်ထားရှိမှုကို မိတ္တူတင်ပြနိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ရုပ်သံမီဒီယာများအနေဖြင့် မိမိတို့ဖော်ပြသည့် အွန်လိုင်းဝက်ဘ်ဆိုက် link များကို ဖော်ပြပြီး ဧပြီ ၇ ရက်နောက်ဆုံးထား ပေးပို့ရမည်ဖြစ်သည်။ ဧပြီလကုန်တွင် သတင်းဆုများကို အပြီးသတ်ရွေးချယ်မည်ဖြစ်သည်။

သတင်းဆုအတွက် မိမိတို့၏ Nominations များကို info@mjournalistsa.org သို့လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသတင်းစာဆရာအသင်း (MJA) အမှတ် (၁၇၃/၁၇၅)ပန်းဆိုးတန်းလမ်း ကျောက်တံတားမြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့သို့ လူကိုယ်တိုင်သော်လည်းကောင်း ပေးပို့နိုင်သည်။

(အောင်သူရ)

ဥရောပသမဂ္ဂမှ ဗြိတိန်နုတ်ထွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ် မတ် ၂၉ ရက်တွင် စတင်ရန် ဝန်ကြီးချုပ် မေ စီစဉ်ပြီ

ဘရစ်ဆယ် မတ် ၂၀
ဥရောပသမဂ္ဂ(အီးယူ)မှ ဗြိတိန်နိုင်ငံ နုတ်ထွက်သည် ဟူသော တရားဝင်ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်ကို မတ် ၂၉ ရက် တွင် ဝန်ကြီးချုပ် ထရီစာမေက အီးယူထံသို့ စာရေးသား ပေးပို့ကာ သိကြားစေမည်ဖြစ်ကြောင်း အီးယူတာဝန်ရှိသူ များက ရိုက်တာသတင်းဌာနသို့ ပြောကြားသည်။

ဗြိတိန်နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်နှင့် ဥရောပ၏ အနာဂတ် တို့ကို ပြန်လည်၍ ပုံဖော်ထုဆစ်ရာရောက်မည့် ဖြစ်စဉ် အဖြစ် အီးယူမှ နုတ်ထွက်ခြင်းဆိုင်ရာ စေလွှတ်ဆွေးနွေးမှုများ ကို နှစ်နှစ်ကြာ ဆက်လက်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

မတ်လ၏ နောက်ဆုံးပတ်ကုန်ဆုံးချိန်ဝန်းကျင်တွင် ဗြိတိန်ဝန်ကြီးချုပ်၏ တရားဝင်အကြောင်းကြားစာကို လက်ခံ ရရှိပြီးသည့်အခါ ဥရောပကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နယ်တပ်စ်က စေလွှတ်ဆွေးနွေးရေးလုပ်ငန်းစဉ်ဆိုင်ရာ အခြေခံမူများနှင့် ပတ်သက်နေသော မူကြမ်းစာလွှာကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ အစိုးရအဖွဲ့ပေါင်း ၂၇ ဖွဲ့သို့ ဖြန့်ဝေမည်ဖြစ်သည်။

စေလွှတ်ဆွေးနွေးရေးလုပ်ငန်းစဉ်ဆိုင်ရာ အခြေခံမူ များကို အပြီးသတ်အတည်ပြုနိုင်ရေးအတွက် ဥရောပ ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ ၂၇ နိုင်ငံတို့မှ ခေါင်းဆောင် များကို ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲသို့ ဖိတ်ခေါ်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

အီးယူခေါင်းဆောင်များ၏ ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲကို မေလ အစောပိုင်းတွင် ကျင်းပဖွယ်ရှိကြောင်း ရိုက်တာသတင်း ဌာနက ရေးသားဖော်ပြသည်။

ဥရောပသမဂ္ဂမှ ဗြိတိန်နိုင်ငံ နုတ်ထွက်ကြောင်း တရားဝင်ထုတ်ပြန်ကြေညာမည့် နေ့ရက်နှင့်ပတ်သက်၍ အီးယူဆိုင်ရာ ဗြိတိန် အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်က ဥရောပ ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌကို အသိပေးအကြောင်းကြားခဲ့ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် မေ၏ အစိုးရအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

လစွာဘုန်းစာချုပ်၏ အပိုဒ် ၅၀ ကို မှီငြမ်းကိုးကားကာ အီးယူမှ ဗြိတိန်နိုင်ငံ တရားဝင်နုတ်ထွက်မှုကို စာရေးသား ကာ တရားဝင်အကြောင်းကြားမည် ဖြစ်သည်။ ဥရောပ သမဂ္ဂ၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံမူဘောင်အဖြစ် တည်ရှိခဲ့သော နိုင်ငံတကာ စာချုပ်နှစ်ရပ်ကို ပြင်ဆင်ပြောင်းလဲထား သည့် နိုင်ငံတကာသဘောတူညီချက်အဖြစ် လစွာဘုန်း စာချုပ်ကို ၂၀၀၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်တွင် အီးယူ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက အတည်ပြုလက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့ကြရာ ၂၀၀၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် အာဏာသက်ဝင်လာခဲ့ သည်။ လစွာဘုန်းစာချုပ် အပိုဒ် ၅၀ မှာ အဖွဲ့အစည်းမှ နုတ်ထွက်ခြင်းဆိုင်ရာ တရားဝင်အသိပေးအကြောင်းကြား ခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သောစည်းမျဉ်းဖြစ်သည်။ **ရိုက်တာ။**



အရွယ်အစားကြီးမားသော အီလက်ထရွန်နစ်ပစ္စည်းများသယ်ဆောင်မှု ပိတ်ပင်ရေး အမိန့်သစ် အမေရိကန်ထုတ်ပြန်မည်

ဝါရှင်တန် မတ် ၂၀
အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသို့ ဦးတည် သည့် နိုင်ငံခြားလေကြောင်းဌာနအချို့ ၏ ခရီးစဉ်များဖြင့် လိုက်ပါလာသော ခရီးသည်များအား ဆဲလ်ဖုန်းတစ်လုံး ထက် အရွယ်အစားပိုမိုကြီးမားသော အီလက်ထရွန်နစ်ကိရိယာများ သယ် ဆောင်မှုကို ပိတ်ပင်တော့မည်ဖြစ် ကြောင်း အမေရိကန် တာဝန်ရှိသူများ က ရိုက်တာသတင်းဌာနသို့ ပြောကြား သည်။

အတိအကျဖော်ပြခြင်းမရှိသော အကြမ်းဖက်သမားများ၏ ခြိမ်း ခြောက်မှုကို တုံ့ပြန်နိုင်ရေးအတွက် တားမြစ်ပိတ်ပင်ချက်အမိန့်သစ်ကို အမေရိကန်အာဏာပိုင်များက ထုတ် ပြန်ရန်ရှိကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြ သည်။ တားမြစ်ပိတ်ပင်ချက်အမိန့်ကို အမေရိကန် အမိမြေလုံခြုံရေးဌာနက ထုတ်ပြန်ကြေညာမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ အမိန့်အရ အရှေ့အလယ် ပိုင်းဒေသနှင့် အာဖရိကမြောက်ပိုင်းတို့ မှ နိုင်ငံခြားလေကြောင်းဌာနရစ်ခွဲမှ ၁၀ ခုအထိ တားမြစ်ပိတ်ပင်ချက်တွင် အကျုံးဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ဝဲ တော့၊ တက်ဘလက်ကွန်ပျူတာများ နှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်ကင်မရာများ ကဲ့သို့ အီလက်ထရွန်နစ်ကိရိယာများ ကို သယ်ဆောင်ခွင့်ပြုမည် မဟုတ် ကြောင်းတာဝန်ရှိသူများက ပြောကြား ကြသည်။ **ရိုက်တာ။**

တောင်ဆူဒန်မြောက်ပိုင်း ဝါအူးမြို့တွင် ခရီးသည်တင်လေယာဉ်တစ်စင်းပျက်ကျ၊ လူသေဆုံးမှုမရှိ

နိုင်ရိုဘီ မတ် ၂၀
တောင်ဆူဒန်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်းရှိ ဝါအူးမြို့တွင် မတ် ၂၀ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက လေယာဉ်အဖွဲ့သားခြောက်ဦးနှင့် ခရီး သည် ၄၃ ဦး လိုက်ပါလာသော လေယာဉ်တစ်စင်းပျက်ကျ ခဲ့သော်လည်း သေဆုံးသူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ မရှိကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက အတည်ပြုပြောကြားကြ သည်။

ခရီးသည် ၃၇ ဦးတို့ကို ဆေးရုံသို့တင်ပို့ကုသပေးခဲ့ပြီး ၎င်းတို့အနက်မှ ၃၀ ဦးမှာ ဆေးရုံမှ ဆင်းသွားပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ဆက်လက်ဆေးကုသမှုခံယူနေသူများမှာလည်း စိုးရိမ်ဖွယ် ရာအခြေအနေမရှိကြောင်း ဝါအူးပြည်နယ် ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီး နီနာဝွဒန်နက်စီရိုက ပြောကြားသည်။

လေယာဉ်မြေပြင်သို့ ဆင်းသက်ရာတွင် မြင်ကွင်း မှန်ဝါးနေခဲ့ခြင်းကြောင့် ဆင်းသက်လာသောလေယာဉ်နှင့် လေယာဉ်ကွင်းရှိ မီးသတ်ယာဉ်တစ်စီးတို့တိုက်မိခြင်းဖြစ် ကြောင်း ၎င်းကပြောကြားသည်။

လေယာဉ်ပျက်ကျမှုကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများ

ကို ပိုမိုကောင်းမွန်စွာ ဆေးဝါးကုသမှုများပြုလုပ်ပေးနိုင် ရန် ကျူဘာမြို့တော်ရှိ ဆေးရုံများသို့ ပြောင်းရွှေ့ပေးခဲ့ သည်ဟု တောင်ဆူဒန်သမ္မတရုံးပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက နိုင်ငံပိုင်အသံလွှင့်ဌာနမှ ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

တောင်ဆူဒန်နိုင်ငံ ဝါအူးလေဆိပ်တွင် ဒေသစံတော် ချိန် ညနေ ၃ နာရီခွဲတွင် အဆိုပါခရီးသည်တင် လေယာဉ် သည် ပေါက်ကွဲမီးလောင်ခဲ့သည်။ ခရီးသည်တင်လေယာဉ် သည် တောင်ဆူဒန်နိုင်ငံ မြို့တော်ကျူဘာမှ နိုင်ငံမြောက် ပိုင်း ဝါအူးမြို့သို့ ပျံသန်းလာခြင်းဖြစ်ပြီး တောင်ပိုင်း လေကြောင်းလိုင်းမှ ပိုင်ဆိုင်သော လေယာဉ်ဖြစ်သည်။

ဝါအူးလေဆိပ်သည် တရုတ်ငြိမ်းချမ်းရေးထိန်းသိမ်းမှု တပ်ဖွဲ့များစခန်းချထားရာနေရာ အနီး၌တည်ရှိသဖြင့် လေယာဉ်ပျက်ကျမှုဖြစ်ပွားပြီးနောက်တွင် တရုတ်ငြိမ်းချမ်း ရေးထိန်းသိမ်းမှု တပ်ဖွဲ့ဝင်များ အလျင်အမြန်ရောက်ရှိလာ ကာ ခရီးသည်များကို ကယ်ဆယ်ခြင်းနှင့် မီးလောင်ကျွမ်း နေသည့်လေယာဉ်အား ရေသယ်ယာဉ်များဖြင့် ပက်ဖျန်း ငြိမ်းသတ်ခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ **ဆင်ဟွာ။**



ဘဂ္ဂဒဒ်တွင် အိုင်အက်စ်တို့ ပုံးခွဲတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အနည်းဆုံး ၂၃ ဦးသေဆုံး

ဘဂ္ဂဒဒ် မတ် ၂၀
အီရတ်နိုင်ငံ ဘဂ္ဂဒဒ်မြို့တော်တွင် အိုင်အက်စ်တို့ ပုံးဖောက်ခွဲတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အနည်းဆုံး လူ ၂၃ ဦး သေဆုံးခဲ့သည်။ အဆိုပါတိုက်ခိုက်မှုသည် အိုင်အက်စ် အဖွဲ့၏ အကြီးမားဆုံးအမာခနယ်မြေဖြစ်သည့် မိုဆူးလ်မြို့ ကို အစိုးရတပ်ဖွဲ့များက ပြန်လည်သိမ်းယူရန် အရှိန်မြှင့် ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်ခဲ့ပြီးနောက် ဖြစ်ပွားခြင်းဖြစ်သည်။

ပုံးပေါက်ကွဲမှုသည် ရိုးယိုက်အများစုနေသည့် ခရိုင် တစ်ခုတွင် တနင်္လာနေ့မွန်းလွဲပိုင်းက ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ ရိုက်တာသတင်းဌာနနှင့် အခြားသောသတင်းဌာန များက ၄၅ ဦးကျော် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်ဟု ရေးသား ဖော်ပြကြသည်။

အိုင်အက်စ်စစ်ဆေးကြွအဖွဲ့က ရိုးယိုက်မှတ်စလင် လူစုလူဝေးတစ်ခုကို ပစ်မှတ်ထား၍ ကားပုံးဖောက်ခွဲ

တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

မိုဆူးလ်မြို့ပြန်လည်သိမ်းပိုက်ရေးထိုးစစ်တွင် အီရတ် တပ်ဖွဲ့များသည် တီဂရစ်မြစ်ကမ်းနှစ်ဖက်ရှိ အဓိက အဆောက်အအုံများကို ထိန်းချုပ်ထားနိုင်ပြီဖြစ်သည်။

အီရတ်ဝန်ကြီးချုပ် ဟာဒီရာ အယ်လ်အဘာဒီသည် တနင်္လာနေ့တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ ဝါရှင်တန်မြို့တော်သို့ သွားရောက်ကာ သမ္မတ ဒေါ်နယ်လ်ထရန်နှင့်တွေ့ဆုံ၍ အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ ချေမှုန်းရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုများတိုးမြှင့်သွားရန် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

မိုဆူးလ်မြို့တွင် အခြေအနေဆိုးရွားလာမှုကြောင့် အိုင်အက်စ်တို့သည် ဘဂ္ဂဒဒ်မြို့နှင့် အခြားနေရာများရှိ ရိုးယိုက်များနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များရှိသည့်နေရာများကို ပုံးဖောက် ခွဲတိုက်ခိုက်မှုများပြုလုပ်လာသည့်အတွက် အရပ်သားများ သေဆုံးမှု ပိုများလာသည်။ **အင်န်အိတ်ချ်ကေ။**

ပြည်တွင်းရေးရာ

ရှေးဟောင်းပေစာများ လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၂၀
မြန်မာနိုင်ငံ၌ စာအုပ်များမပေါ်မီက စာပေရေးသားခြင်းကို ပေ၊ ပုရပိုက် များပေါ်တွင် ရေးသားခဲ့ကြပြီး ပိဋကတ်တော်ဆိုင်ရာ ကျမ်းဂန်များ၊ မြန်မာမှုဆိုင်ရာ ကျမ်းဂန်များသည် ပေစာအနေဖြင့်သာ ရှိကြကြောင်း၊ ပိဋကတ်ဆိုင်ရာ သာသနာ့အဖွဲ့နှင့် ဆိုင်သည့် အသိအလိမ္မာနှင့် မြန်မာမှု ဆိုင်ရာ အတတ်ပညာများ၊ စာပေ ယဉ်ကျေးမှု အတတ်ပညာများကို မြန်မာတို့ရရှိပြီး ယနေ့ခေတ်တိုင် ထိန်းသိမ်းထားနိုင်ခြင်းသည် ပေစာ များပေါ်တွင် ကမ္ဘာ့အမွေအနှစ် တင်ထားနိုင်သည့် ကျေးဇူးတရား ကြောင့်ပင်ဖြစ်ကြောင်း သာသနာရေး နှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန သမိုင်း သုတေသနနှင့် အမျိုးသားစာကြည့် တိုက်(နေပြည်တော်)၌ မတ် ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ(၁)နာရီက ရှေးဟောင်းပေစာ များ လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို က ယင်းကဲ့သို့ ပြောကြားခြင်းဖြစ် သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်အနေဖြင့် “ရှေးဟောင်း ပေ၊ ပုရပိုက်၊ လက်ရေး စာများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးပဟိဌာန” အဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ “ပေ၊ ပုရပိုက် စုဆောင်း ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့”ကို စတင်ဖွဲ့စည်း ချိန်မှစတင်၍ အဖွဲ့ဝင်များက မြန်မာ နိုင်ငံအတွင်းရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း များ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များထံမှ နှစ်ကာလ ကြာရှည်စွာ ထိန်းသိမ်းထားရှိသည့် ပေများ၊ ပုရပိုက်များကို လိုက်လံ စုဆောင်းလျက်ရှိကြောင်း၊ မတ် ၂ ရက်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး



မြောက်ဥက္ကလာပ မြို့နယ်နေ ဦးအောင်မြင့်ဦး မိသားစုက ဇာတာ များကို အဖွဲ့၏ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ထံသို့ဆက်သွယ်ကာ ပေးအပ်လှူဒါန်း ခဲ့ကြောင်း။

ထို့အပြင် မတ် ၁၈ ရက်၌ နေပြည် တော် လယ်ဝေးမြို့နယ် သာဝတ္ထိ ဒေသ သပြေကုန်းကျေးရွာ သပြေကုန်း ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် စုဆောင်း ထားသည့် ပေထုပ် ၆၅ ထုပ်ကို လည်း အဆိုပါအဖွဲ့ထံသို့ လာရောက် လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း၊ သပြေကုန်းမှ လှူဒါန်းသည့် ပေထုပ်များထဲတွင် အစောဆုံးရေးသားထားသည့် ပေစာ ထုပ်မှာ ခရစ်နှစ် ၁၇၅၉ ခုနှစ်၊ ညောင်ရမ်းခေတ်တွင် ရေးသား ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်းကို ကမ္ဘာ့မှတ် မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ကြသည့် အတွက် မွန်မြတ်သည့် ဗုဒ္ဓဘာသာအဆုံးအမ နှင့် လူမျိုး၏ စာပေယဉ်ကျေးမှုအမွေ အနှစ်များကို ယခုခေတ် လူတို့

သိရှိခံစားနေရခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ ကြောင့် ပေထက်အကွရာတင်ထား သည့် ပေစာထုပ်များအား လှူဒါန်း ခြင်းမှာ တိုင်းပြည်နှင့်လူမျိုးအတွက် တန်ဖိုးဖြတ်၍ မရနိုင်လောက်အောင် အကျိုးကြီးမားကြောင်း၊ လှူဒါန်းသည့် ဇာတာတော်များ၊ ပေထုပ်များကို လေ့လာကြည့်သည့်အခါ ဇာတာတော် တစ်ချပ်မှာ ခရစ်နှစ် ၁၈၉၆ ခုနှစ်တွင် ရေးသားထားသည့်အတွက် ၁၂၀ နှစ် သက်တမ်းရှိပြီး အစောဆုံးပေစာထုပ် တစ်ထုပ်မှာ ၂၅၈ နှစ် သက်တမ်း ရှိသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ထိုမျှ ခေတ်ကာလ သက်တမ်းကြာမြင့်ပြီဖြစ် သည့် ရှေးဟောင်းပေစာများကို ကာလကြာရှည်စွာ မပျောက် မယှက်အောင် လက်ဝယ်ထိန်းသိမ်း ထားရှိပြီး နိုင်ငံတော်ကို လှူဒါန်းသည့် အတွက် လှူဒါန်းသူများကို နိုင်ငံတော်ကိုယ်စား၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး ဌာနကိုယ်စား ကျေးဇူး အထူးတင်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နေပြည်တော် လယ် ဝေးမြို့နယ် သာဝတ္ထိဒေသ သပြေ ကုန်း ကျေးရွာ သပြေကုန်းဘုန်းတော် ကြီးကျောင်း ဆရာတော်ဦးဓမ္မာ နန္ဒ(ဓမ္မစာရိယ)က ရှေးဟောင်း ပေစာများ လှူဒါန်းရသည့်အကြောင်း ကို ရှင်းလင်းမိန့်ကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို က လှူဒါန်းသည့် ပေစာများအား လက်ခံရယူကာ ဂုဏ် ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ် ခဲ့ပြီး သမိုင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသား စာကြည့်တိုက်ဦးစီးဌာန ခေတ္တ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မြင့်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြား သည်။

ထို့နောက် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသော ဒေသခံ ပြည်သူများက စာကြည့်တိုက်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

လူထုပဟိဌာန ဝန်ထမ်းများ သုံးသပ်ညှိနှိုင်းစည်းဝေး

ငပုတော မတ် ၂၀
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်တို့ ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သည့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ငပုတောမြို့နယ် လူထုပဟိဌာန ဝန်ထမ်းများ ပထမနှစ် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် မြို့နယ်စီမံကိန်းနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ကော်မတီ သုံးသပ်ညှိနှိုင်း အစည်း အဝေးကို ငပုတောမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ မတ် ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါ အစည်းအဝေးကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ လျာထားရန်ပုံငွေ လုပ်ငန်းများနှင့် တူညီသောလုပ်ငန်းများ မဖြစ်ပေါ်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့နောက် ကျေးရွာအုပ်စု ၂၉ အုပ်စု ကျေးရွာပေါင်း ၁၁၄ ရွာမှ အဆိုပြုထားသောစီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲပေါင်း ၁၂၃ ခုအား မြို့နယ်စီမံကိန်း ရေးဆွဲရေးနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီက ကြီးကြပ်စစ်ဆေး အတည်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲ ပြုလုပ်မည်

ရန်ကုန် မတ် ၂၀
“စန်းမောင်မြင့် ဒါနဥပပါရမီသွေးလှူကုသိုလ် ဖောင်ဒေးရှင်း”က ကြီးမှူးပြုလုပ် သော (၆)ကြိမ်မြောက် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲကို ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီးဝင်းထောင့်ရှိ အမျိုးသားသွေးဌာန(အမျိုးသားသွေးလှူဘဏ်)၌ ဧပြီ ၂ ရက် နံနက် ၈ နာရီမှ ၁၁ နာရီထိ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ရာ မည်သူမဆိုပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်သည်။ သွေးလှူရှင် များအား သွေးလှူဘဏ်မှ ပုံမှန်ကျွေးမွေးထောက်ပံ့မှုများအပြင် “စန်းမောင်မြင့် သွေးလှူကုသိုလ် ဖောင်ဒေးရှင်း”က ကြက်ဥ ၁၀ လုံး၊ အမှတ်တရ UV နေရောင်ခြည်ကာကွယ်သော ထီးတစ်လက်၊ ဦးထုပ်တစ်လုံးနှင့် 100% Cotton T-Shirt တစ်ထည် လက်ဆောင်များဖြင့် ပံ့ပိုးဂုဏ်ပြုမည်ဖြစ်သည်။ သွေး လှူဒါန်းမည့်သူများအနေဖြင့် “စန်းမောင်မြင့် သွေးလှူကုသိုလ် ဖောင်ဒေးရှင်း” ဖုန်း- ၀၉-၅၁၃၅၅၁၅၊ ၀၉-၇၈၆၆၇၂၉၂ တို့သို့ မတ် ၂၉ ရက် နောက်ဆုံးထား ၍ စာရင်းပေးသွင်းကြရန် မေတ္တာရပ်ခံထားကြောင်း သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

မူခင်းကျဆင်းရေး အသိပညာပေး

မြင်းမူ မတ် ၂၀
မြောင်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် မတ် ၂၀ ရက်တွင် လောင်းကစားပျောက်ရေးနှင့် လူငယ်ထုအတွင်း ပျံ့နှံ့နေသော မူးယစ်ဆေးဝါးများ လေ့လာနည်းပျောက်ရေး သဘာဝဘေး ဂေဟစနစ်ပျက်ယွင်းမှုကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးအတွက် တရားမဝင် သစ်ခိုးထုတ်ရောင်းချမှုနှင့် တရားမဝင်သတ္တုတူးဖော် ထုတ်လုပ် မှုများကို ဦးစားပေး၍ အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူများ မှုခင်းကျဆင်းရေး၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါး အန္တရာယ်နှင့် ပတ်သက်သော အသိပညာပေးပညာများရရှိစေရန် ရည်ရွယ်၍ အသိပညာပေး ရွေ့လျားယာဉ်က မတ် ၂၀ ရက်တွင် မြောင်မြို့နယ်သို့ ရောက်ရှိ၍ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

စစ်ကိုင်းခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး မြသင်း၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြောင်မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသောင်းဌေ၊ မြောင်မြို့မရဲခန်းမှူး ဒု-ရဲမှူး တင်လှိုင်၊ မြောင်မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်သန်း၊ ခေတ္တ နယ်ထိန်းခေါင်းဆောင် ဒု-ရဲအုပ် ထွန်းအောင်ကျော်၊ မြောင်မြို့ မြောက်ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစိုးထွန်းတို့ ဦးဆောင်သော မူခင်းကျဆင်းရေးအသိပညာပေး ရွေ့လျားယာဉ်ဖြင့် မြောင်မြို့နယ် မြောက်ရပ်ကွက် ထီးလှိုင်ရှင် ပန်းခြံရွေတွင် ပြည်သူလူထု ၇၈ ဦးခန့်အားလည်းကောင်း၊ မြောင်မြို့နယ် နဘက်ကျေးရွာရှိ မြောင်-ပရိမ္မလမ်းဘေး ရှေးတန်းတွင် ပြည်သူလူထု ၆၅ ဦးခန့်အားလည်းကောင်း လက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ မူခင်းအသိပညာပေးယာဉ်အား ပြည်သူလူထုက လေ့လာကြည့်ရှုခြင်းနှင့် အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ (၆၂၄)



ကနီမြို့နယ်အတွင်း နေရာသီရေရွာပါးပြတ်လပ်နိုင်သော ဗုံရွာ-ယာကြီး- ကလေးဝလမ်း (၃၂/၀)ခိုင်(အင်တိုင်းတော) သစ်တောကုန်းတောင်သူများအား ၂၀၁၆- ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ရန်ပုံငွေဖြင့် Tech United Power ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သော စက်ရေတွင်းတူးဖော်ခြင်းကို ကနီမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ဆိုင် မတ် ၁၆ ရက်က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး စဉ်။ (ကနီကျေးလက်)

ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့အစည်းအဝေးကျင်းပ



နေပြည်တော် မတ် ၂၀
ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၁၇) ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပရာ ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ရဲချုပ် ရဲချုပ်ဇော်ဝင်းက ယခင်ပြုလုပ်ခဲ့သည့် အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၁၆)၏ ဆုံးဖြတ်ချက်များ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအပေါ် သုံးသပ် ဆွေးနွေးရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ စစ်ဆေးမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ယင်းနောက် ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ငွေကြေးဆိုင်ရာ မှုခင်းတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့ တပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီးကျော်ဝင်းသိန်းက မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့်

အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှု တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေများကို အာရှ-ပစိဖိတ်ဒေသ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ (Asia/Pacific Group on Money Laundering-APG) ၏ လုပ်ငန်းစဉ်အရ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအချင်းချင်း အပြန် အလှန်အကဲဖြတ်ရေး (Mutual Evaluation -ME) မှ အကဲဖြတ်နိုင်ရေး ကြိုတင်ဆောင်ရွက်မှု၊ ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေးဆွဲမှု၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း ဗဟိုအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအချင်းချင်း အပြန်အလှန် အကဲဖြတ်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီဖွဲ့စည်းခြင်း၊ ကြီးကြပ်ရေးအကာပိုင် တာဝန် ပေးအပ်ခြင်းနှင့် မရွှေ့မပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများနှင့်ပတ်သက်၍ အိမ်ခြံမြေ အကျိုးဆောင်များမှ သတင်းပို့ရန် ထုတ်ပြန်ခြင်း စသည့်အမိန့်များ ထုတ်ပြန် ဆောင်ရွက်မှုကို ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသူများက ဖြည့်စွက် ဆွေးနွေးကြသည်။

အစည်းအဝေးကို ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် ၁၅ ဦးနှင့် အထူးဖိတ်ကြားထားသူ ခြောက်ဦးတို့တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ (သတင်းစဉ်)

ရာသီဥတုပြောင်းလဲဖောက်ပြန်မှု ဟန့်တားတိုက်ဖျက်ရေးနှင့် ပဲရစ်သဘောတူညီချက်

အငြိမ်းစားပါမောက္ခချုပ် ဦးဝင်းကြည် (သစ်တောတက္ကသိုလ်)

ကမ္ဘာကြီးပူဇော်လှူဒါန်းမှုသည် လူသားများ ရင်ဆိုင်ခဲ့ရသော ခြိမ်းခြောက်မှုများ အနက် အကြီးမားဆုံး ခြိမ်းခြောက်မှုဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာကြီး ပူဇော်လှူဒါန်းမှု၏ အကျိုးဆက်ဖြစ်သည့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲဖောက်ပြန်မှုများအား ဟန့်တား တိုက်ဖျက်ရေးသည် ကျွန်ုပ်တို့ လူသားအားလုံး၏ အဓိကတာဝန်ကြီးတစ်ရပ် ဖြစ်နေပေသည်။

ယင်းခြိမ်းခြောက်မှုကြီးကို ကျော်လွှားနိုင်ရေးအတွက် ကုလသမဂ္ဂနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့် သိပ္ပံပညာရှင်များက ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြသည်။ ပထမဦးဆုံးခြေလှမ်းအဖြစ် “ကုလသမဂ္ဂ ရာသီ ဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်း” (United Nations Framework Convention on Climate Change- UNFCCC) ဖွဲ့စည်းရန် ၁၉၉၂ ခုနှစ် တွင် နိုင်ငံပေါင်း ၁၅၂ နိုင်ငံက သဘောတူညီချက်ဖြင့် အဆိုပါအဖွဲ့အစည်း သည် ၁၉၉၄ ခုနှစ် မတ် ၂၁ ရက်မှစတင်၍ အကျိုးသက်ရောက်ခဲ့သည်။

UNFCCC ၏ ဦးဆောင်ကြိုးပမ်းမှုအရ ၁၉၉၇ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက်တွင် “ကျိုတိုသဘောတူညီချက်” (Kyoto Protocol) ကို ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အများစုက ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့ပြီး ယင်းစာချုပ်တွင် နိုင်ငံပေါင်း ၁၄၆ နိုင်ငံ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ ယင်းသဘောတူညီချက်အရ အဓိကကျသော မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ ခြောက်မျိုး၏ ထုတ်လွှတ်မှုပမာဏကို ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်က ထုတ်လွှတ်ခဲ့သည့် ပမာဏထက် ၅ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း လျော့ချရန်ဖြစ်သည်။ အကောင်အထည်ဖော်ရမည့်ကာလမှာ ၂၀၀၈ ခုနှစ် မှ ၂၀၁၂ ခုနှစ်အထိ ဖြစ်သည်။

ဤသို့လျော့ချရာတွင် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအနေဖြင့် တာဝန်မရှိဘဲ ဖွံ့ဖြိုး ပြီးနိုင်ငံ ၂၆ နိုင်ငံနှင့် စီးပွားရေးအသွင်ကူးပြောင်းဆဲနိုင်ငံ (Countries with Economy in Transition = EITS) ၁၃ နိုင်ငံ၊ ပေါင်း ၃၉ နိုင်ငံသို့ တာဝန်ရှိခဲ့သည်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသည် အဆိုပါသဘောတူညီချက်တွင် ပါဝင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပါ။ အကြောင်းမှာ ထိုစဉ်က အခြေအနေများအရ မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှုကို သတ်မှတ်ထားချက်ပြည့်မီအောင် လျော့ချရန်မဖြစ်နိုင်သေးသောကြောင့် ဖြစ်သည်။ ကနေဒါနိုင်ငံက စာချုပ် တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ထိုးထားသော်လည်း သတ်မှတ်ကာလမတိုင်မီ ၂၀၀၁ ခုနှစ်တွင် နုတ်ထွက်သွားခဲ့သည်။ မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ ထုတ်လွှတ်မှုကို သတ်မှတ်ချက်အတိုင်း ပြည့်မီအောင်မလျော့ချနိုင်တော့သဖြင့် စည်းမျဉ်း များအရ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၃ ဒသမ ၆ ဘီလီယံ ပေးလျော်ရမည်ဖြစ်ခြင်း ကြောင့် ဖြစ်သည်။

UNFCCC က ဦးဆောင်ပြီး နာမည်ကျော်ပညာရှင်များ စုပေါင်းလျက် ကျိုတိုသဘောတူညီချက် ကို နောက်ထပ်သက်တမ်းငါးနှစ်တိုးရန် ၂၀၁၂ ခုနှစ် မတိုင်မီကပင် ကြိုးပမ်းခဲ့သော်လည်း မအောင်မြင်ခဲ့ပါ။ ကျိုတို သက်တမ်းကုန်ဆုံးသွားပြီး လေးနှစ်အကြာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကျမှသာ “ပဲရစ် သဘောတူညီချက်” (Paris Agreement) ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင် ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။ စာမျက်နှာ (၁၂) မျက်နှာပါရှိသော ယင်းသဘောတူညီမှု ပြဋ္ဌာန်းချက်တွင် တစ်ကမ္ဘာလုံးမှ ထုတ်လွှတ်သော မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ ပမာဏ၏ ၅၅ ရာခိုင်နှုန်းကို ထုတ်လွှတ်နေသည့်နိုင်ငံပေါင်း ၅၅ နိုင်ငံက ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးမှသာ အဆိုပါသဘောတူညီချက်စတင်၍ အသက် ဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်းဖော်ပြထားသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်တွင် မှန်လုံ အိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှုအများဆုံးနှင့် ဒုတိယအများဆုံး နိုင်ငံများဖြစ်သည့် တရုတ်နှင့် အမေရိကန်တို့က ယင်းသဘောတူညီချက်တွင် ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပူးတွဲကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ မှန်လုံအိမ်ဓာတ် ငွေ့ ထုတ်လွှတ်မှုတွင် ကမ္ဘာ့ထုတ်လွှတ်မှုပမာဏ၏ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်း (နီးပါး) ကိုထုတ်လွှတ်နေသော ထိုနှစ်နိုင်ငံဦးဆောင်မှုသို့ ကျန်နိုင်ငံများက လိုက်ပါ ခဲ့ကြရာ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီ ၂၂ ရက်တွင် နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၄ နိုင်ငံက ပါဝင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် “ပဲရစ်သဘောတူညီချက်” သည် ၄-၁၁-၂၀၁၆ ရက်မှစ၍ အသက်ဝင်ခဲ့ပါသည်။

ဖော်ပြပါသဘောတူညီချက်၏ အဓိကဦးတည်ချက်သည် “ကမ္ဘာ့ အပူချိန်ကို စက်မှုခေတ်မတိုင်မီကရှိခဲ့သော ကမ္ဘာ့အပူချိန်ထက် ၂°C ပို၍

မမြင့်တက်စေရန် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်းအလိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ် သည်။ ဖြစ်နိုင်မည်ဆိုပါက ကမ္ဘာ့အပူချိန်ကို ၁ ဒသမ ၅ °C ထက်ပို၍ မမြင့် တက်စေအောင် ဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ်သည်။

စက်မှုခေတ်မတိုင်မီကာလကို ၁၇၅၀ ပြည့်နှစ်မတိုင်မီဟု သတ်မှတ်သင့် သည်။ သို့သော်ကမ္ဘာ့အပူချိန်သည် စက်မှုခေတ်မတိုင်မီကရှိခဲ့သော အပူချိန် ထက် 1°C (ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ်) စတင်မြင့်တက်ခဲ့သည့် ကာလကိုသာ ကိုးကားခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ၁၈၅၀ ပြည့်နှစ်မှ ၁၉၀၀ ပြည့်နှစ်ကြားကာလရှိ ကမ္ဘာ့ပျမ်းမျှအပူချိန် ၁၃ ဒသမ ၈ °C ကို စက်မှုခေတ်မတိုင်မီက ရှိခဲ့သည့် ကမ္ဘာ့အပူချိန်အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့သည်။

ယခုပဲရစ်သဘောတူညီချက်သည် ကျိုတိုသဘောတူညီချက်ကဲ့သို့ ကတိ ကဝတ် (Commitment) မရှိဘဲ မိမိတို့၏ အစီအစဉ်များအတိုင်း လွတ်လပ်စွာ ဆောင်ရွက်ခွင့်ရှိသည်။ မိမိတို့ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို UNFCCC သို့ တင်ပြထားရန်သာလိုအပ်သည်။ UNFCCC က လုပ်ငန်းအောင်မြင်မှုများကို ငါးနှစ်တစ်ကြိမ် ဆန်းစစ်မည်ဖြစ်သည်။ လုပ်ငန်းများကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှစတင်၍ အကောင်အထည်ဖော်ကြရမည် ဖြစ်သဖြင့် UNFCCC က ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ပထမဆုံးအကြိမ် ဆန်းစစ်မည်ဖြစ်သည်။

UNFCCC က တွန်းအားပေးမည့်နည်းလမ်းများ၊ အရေးယူမည့်နည်းလမ်း များ ကျင့်သုံးသွားမည်မဟုတ်ဘဲ တင်ပြထားသည့်အတိုင်း လုပ်ငန်းအကောင် အထည်ဖော်နိုင်သည့် နိုင်ငံများ၏အမည်ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်းဖြင့် အရှက်ရစေသည့်နည်းလမ်း (Name and Shame) နှင့် လုပ်ငန်းအကောင် အထည်ဖော်နိုင်သည့်နိုင်ငံများ၏ အမည်ကိုလည်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်းဖြင့် အားပေးချီးမြှောက်သည့်နည်းလမ်း (Name and Encourage) များကိုသာ အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကုလသမဂ္ဂလက်ထောက် အထွေထွေအတွင်းရေး များ Janos Pasztor က CBS သို့ ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ကမ္ဘာ့အပူချိန်မြင့်တက်မှုကို ဟန့်တားနိုင်မည့် အလားအလာ

အထက်တွင် ဖော်ပြထားသကဲ့သို့ ကမ္ဘာ့အပူချိန်ကို စက်မှုခေတ်မတိုင်မီက ရှိခဲ့သော ကမ္ဘာ့အပူချိန်ထက် 2°C ပို၍ မမြင့်တက်စေရန်နှင့် ဖြစ်နိုင်မည်ဆိုပါက ၁ ဒသမ ၅ °C ပို၍မမြင့်တက်စေရန် နိုင်ငံအသီးသီးက ကြိုးပမ်းကြရမည်ဖြစ်ပါ သည်။ World Resources Institute (WRI) ၏ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလက ထုတ်ပြန်ချက်အရ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် တစ်ကမ္ဘာလုံးမှ ထုတ်လွှတ်ခဲ့သော မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှုပမာဏသည် ၄၂ ဒသမ ၆၆၉ gigatonne CO₂e (ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်နှင့်ညီမျှသော မက်ထရစ်တန် ၄၂ ဒသမ ၆၆၉ သန်း) ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ပညာရှင်များ၏ ခန့်မှန်းတွက်ချက်မှုများအရ အကယ်၍သာ နိုင်ငံအများစုက မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှုလျော့ချရေး ကို ထိရောက်စွာ မဆောင်ရွက်နိုင်ကြပါက ကမ္ဘာ့အပူချိန် အိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှု ပမာဏသည် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် ၅၅ gigatonne CO₂e ခန့်ရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့အပူချိန်ကို ၁ ဒသမ ၅ °C ထက်ပိုမမြင့်တက်စေ လိုပါက ကမ္ဘာ့အပူချိန်အိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှုပမာဏကို ၄၀ gigatonne CO₂e သို့ ရောက်ရှိအောင် လျော့ချရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ကမ္ဘာ့အပူချိန်သည် သုံးနှစ်ဆက်တိုက် စံချိန်ချိုးခဲ့သည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်က တင်ထားသောစံချိန်ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်က ချိုးခဲ့ပြီးနောက် ၂၀၁၅ ခုနှစ်စံချိန်ကို ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်က ထပ်မံချိုးခဲ့သည်။ မှတ်တမ်းများအရ ၂၀၀၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ်ကာလအတွင်းရှိ ၁၆ နှစ်၏ ကမ္ဘာ့အပူချိန်များသည် အပူဆုံး ၁၇ နှစ်ထဲတွင် ပါဝင်နေကြောင်းသိရှိရသည်။ ၂၁ ရာစုနှစ်အစဉ်ပိုင်းမှ စတင်ပြီး ကမ္ဘာကြီး သိသာစွာပို၍ ပူဇော်လာသည်ကို ပြသနေခြင်းဖြစ်သည်။ (၁၉၉၈ ခုနှစ်၏ ကမ္ဘာ့အပူချိန်သည် ဖော်ပြပါ ၁၇ နှစ်ထဲတွင် အဆင့် (၈) ရှိသည်။) ၂၀၁၆ ခုနှစ်၏ ကမ္ဘာ့အပူချိန်သည် ၁၄ ဒသမ ၈၄ °C ရှိသောကြောင့် စက်မှု ခေတ်မတိုင်မီကာလကရှိခဲ့သော ကမ္ဘာ့အပူချိန် ၁၃ ဒသမ ၈ °C ထက် ၁ ဒသမ ၀၄ °C ပိုများနေပြီဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ပဲရစ်သဘောတူညီချက်၏ သတ်မှတ်ချက် ၂ °C ၏ ထက်ဝက်ကျော် ချင်းနင်းပြီးဖြစ်နေသည်။

ဤသို့ ကမ္ဘာကြီးတစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ပိုမိုပူပြင်းလာခြင်း၏ အကြောင်း ရင်းခံဖြစ်သည့် မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့များ၏အခြေအနေကို ဆန်းစစ်ကြည့်မိပါ သည်။ မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့များအနက် အဓိကအကျဆုံးဖြစ်သော ကာဗွန်ဒိုင် အောက်ဆိုက်ဓာတ်ငွေ့ (CO₂) ၏ လေထုအတွင်း ပါဝင်မှုနှုန်းသည် ၁၉၅၈ ခုနှစ် ၁၀၀ နှင့် ၁၈၀ ကြားကာလတွင် ၂၈၀ ppm ဝန်းကျင်သို့သာ တစ်သမတ်

တည်းနီးပါးရှိခဲ့သည်။ (ppm - parts per million၊ လေထုထဲတွင်ပါဝင်သည့် ဓာတ်ငွေ့မျိုးစုံ၏ ထုထည်ယူနစ်တစ်သန်းတွင် CO₂ က ယူနစ် ၂၈၀ ပါဝင်သည်။) CO₂ ပါဝင်မှုသည် ၁၉၅၅ ခုနှစ်က ၃၁၀ ppm ရှိခဲ့ပြီး ၁၉၈၅ ခုနှစ်တွင် ၃၅၀ ppm ရှိခဲ့သဖြင့် ထိုကာလအတွင်းတစ်နှစ်လျှင် ပျမ်းမျှ ၁ ဒသမ ၃ ppm နှုန်းတိုးခဲ့သည်။ တစ်ဖန် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ၄၀၀ ppm သို့ရောက်ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ၁၉၈၅ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ကာလအတွင်း တစ်နှစ်လျှင် ပျမ်းမျှ ၁ ဒသမ ၇ ppm နှုန်းတိုးခဲ့သည်။ ယခုနောက်ဆုံး ထုတ်ပြန်ချက်အရ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ၄၀၃ ဒသမ ၁၂ ppm နှင့် ၂၀၁၇ ဇန်နဝါရီလတွင် ၄၀၆ ဒသမ ၄၇ ppm ရှိကြောင်း သိရှိရသဖြင့် ပြီးခဲ့သည့်တစ်နှစ်အတွင်း ၃ ဒသမ ၃၅ ppm နှုန်းတိုးခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်ပါဝင်မှု တစ်နှစ်ပျမ်းမျှတိုးနှုန်းသည် အချိန်နှင့်အမျှ မြင့်တက်နေသည်ကို တွေ့မြင်နိုင်ပါသည်။

ထိုနည်းတူပင် မီသိန်းဓာတ်ငွေ့၏ လေထုထဲတွင်ပါဝင်မှုနှုန်းသည် ယခု ၂၁ ရာစုနှစ်၏ အစဉ်ပိုင်းကတစ်နှစ်လျှင် သူညီ ၃၁၀ ppm (parts per billion) နှုန်းသာ တိုးခဲ့သော်လည်း ၂၀၀၄ ခုနှစ်က ၁၂ ဒသမ ၅ ppm နှုန်းတိုးမြှင့်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ၉ ဒသမ ၉ ppm နှုန်းတိုးခဲ့သည်။ လေထုအတွင်း မီသိန်းပါဝင်မှုနှုန်းသည်၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်က ၁၆၀၀ ppm (ခန့်)၊ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်တွင် ၁၇၅၀ ppm (ခန့်)၊ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်တွင် ၁၇၅၀ ppm (ခန့်)၊ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် ၁၈၀၀ ppm (ခန့်) ရှိခဲ့ကြောင်း မှတ်သား ရသည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ၁၈၅၀ ppm ခန့်တိုင်ရောက်ရှိနိုင်သည်ဟု ပညာရှင်များက ခန့်မှန်းထားကြသည်။ မီသိန်းသည် လေထုအတွင်းပါဝင်မှု အလွန်နည်းသော်လည်း ယင်း၏ ကမ္ဘာကြီးပူဇော်စေနိုင်မှုစွမ်းအား (Global Warming Potential - GWP) သည် CO₂ ၏ ၃၄ ဆရှိသဖြင့် အရေးပါသော မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့်ပင် မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ် မှုသည် ယခုနှုန်းအတိုင်းသာ တိုးနေပြီးမည်ဆိုပါက ၂၀၂၆ ခုနှစ်သို့ ရောက်ရှိ ချိန်တွင် ကမ္ဘာ့အပူချိန်သည် ၂°C ထက်ပို၍မြင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပညာရှင်များက သတိပေးထားကြပါသည်။

အထက်ဖော်ပြပါအထောက်အထားများအရ ကမ္ဘာ့အပူချိန်ကို စက်မှုခေတ်မတိုင်မီ ကာလကရှိခဲ့သောကမ္ဘာ့အပူချိန်ထက် ၂ °C မကျော် အောင် ဟန့်တားနိုင်ရန် အချိန်မီနိုင်ပါဦးမည်လားဟု စိုးရိမ်မိပါသည်။ မှန်လုံ အိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှုလျော့ချရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်များ ၏ အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများသည် အနည်းဆုံးဆယ်စုနှစ် နှစ်စုခန့်နောက်ကျ ခဲ့သည်ဟု သုံးသပ်မိပါသည်။ ပညာရှင်များက ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်သို့ရောက်ရှိ သည့်အခါ ကမ္ဘာကြီးသိသာစွာ ပူဇော်လာခြင်းကြောင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲ ဖောက်ပြန်မှုများကို စတင်တွေ့ကြုံခံစားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်းကို ၁၉၇၀ ဝန်းကျင်ကတည်းက အကြိမ်ကြိမ်သတိပေးခဲ့ကြပါသည်။ စာရှုသူများ တွေ့ကြုံခံစားခဲ့ကြရသည့်အတိုင်း ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်မရောက်မီ ၁၉၉၈ ခုနှစ်မှာ ပင် ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုများသည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ ပညာရှင် များ မည်မျှပင်သတိပေးစေကာမူ Policy Maker များ အလေးမထားပါက အရာမရောက်နိုင်ကြောင်း ပြသသည့် အလွန်တန်ဖိုးကြီးသော သင်ခန်းစာ တစ်ခုပင်ဖြစ်ပါသည်။

တစ်ဖက်တွင်လည်း စာရေးသူတို့ လူသားများ၏ အံ့မခန်းဉာဏ်စွမ်းအား ကြောင့် ပဲရစ်သဘောတူညီချက်ကိုအောင်မြင်အောင် အကောင်အထည်ဖော် နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်မိပါသည်။ လူသားများသည် မည်သည့်ကိရိယာ၊ လက်နက်မျှမရှိသည့် ကမ္ဘာဦးအစမှပင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်ခဲ့ကြပြီး ယခုအခါအကာသကိုပင် အိမ်ဦးကြမ်းပြင် သွားလာနေနိုင်ကြပြီဖြစ်ပါသည်။ မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှု အများဆုံး သုံးနိုင်ငံ (တရုတ်၊ အမေရိကန်၊ အိန္ဒိယ) နှင့် အီးယူနိုင်ငံများက ကမ္ဘာ့အပူချိန် ကို စက်မှုခေတ်မတိုင်မီကရှိခဲ့သော ကမ္ဘာ့အပူချိန်ထက် ၂ °C ပိုမမြင့်တက်စေ ရန် အင်တိုက်အားတိုက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြပြီး အခြားနိုင်ငံများကလည်း တတ်စွမ်းသမျှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြပြီဖြစ်ပါသည်။

အချုပ်အားဖြင့် ကမ္ဘာ့ရာသီဥတု ပြောင်းလဲဖောက်ပြန်မှုများအား ဟန့်တားတိုက်ဖျက်နိုင်ရေးအတွက် “ပဲရစ်သဘောတူညီချက်” အောင်မြင်စေ ရန် ကိုယ်စွမ်းဉာဏ်စွမ်းရှိသူ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းနှိုးဆော် အပ်ပါသည်။ ။

အပူဒဏ်အန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးနိုးဆော်ချက်

န္တော့သီတော် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဖြစ်သဖြင့် ခန္ဓာကိုယ်အတွင်းရှိ ရေနှင့် ဓာတ်ဆားဓာတ်များ ဆုံးရှုံးမှုပိုမိုများပြား လာပါသည်။ အပူဒဏ်အန္တရာယ်ကြောင့် မိတ်နှင့် ယားဖုများ ထွက်ခြင်း၊ ပင်ပန်းနွမ်းနယ်ခြင်း၊ မူးဝေခြင်း၊ ခေါင်းကိုက် ခြင်း၊ ကြွက်တက်ခြင်း၊ ချွေးခြောက်ခြင်း၊ ကိုယ်အပူချိန် မြင့်တက်ခြင်း၊ သတိလစ်ခြင်းတို့အပြင် ပြင်းထန်ပါက အသက် အန္တရာယ်စိုးရိမ်ရသော အခြေအနေအထိ ဖြစ်နိုင်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် အပူဒဏ်အန္တရာယ်ကြောင့် မလိုလားအပ်သောအကျိုးဆက်များ မဖြစ်ပေါ်စေရေး အတွက် အောက်ပါအချက်များကို လိုက်နာကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

- ၁။ ကလေးသူငယ်များ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် ဆီးချိုရောဂါ၊ နှလုံးရောဂါ၊ သွေးတိုးရောဂါအခံရှို့သူများအနေဖြင့် နေ့လယ်နေ့ခင်းအချိန်တွင် အရိပ်ရ အေးမြ၍ လေဝင်လေထွက်ကောင်းသောနေရာများတွင် နားနေပါ။
- ၂။ ပူပြင်းသည့်နေရောင်အောက်တွင် ပင်ပန်းစွာအလုပ်လုပ်ခြင်းနှင့် ကိုယ်လက်လှုပ်ရှားမှုပြုလုပ်ခြင်းတို့ကို ရှောင်ကြဉ်ပါ။
- ၃။ ပူပြင်းသည့်နေရောင်အောက်တွင် သွားလာလှုပ်ရှားရန်၊ အလုပ်လုပ်ရန် လိုအပ်ပါကလည်း အရိပ်လုံလောက်စွာ ရနိုင်သည့် ထီး၊ ဦးထုပ်များ ဆောင်းသွားပါ။ အရိပ်ရအေးမြသည့်နေရာများတွင် ခေတ္တအနားယူခြင်းကိုလည်း

- မကြာခဏပြုလုပ်ပါ။
- ၄။ အလင်းပြန်သော အဖြူရောင်(သို့မဟုတ်) အရောင်ဖျော့သော ပွပ္ဖျော့ချောင်ချည်ထည်များကို ဝတ်ဆင်ပါ။
- ၅။ နေပူထဲမှ ပြန်လာပြီး ချက်ချင်းရေချိုးခြင်းနှင့် မနက် ၁၀ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအတွင်း လွှင့်တီးခေါင်ပြင်၊ မြစ်ကမ်းနား၊ ရေချိုးဆိပ်များ၌ အဝတ်လျှော်ဖွပ်ခြင်း၊ ရေချိုးခြင်းစသည်တို့ကို ရှောင်ကြဉ်ပါ။
- ၆။ အရက်သေစာသောက်သုံးခြင်းကြောင့် အပူဒဏ်အန္တရာယ်ကို ပိုမိုခံစားရစေနိုင်ပြီး ဖြစ်ပွားပါက ပိုမိုပြင်းထန်စွာ ခံစားရနိုင်သဖြင့် ရှောင်ကြဉ်ပါ။
- ၇။ ခန္ဓာကိုယ်အတွင်းရေနှင့် ဓာတ်ဆားဓာတ်များဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်ပေါ်စေရန် ရေနှင့်ဓာတ်ဆားရည်ကို လုံလောက် အောင် သောက်သုံးပါ။
- ၈။ မိတ်နှင့် ယားဖုများထွက်ပါက ရေအေးဝတ်ကပ်ခြင်း၊ သနပ်ခါးလိမ်းခြင်းတို့ကိုပြုလုပ်ပါ။
- ၉။ အပူဒဏ်အန္တရာယ်ခံစားရသောလူနာအား အရိပ်ရအေးမြ၍ လေဝင်လေထွက်ကောင်းသော နေရာတွင် ထားရှိခြင်း၊ ရေနှင့်ဓာတ်ဆားရည်များ သောက်သုံးစေခြင်း၊ လူနာ၏ခန္ဓာကိုယ်အပူချိန်အမြန်ကျဆင်းစေရန် နဖူး၊ လည်ပင်း၊ ချိုင်းကြား နှစ်ဖက်နှင့် ပေါင်ခြံ နှစ်ဖက်တို့အား ရေအေးပတ်တိုက်ပေးခြင်း စသည်တို့အား ဦးစွာ ဆောင်ရွက်၍ နီးစပ်ရာ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်း၊ ကျန်းမာရေးဌာနသို့ အမြန်ဆုံးသွားရောက်ပြသ၍ ကုသမှုခံယူ စေပါ။

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ဆောင်းပါး

ကမ္ဘာ့ရေနေ့အထိမ်းအမှတ်ဆောင်းပါး

ရေအရင်းအမြစ်စီမံခန့်ခွဲမှုအတွက် စနစ်တကျဆောင်ရွက်ဖို့လိုအပ်နေပါပြီ

စန်းအောင်

နှစ်စဉ် မတ်လ ၂၂ ရက်နေ့ကို ကမ္ဘာ့ရေနေ့ (World Water Day) အဖြစ် ၁၉၉၃ ခုနှစ်တွင် သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး ၁၉၉၄ ခုနှစ်တွင် အခမ်းအနားများ စတင်ကျင်းပခဲ့ကြသည်။ ကုလသမဂ္ဂသည် နှစ်စဉ် ရေနှင့်ပတ်သက်၍ ကမ္ဘာ့ကမ္ဘာ့သားတိုင်း ဂရုစိုက်တန်ဖိုးထားတတ်စေရန် ဆောင်ပုဒ်များ ထုတ်ပြန်ပေးခဲ့သည်။ ယခုနှစ် (၂၀၁၇ ခုနှစ်)အတွက် ဆောင်ပုဒ်မှာ “စွန့်ပစ်ပြုန်းတီးနေသည့်ရေ” (Wastewater) ဖြစ်၏။

ယခင်က မြန်မာနိုင်ငံသည် ရေပြဿနာမရှိခဲ့ပါ။ ၂၀၀၁ ခုနှစ် အာရှပစိဖိတ်နိုင်ငံများ၏ ရေလုံခြုံမှုအစီရင်ခံစာအရ ကမ္ဘာပေါ်ရှိ မြေအောက်ရေ အကြွယ်ဝဆုံးနိုင်ငံများထဲတွင် အဆင့်(၄) နေရာရခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ရေအန္တရာယ် ခြိမ်းခြောက်ခံရမှု ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိခဲ့သည်။ ယခုထိုသို့ မဟုတ်တော့ပေ။ ကမ္ဘာကြီးပူနွေးလာမှုနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲလာမှုကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသည်လည်း သန့်ရှင်းသောရေသုံးစွဲနိုင်မှုနှင့် ရေရှားပါးပြတ်လပ်မှုဒဏ်ကို ခံစားနေကြရပြီဖြစ်သည်။ သို့အတွက် ကမ္ဘာပေါ်တွင် ဆင်းရဲမွဲတေမှု အဆုံးသတ်ရေး၊ ကမ္ဘာမြေအား ကာကွယ်မှုနှင့် ကမ္ဘာ့ကမ္ဘာသားအားလုံး ဖူလုံကြွယ်ဝရေးတို့အတွက် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂကချမှတ်ထားသော ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ရည်မှန်းချက်များ (Sustainable Development Goals)ကို မြန်မာနိုင်ငံက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း ဝိုင်းဝန်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း” ကို မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူက ၁၃-၃-၂၀၁၇ ရက်နေ့က ကျင်းပသော ၂၀၁၇ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ရေနေ့အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ၏ ထောင်စုနှစ် ပန်းတိုင် (၆) တွင် “လူသားတိုင်း သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေနှင့် မိလ္လာစနစ်ရရှိရေးနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ်သော စီမံခန့်ခွဲမှုဖြစ်ပေါ်စေရေး” (Goal 6- Ensure availability and sustainable management of water and sanitation for all.) ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ပန်းတိုင် (၁၄)တွင် “စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဖြစ်ပေါ်စေရန် ပင်လယ်၊ သမုဒ္ဒရာနှင့်ရေသယ်ဇာတများကို ရေရှည်တည်တံ့စွာ အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် (Goal 14- Conserve and sustainably use the oceans, seas and marine resources for sustainable development.) ဟူ၍လည်းကောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

ရေသည်သက်ရှိလောကအတွက် မရှိမဖြစ်ပေ။ “No water, no life.” ဟူ၍ပင် ဆိုကြပါသည်။ လူသားအပါအဝင် သက်ရှိတိုင်းသည် မွေးဖွားလာသည်မှ သေဆုံးသည်တိုင် ရေလိုအပ်သည်။ လူတစ်ဦးအတွက် ရေဓာတ် ၅၅ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လိုအပ်ကြောင်း၊ လူ၏ ခန္ဓာကိုယ်တွင် ရေသည် အလေးချိန်အားဖြင့် ၆၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကျွဲတွင် ၇၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ ငါးတွင် ၆၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ ကြက်တွင် ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းစသည်ဖြင့်

ယနေ့ကာလဝယ် ကမ္ဘာ့လူဦးရေ သန်း ၁၀၀၀ ခန့်သည် မသန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေကိုသုံးစွဲနေရသည့်အတွက် ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်မှာပင် လူဦးရေ ၂၂ သန်းကျော်ဆုံးပါးခဲ့ကြောင်း၊ လုံခြုံစိတ်ချရသော ရေသည် နှစ်စဉ်ဖြစ်ပွားနေသည့် ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါမှ ကလေးသူငယ် ၁ ဒသမ ၄ သန်းကို ကယ်တင်နိုင်ကြောင်း WHO က ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ထို့အပြင် မဝေးတော့သောကာလတွင် ကမ္ဘာ့အနံ့ရေလျော့နည်းလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် ရေပြဿနာကို မဖြေရှင်းနိုင်ပါက ကမ္ဘာ့လူဦးရေ၏ ထက်ဝက်ခန့်သည် . . .



ပါဝင်နေကြောင်း၊ ယနေ့ကာလဝယ် ကမ္ဘာ့လူဦးရေ သန်း ၁၀၀၀ ခန့်သည် မသန့်ရှင်းသောသောက်သုံးရေကို သုံးစွဲနေရသည့်အတွက် ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ်မှာပင် လူဦးရေ ၂၂ သန်းကျော် ဆုံးပါးခဲ့ကြောင်း၊ လုံခြုံစိတ်ချရသော ရေသည် နှစ်စဉ်ဖြစ်ပွားနေသည့် ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှောရောဂါမှ ကလေးသူငယ် ၁ ဒသမ ၄ သန်းကို ကယ်တင်နိုင်ကြောင်း WHO က ထုတ်ပြန်ထားသည်။ ထို့အပြင် မဝေးတော့သောကာလတွင် ကမ္ဘာ့အနံ့ရေလျော့နည်းလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ်တွင် ရေပြဿနာကို မဖြေရှင်းနိုင်ပါက ကမ္ဘာ့လူဦးရေ၏ ထက်ဝက်ခန့်သည် သောက်သုံးရေအခက်အခဲကြုံရမည်။ ကမ္ဘာ့လူဦးရေတိုးပွားမှုနှုန်းအရ ကြည့်လျှင် လူအများအသုံးပြုရန် ရေလိုအပ်ချက်မှာ တစ်နှစ်လျှင် ကုဗမီတာ ၆၄ သန်းအထိ ရှိလာမည်ဟု ပညာရှင်များက ခန့်မှန်းထားပါသည်။

ဤကဲ့သို့ အဖိုးတန်လွန်းလှသည့်ရေမှာ မကုန်နိုင်မခန်းနိုင်သော သဘာဝသယံဇာတမျိုးမဟုတ်ပါ။ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိသော ရေပမာဏသန်းပေါင်း ကုဗမီတာ ၁၄၀၀ တွင် လူတို့အတွက် အသုံးတည့်သော ရေချိုက ၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ရေငန်က ၉၇ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်၏။ ရေချို ၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းတွင်လည်း ၁ ဒသမ ၉၇ ရာခိုင်နှုန်းသည် ရေခဲတောင် ရေခဲမြစ်များမှ ဖြစ်ပြီး သုညဒသမ ၀၃ ရာခိုင်နှုန်းက မြစ်၊ ချောင်း၊ အင်း၊ အိုင်၊ ရေကန်များဖြစ်သည်။ ဤကိန်းဂဏန်းများကို ကြည့်လျှင် သုံးစွဲ၍ရပါသည်ဆိုသော ရေချိုပမာဏ၏ အနည်းငယ်မျှကိုသာ လူသားတို့သုံးစွဲနေကြောင်း တွေ့မြင်ရပေမည်။ ဤသို့သုံးစွဲလိုက်သော ရေချိုကို ပြန်လည်ဖြည့်ဆည်းပေးသည့်နေရာတွင် ပင်လယ်သမုဒ္ဒရာရေမျက်နှာပြင် ရေငွေ့ပြန်ခြင်းက အဓိကဖြစ်သည်။ ရေငွေ့ပြန်ပြီး မိုးရွာချရာမှ ရေပေါက်ရေစက်အားလုံး၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းက ပင်လယ်သမုဒ္ဒရာပေါ်သို့ ကျရောက်ပြီး ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းကသာ မြေပြင်ပေါ်သို့ ကျရောက်သည်။ မြေပြင်ပေါ်ရွာချသည့် မိုးရေအချို့မှာ ပင်လယ်သမုဒ္ဒရာထဲသို့ စီးဝင်ပြီး အချို့က မြေကြီးထဲသို့ စိမ့်ဝင်ကာ ရေအောင်းလွှာ (Aquifer) နှင့် ပေါင်းစပ်ပြီး မြေအောက်ရေကို ပြန်လည်ဖြည့်ဆည်းပေးပါသည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မြေအောက်

ရေအရင်းအမြစ်များ လေ့လာသုံးသပ်မှုပဟိုအဖွဲ့ (IGRAC) ၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နှစ်စဉ်မြေအောက်ရေပမာဏ ၃ ဒသမ ၇၃ Km³/ annual ကို သောက်သုံးရေအတွက် ၆၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ စက်မှုလက်မှုကဏ္ဍတွင် ၉ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးပေးသွင်းမှုအတွက် ၂၃ ရာခိုင်နှုန်း ထုတ်ယူသုံးစွဲလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ မြေအောက်ရေကို ကျွန်ုပ်တို့က နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးဖြင့်သုံးစွဲနေကြရပါသည်။ အကယ်၍သာ ကျွန်ုပ်တို့သည် မြေအောက်ရေကို ဆင်ခြင်တုံတရားပုံစံဖြင့်ထုတ်ယူသုံးစွဲပါက မြေမျက်နှာပြင်နိမ့်ကျလာခြင်း (Land Subsidence)၊ ပင်လယ်ကမ်းစပ် မြေအောက်ရေအောင်းလွှာများတွင် ရေငန်များတိုးဝင်လာခြင်း (Saltwater Intrusion)နှင့် မြေအောက်ရေအောင်းလွှာ ရေနေပေခန့်ကျပြီး မြေအောက်ရေအရည်အသွေးပိုင်းဆိုင်ရာပြဿနာများ (Groundwater Quality) တို့ ကြုံတွေ့လာရပေမည်။ ထို့အပြင် ပူပြင်းခြောက်သွေ့သော ဒေသများတွင် မြေအောက်ရေ လျော့ကျသည့်အတွက် မြေအစိုဓာတ်နှင့် မြေဆီလွှာအနားခြောက်ပြီး သဲကန္တာရဖြစ်ထွန်းမှုအန္တရာယ်နှင့် ကြုံတွေ့နိုင်ပါသည်။ အမေရိကန်နိုင်ငံ ကယ်လီဖိုးနီးယားပြည်နယ်ရှိ San Joaquin Valley တွင် မြေအောက်ရေအလွန်အကျွံထုတ်ယူမှုကြောင့် ၁၉၆၅ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၃ ခုနှစ်အထိ ၄၈ နှစ်အတွင်း မြေမျက်နှာပြင် ခုနစ်ပေခန့် နိမ့်ကျသွားကြောင်း သိရပါသည်။

ဤရွေ့၍မျှအရေးပါသောရေကို ကျွန်ုပ်တို့က နေ့စဉ်နှင့်အမျှ စွန့်ပစ်ဖြုန်းတီးနေကြသည်။ ညစ်ညမ်းအောင် ပြုမူနေကြသည်။ မဟာတ္ထမဂ္ဂိက “ကမ္ဘာပေါ်တွင် လူသားတို့အသက်ရှင်ရပ်တည်ရေး လိုအပ်ချက်အတွက် သဘာဝအရင်းအမြစ်များ လုံလောက်စွာရှိသော်လည်း လူသားတို့၏ အဆင်ခြင်ပုံလိုအပ်မှုများအတွက် မလုံလောက်ပါ။ (There is sufficiency in the world for man's need, but not for man's greed.) ဟူသည့် အဆိုအမိန့်က သတိထားဖို့ကောင်းသည်။ မည်သို့ဆိုစေ ကျွန်ုပ်တို့လူသားများ၏ ရေကိုစွန့်ပစ်ဖြုန်းတီးပစ်သည့် အမူအကျင့်က ကျွန်ုပ်တို့အား တန်ပြန်ဒုက္ခပေးတော့မည်ဖြစ်၏။ သို့အတွက် ကျွန်ုပ်တို့သည် ရေအရင်းအမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုအတွက် စနစ်တကျဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်နေပြီဖြစ်ပါသည်။ ကမ္ဘာ့ကမ္ဘာသားများအနေဖြင့် ရေကို Recycle နှင့် အလဟဿဆုံးရှုံးမှုမဖြစ်စေ ဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။ မြစ်ဝှမ်းများကို စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲ ရပါမည်။ ပြည်သူများ ရေဗဟုသုတရှိရေး ဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။ ရေကိုချွေတာကြရပါမည်။ ရေဥပဒေများ ထုတ်ပြန်စီမံကြရပါမည်။ မိုးရေခံစီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။ ရေပေးဝေမှု မိလ္လာနှင့်ရေသန့်၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှုနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းမှု၊ ရေသွင်းစိုက်ပျိုးမှု၊ ရေအားလျှပ်စစ်စသည့် ရေနှင့်ဆိုင်သည့် ကဏ္ဍများကို တိုးတက်မှု ရှိအောင် အစိုးရနှင့်ပြည်သူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။

စာရေးသူတို့နိုင်ငံဝယ် ရေအရင်းအမြစ်များကို စနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲရန်အတွက် ရေနှင့်သက်ဆိုင်သော ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများပါဝင်သည့် အမျိုးသားအဆင့် ရေအရင်းအမြစ်ကော်မတီကို ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လက ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ရေဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၏ ထောက်ပံ့မှုဖြင့် ပထမဆုံးအမျိုးသားအဆင့်ရေမူဝါဒကို ထုတ်ပြန်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ရေနေ့အခမ်းအနားကို ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှစတင်ကျင်းပကာ ရေမဟာဗျူဟာနှင့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို အထောက်အကူဖြစ်စေမည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားများ ကျင်းပလျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာ့ရေသယံဇာတအကျိုးရှိစွာ အသုံးချနိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ တိုင်းတာရေးကိရိယာများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ဘဏ်၏ အကူအညီ ဒေါ်လာသန်း ၁၀၀ ရရှိထားပြီး ၂၀၃၀ ခုနှစ်တွင် ရေကိုစနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲ သုံးစွဲနိုင်သော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်အောင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။

ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးသည် ရေကို အလဟဿစွန့်ပစ်ဖြုန်းတီးခြင်းမဖြစ်အောင်နှင့် ရေသယံဇာတတည်မြဲအောင်-

- (၁) ရေကိုချွေတာတာဖြင့် ထိရောက်စွာ အသုံးပြုရပါမည်(ဥပမာ- မျက်နှာသစ်၊ သွားတိုက်ရာတွင် ရေကိုပိတ်ထားခြင်း၊ ရေကို လိုအပ်သလောက်သာ တစ်ခွက်ချင်း အသုံးပြုခြင်း၊ သကြိန်ရေကစားချိန်လျှော့ချခြင်း၊ ရေချွေတာပတ်ဖျန်းခြင်းများ ပြုလုပ်ခြင်း)
- (၂) စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ရေကိုချွေတာကာ အကျိုးရှိထိရောက်စွာ အသုံးချခြင်း (စိုက်ပျိုးပင်အမျိုးအစားနှင့် စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်ရွေးချယ်အသုံးပြုခြင်း)
- (၃) မိုးရွာလျှင် ဆည်၊ မြောင်း၊ ကန်များကို စနစ်တကျ ခိုင်ခံ့အောင်ပြုလုပ်၍ ရေကိုထိန်းထားခြင်း၊ မိုးရေခံစီမံကိန်း (Rain Water Harvesting)များကို နေရာအနှံ့ဆောင်ရွက်ခြင်း။
- (၄) ရာသီဥတုမှန်ကန်စေရန် သစ်ပင်သစ်တောများ ပြုစုထိန်းသိမ်းခြင်း။
- (၅) အစိမ်းရောင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကို ရွေးချယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း။
- (၆) ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု ဆန်းစစ်မှု (EIA) စနစ်အား အသုံးပြုခြင်း။
- (၇) အမျိုးသားအဆင့်ရေမူဝါဒ (National Water Policy)နှင့် ရေအရင်းအမြစ်စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် (IWRM System) များကို ပြည်သူများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိပြီး ပါဝင်ဆောင်ရွက်လာစေခြင်း။
- (၈) မြစ်ဝှမ်း၊ မြစ်ချောင်းများ ကောင်းမွန်အောင် စီမံဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် မြစ်ရေတင်စီမံကိန်းဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးကို စနစ်တကျအသုံးချခြင်း။
- (၉) မြေအောက်ရေကို ရေရှည်သားစဉ်မြေးဆက်စဉ်ဆက်မပြတ် ထုတ်ယူသုံးစွဲနိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ခြင်း။
- (၁၀) နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ရေအရင်းအမြစ်အသစ်များ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ပြီး အကျိုးရှိထိရောက်စွာ အသုံးချစေခြင်း

စသည်လုပ်ငန်းများကို အစိုးရနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။

ဤလုပ်ငန်းများသည် လူသားဘဝရှင်သန်ရပ်တည်ရေးနှင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ ဆင်းရဲမွဲတေမှုလျော့နည်းပျောက်ရေးတို့အတွက် မလွဲမသွေဆောင်ရွက်ကြရမည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်သဖြင့် မည်သူ၏ တိုက်တွန်းမှုကိုမျှ မစောင့်ဘဲ ကိုယ်စီအသိဖြင့် ယခုကပင် ဆောင်ရွက်ကြရခြင်းဖြင့် ရေပြဿနာ၏ စိန်ခေါ်မှုကို ကျော်ဖြတ်ကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းလိုက်ရပေသည်။ ။

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း လမ်း၊ တံတား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မတ် ၂၁
ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ မတ် ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် Oriental Highway Co.,Ltd. မှ B.O.T စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သော မန္တလေး-ပြင်ဦးလွင်-လားရှိုး-မူဆယ်လမ်း (မန္တလေး-ပြင်ဦးလွင်အပိုင်း) ခြေလမ်း ကတ္တရာကွန်ကရစ် (AC)ခင်းနေမှုလုပ်ငန်း ခွင်သို့ ရောက်ရှိပြီး စက်ယန္တရားများဖြင့် လမ်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ပြည်မိအောင်ဆောင်ရွက်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့အား Oriental Highway Co.,Ltd. မှ တာဝန်ရှိသူက မန္တလေး-ပြင်ဦးလွင် လမ်းအပိုင်း(ခွေးလမ်း) မိုင်တိုင်အမှတ် (၂၃/၀ နှင့် ၂၅/၀) ကြားတွင် ကတ္တရာကွန်ကရစ် (AC) ခင်းနေမှုနှင့် မိုင်တိုင်အမှတ်(၃၆/၀နှင့် ၃၈/၀) ကြား အောက်ခံ လမ်းသားအား Stabilized ဖြင့် လမ်းခင်းနေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ရေရှည်ခံနိုင်ရန်နှင့် အရည်အသွေး၊ စံချိန်စံညွှန်းပြည့်မီအောင် ဆောင်ရွက်ရန်တို့ကို မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် မန္တလေးခရိုင်နှင့် ကျောက်ဆည်ခရိုင်တို့ကို ဆက်သွယ်သော

ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်း အမှတ် (၂) ပေါ်ရှိ တံတားဦးစီးဌာန တံတားအထူးအဖွဲ့ (၄) က တည်ဆောက်နေသော ဒုဌာနတီ တံတား(ရွှေစာရံ)သို့ ရောက်ရှိပြီး တံတားအချောသပ် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

တိုးချဲ့တည်ဆောက်

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် မန္တလေးခရိုင်နှင့်ကျောက်ဆည်ခရိုင်တို့ကို ဆက်သွယ်ဖောက်လုပ်ထားသည့် ခရိုင်ချင်းဆက်လမ်းအမှတ် (၂) နှင့် ရန်ကုန်-မန္တလေးပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး မိတ္ထီလာ-ရမည်းသင်းလမ်းအပိုင်းကို ယူဇနကုမ္ပဏီမှ B.O.T စနစ်ဖြင့် လမ်းချဲ့ခြင်း၊ ကတ္တရာခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် တံတားများတိုးချဲ့တည်ဆောက်နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ရေတာရှည်-ပျဉ်းမနား-ရမည်းသင်းလမ်းပိုင်းကို B.O.T စနစ်ဖြင့် Oriental Highway Co.,Ltd. က လမ်းတိုးချဲ့ခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် ကတ္တရာကွန်ကရစ် (AC) ခင်းခြင်း လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



ကျောက်တော်တောင်ဘုရား ဗုဒ္ဓပူဇော်ယပွဲတော် ကျင်းပမည်

စစ်တွေ မတ် ၂၁

ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးခရိုင် ကျောက်တော်မြို့၌ စဉ်လာမပျက် နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလျက်ရှိသည့် ကျောက်တော်မြို့၌ တည်ထားကိုးကွယ်လျက် ရှိသော သေလာဂီရိမောရဗုဒ္ဓ ကျောက်တော်တောင် ဘုရားပွဲ ဗုဒ္ဓပူဇော်ယပွဲတော်ကို ဧပြီ ၂၇ ရက်မှ

မေ ၁ ရက်အထိ ငါးရက်တိုင်တိုင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါပွဲတော်ကာလတွင် ဆီမီးတစ်ထောင်၊ ပန်းတစ်ထောင်ပူဇော်ခြင်း၊ စေတီတော်၌ သံဃိတော်အသစ် ပြန်လည် တင်လှူပူဇော်ခြင်း၊ အသံမစ် မဟာပဋ္ဌာန်း ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်း၊ မဟာပဋ္ဌာန်း ရခိုင်ရိုးရာကျင်ကိုင်ပွဲ၊ ရခိုင်ရိုးရာပြိုင်လောင်းပွဲ၊ ကမ္ဘာ့ပုဂံမြစ်ပြင်၌ ရေပေါ်သင်္ကြန်ကျင်းပခြင်း၊ နယ်ပေါင်းစုံ ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပခြင်းနှင့် ညပိုင်းတွင် ရတနာသန်းအောင် အဆင့်မြင့် ဇာတ်သဘင်ပွဲများဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည် ဖြစ်ကြောင်း ပွဲတော်ကျင်းပရေး ကော်မတီထံမှ သိရသည်။

ဝင်းမင်းစိုး(ပြန်/ဆက်)

ကျောပုံးမှ

ကစားကွက် တည်မရဖြစ်နေပြီး အင်ဒိုနီးရှားအသင်း၏ ဖိအားပေးခြင်းကို ခံခဲ့ရသည်။ အင်ဒိုနီးရှားအသင်းသည် ၎င်းတို့အားသာသည့် တောင်ပံနှစ်ဖက်ကို အားပြုကစားခဲ့ပြီး မြန်မာနောက်တန်း ခက်ခက်ခဲခဲ ထိန်းချုပ်ခဲ့ရသည်။ ၂၂ မိနစ်တွင် အင်ဒိုနီးရှားအသင်း ဂိုးရခဲ့ပြီး ဘယ်ခြမ်းမှ ဆာဒီ ဖြတ်ပို့သော ဘောလုံးကို တိုက်စစ်မှူး ဟာဒရင်တိုက် ခေါင်းတိုက်သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းဂိုးမှာ မြန်မာနောက်ခံလူများ အမှားမှတစ်ဆင့် ပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

လိမ်ကာသွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် မြန်မာအသင်းက တိုက်စစ်အသားပေးပုံစံဖြင့် ဆက်လက်ကစားခဲ့ပြီး ၅၅ မိနစ်တွင် မောင်မောင်လွင်အစား စည်သူအောင်၊ မျိုးကိုထွန်း အစား တင်ဝင်းအောင် တို့ကို ထည့်သွင်းကစားခဲ့သည်။ ယင်းကစားသမားနှစ်ဦး ဝင်လာပြီးနောက် ပိုင်းတွင် မြန်မာအသင်းကစားပုံ ပိုကောင်းလာပြီး အင်ဒိုနီးရှားဂိုးပေါက်ကို ခြိမ်းခြောက်လာနိုင်ခဲ့သည်။ ကွင်းလယ်မှ တင်ဝင်းအောင်၏ အကွက်ကျကျ ဖန်တီးပေးမှုများကြောင့် မြန်မာအသင်း အခွင့်အရေး ပိုရလာခဲ့သည်။ ၅၉ မိနစ်တွင် အောင်သူ၊ ၆၁ မိနစ်တွင် ကျော်ကိုကို တို့၏ ကန်ချက်များ ဘားထိထွက်ခဲ့၍ မြန်မာအသင်းနစ်နာခဲ့ရသည်။ ၇၁ မိနစ်တွင် ကျော်ကိုကို၏ ထိုးဖောက်မှုကို အင်ဒိုနီးရှားနောက်ခံလူများ ဖျက်ထုတ်ပုံကြောင့် မြန်မာအသင်း

ပင်နယ်တီကန်ခွင့်ရခဲ့ပြီး ကျော်ကိုကိုက သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မိနစ် ၈၀ ကျော်တွင် အင်ဒိုနီးရှားအသင်း ဂိုးပေါက်ခြိမ်းခြောက်မှုအချို့ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သော်လည်း ချေပဂိုးမရခဲ့ပေ။ ပွဲပြီးခါနီး နာကျင်အချိန်ပိုတွင် တန်ပြန်တိုက်စစ်မှတစ်ဆင့် မြန်မာအသင်း တတိယဂိုးရခဲ့ပြီး ကျော်ကိုကို ဖန်တီးပေးသော ဘောလုံးကို စည်သူအောင်က ပိတ်သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၉၄ မိနစ်တွင် တင်ဝင်းအောင်၏ ကန်ချက် ဘားထိထွက်ခဲ့သောကြောင့် မြန်မာအသင်း ဂိုးထပ်မရခြင်း ဖြစ်သည်။

သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်

သင်္ကြန်ပိတ်ရက်မှ

ကြိုတင်လက်မှတ်ရောင်းချပေးသည့်ကားဂိတ် အချို့မှာ အမည်စာရင်းကိုသာရေးမှတ်ထားပြီး ဧပြီလဆန်းတွင် လက်မှတ်ရောင်းချပေးပြီး သတ်မှတ်ပေးသောနှုန်းထား အတိုင်းကားခရေရယူမည်ဟုသိရသည်။ ထိုင်ခုံဇယားတွင် ထိုင်ခုံနံပါတ်ထည့်သွင်းထားသည်ကို မြင်တွေ့ခဲ့ရသော်လည်း မိမိလက်ဝယ်သို့ ကားလက်မှတ်မရောက်သေး၍ စိုးရိမ်ပူပန်မှုဖြစ်နေရသည်ဟု ပြည်ဒေသသို့ပြန်မည့် မအေးလှိုင်ကပြောသည်။ မတ် ၂၄ ရက်တွင်သိနိုင်သည့် ကားခနှုန်းပြောင်းလဲမှုနှင့်ပတ်သက်သော သက်ဆိုင်ရာမှ အသိပေးမည့်အပေါ်ယာဉ်လိုင်းပိုင်ရှင်များသာမက ယာဉ်စီးမည့်ဌာနေပြန်ခရီးသည်များပါ စောင့်မျှော်နေကြသည်။

သိရသည်။ အပြန်ခရီးစဉ်တွင်ယာဉ်အလွတ်(အရပ်အခေါ်ခါလီ) ပြန်ရခြင်း၊ စက်သုံးဆီဈေး၊ ယာဉ်လုပ်သားလုပ်အားခဈေး မြင့်ခြင်းတို့ကြောင့် ကားခမြင့်ယူရသည်ဆိုခြင်းမှာ နှစ်စဉ် သင်္ကြန်ကာလမတိုင်မီ အချိန်များတွင် ကြားနေကျ အကြောင်းပြ ပြောဆိုချက်များသာဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်မြို့တွင်း ခရီးသည်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးယာဉ်များတွင် ကားခကျပ် ၁၀၀၊ ၂၀၀ ရှိပြီး ယခင်စနစ်ဟောင်းထက်ဝင်ငွေ ပိုရနေသည်ဟု ပြောဆိုသုံးများကြားသိရသည်။ ယခင် မြို့တွင်း ကားအတက်/အဆင်းကားခကျပ် ၂၀၀၊ မှတ်တိုင် အနည်းငယ်ကျော်စီးလျှင်ကားခကျပ် ၃၀၀ နှုန်းဖြင့် လေအေးစက်တပ်အကြောင်းပြ ကားခမြင့်တင်ရယူရာမှ ယခုစနစ်သစ်တွင် မြို့တွင်းပတ်မှတ်တိုင် ပေါင်း ၁၈ တိုင် ရှိသောအပိုင်းတစ်ပတ်တွင် ကားခကျပ် ၁၀၀ သာပေးရသည်။ ယင်းမြို့တွင်းပတ်ယာဉ်လိုင်း သုံးလိုင်းတွင် ကားခကျပ် ၁၀၀ ဆိုသော်လည်း ကားခ ကျပ် ၂၀၀ ရယူနေရာ မြို့ပြင်သွားယာဉ်လိုင်းများထက် ဝင်ငွေပို အကျိုးအမြတ် ရရှိနေသည့်ဖြစ်စဉ်ကို သင်္ကြန်ပိတ်ရက် ဌာနေပြန်ကားခတိုးမြှင့်ခွင့်တောင်းခံနေသည့် ဖြစ်စဉ်တွင် ထည့်သွင်းစဉ်းစားစေလိုသည်ဟု ခရီးသည်များက မေတ္တာ ရပ်ခံပြောကြားကြသည်ဟု သိရသည်။

(မောင်စေအောင်)

နည်းပညာသတင်း

8-Point Battery Safety Check စနစ် ဆမ်ဆောင်းဖုန်းများတွင်အသုံးပြုထား

ရန်ကုန် မတ် ၂၁
အနာဂတ်ထုတ်ကုန်များဘေးကင်းလုံခြုံ၍ ယုံကြည်စိတ်ချမှု ရှိစေရန်အတွက် ဆမ်ဆောင်းထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများတွင် '8-Point Battery Safety Check' စနစ်ကို စတင် အသုံးပြုလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဆမ်ဆောင်းဘက်ထရီများကို X-Ray အပြင် လူသားမျက်လုံးဖြင့်အတွင်းမှအပြင်အထိ တိကျသောစမ်းသပ်မှုများ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့၏ ဖုန်းဘက်ထရီများ ပိုမိုလုံခြုံစိတ်ချစေရန်အတွက် ဘက်ထရီများကို လိုအပ်သည်ထက်ပို၍ အားသွင်းခြင်း၊ လက်သည်းဖြင့် ဘက်ထရီထိုးထိုးခြင်းနှင့် ဘက်ထရီများကို လွန်ကဲသော အပူချိန်ရှိသည့်နေရာတွင် ထားရှိခြင်းတို့ဖြင့်စမ်းသပ်ထားသည်။ ထို့အပြင် ဘက်ထရီကို အမြင်အာရုံဖြင့် စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ထားပြီး အင်ဂျင်နီယာများက X-Ray အောက်တွင် ဘက်ထရီများကို ဖြတ်စေခြင်းဖြင့် အတွင်းပိုင်းပြစ်ချက်များ ရှိမရှိကို စစ်ဆေးပြီးနောက် ကြိမ်ဖန်များစွာအားသွင်း၍ စမ်းသပ်ခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ထိုမျှသာမက ဖုန်းဘက်ထရီများအတွင်းရှိ အော်ဂဲနစ် ဩဇာပိုင်းယိုစိမ့်မှု ရှိမရှိကို စစ်ဆေးခဲ့သည်။ ဖုန်းဘက်ထရီများ၏ အရည်အသွေးကို ပြန်လည်ဆန်းစစ်ရန် ဘက်ထရီများကို ဖုန်းမှပြန်လည်ဖြုတ်ယူ၍ ဘက်ထရီတစ်လုံး၏ လုံခြုံရေးအတွက်အရေးပါသောအစိတ်အပိုင်းများဖြစ်သည့် ဘက်ထရီတွင် ပတ်ထားသော အပူကာတိပ်များနှင့် ဘက်ထရီ၏ Tab များကို ဂရုစိုက်ထားသောနေရာများကို စစ်ဆေးသည်။ ယခု စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုတွင် သုံးစွဲသူများ ဖုန်းအားအချိန်နှုန်းမြင့်အသုံးပြုသည့်အတိုင်း ထိုသုံးစွဲမှုနှင့်တူသော အခြေအနေတစ်ခုကို ဖန်တီးထားသည်။

နောက်ဆုံးစမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုအနေဖြင့် ဖုန်းတွင်ပါဝင်သော စိတ်အပိုင်းများကိုစတင်တပ်ဆင်ချိန်မှ ပြီးပြည့်စုံသော ဖုန်းတစ်လုံးဖြစ်လာသည်အထိ ဖုန်းဘက်ထရီများ၏ ဗို့အားပြောင်းလဲမှုများကို စစ်ဆေးခြင်းဖြစ်သည်။ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူသားတို့ဘဝကို ပြောင်းလဲပေးနိုင်ရန်အတွက် ၎င်းတို့၏ နည်းပညာတီထွင်ဆန်းသစ်မှု အမွေအနှစ်များကို ဖန်တီးထုတ်လုပ်နိုင်ရန် အနာဂတ်လူငယ်မျိုးဆက်များအတွက် ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းသွားရန်နှင့် အသစ်အသစ်သော အခွင့်အလမ်းများကို ပိုမိုများပြားသော အများပြည်သူတို့ထံ ပေးအပ်သွားနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ တီထွင်ဆန်းသစ်သော ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို အစဉ်ပြုတ် ထုတ်လုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(ကြေးမုံ)

ပြည်တွင်းရေးရာ

တံခါးဖွင့်စီးပွားရေးဖြစ်သည့်အတွက် ဘက်ပေါင်းစုံမှ ထောက်ပံ့ကူညီပေးခြင်းကိုသာ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၁ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် စီးပွားရေး ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် ဖြစ်နေသည့် ဘဏ္ဍာရေးလိုငွေပြုမှု၊ ဆင်းရဲမှု လျော့ချရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုမြှင့်တင် ရေးစသည့် စီးပွားရေးကဏ္ဍများကို ပြန်လည်ဦးမော့လာရန်လည်း ဆောင် ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အရေးကြီး သည့်မှာ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိ ရန်ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ပြင်ဆင်ရန် လည်း များစွာရှိပါကြောင်း၊ အချို့ အရေးကြီးသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ များကို ပြင်ဆင်ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ အထူး သဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဥပဒေကို ပြင်ဆင်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ နည်း ဥပဒေမှာလည်း မကြာခင် ထွက်ရှိလာ

မည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကုန်သည် များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းမှ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်ဝင်းက ပြောကြားသည်။ တံခါးဖွင့် စေ့ကွက်စီးပွားရေးဖြစ် သည့်အတွက် ဘက်ပေါင်းစုံမှနေ၍ ထောက်ပံ့အကူအညီပေးခြင်းကိုသာ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လွတ်လွတ်လပ်လပ်နှင့် ပြိုင်ဆိုင်ရ သည့်အတွက် စွမ်းရည်များ၊ တီထွင် ကြံဆမှုများ ပါဝင်လာပြီး မိမိတို့၏ အရည်အသွေး၊ ထုတ်လုပ်မှု၊ စွမ်းအား နှင့် ထောက်ပံ့သယ်ယူပို့ဆောင်မှု စရိတ်များ ပြောင်းလဲတိုးတက်လာ

မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ တိုးတက်လာ သည့်အတွက် နိုင်ငံတော်၏ ဈေးကွက် ယန္တရား ကောင်းမွန်လာပြီး နိုင်ငံတော် ၏ GDP ကိုလည်း အထောက်အကူ ပြုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ဆက်လက်ပြောကြား သည်။ ထို့ပြင် နံနက် ၇ နာရီတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ချော စစ်ဆေးရေးစခန်း (၁၆ မိုင်ဂိတ်)သို့ သွားရောက်၍ စစ်ဆေးရေးစခန်း အတွင်း ဝင်လမ်း/ထွက်လမ်း ခင်းကျင်း ပြုပြင်ဆောင်ရွက်နေမှု လုပ်ငန်းများနှင့် စစ်ဆေးရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



ကျောက်ဖြူ အထူးစီးပွားရေးဇုန်ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မတ် ၂၁ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်သည် တရုတ် နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟန်လျန်နှင့်အဖွဲ့အား မတ် ၂၁ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ မဟာဗျူဟာ မြောက်ဆက်ဆံရေးနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုတိုးမြှင့်နိုင်ရေး၊

နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှု တိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ရခိုင် ပြည်နယ်တွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် ကျောက်ဖြူ အထူးစီးပွားရေးဇုန်နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ကိစ္စရပ် များ၊ တရုတ်-မြန်မာ နယ်စပ်စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မှုနှင့် တည်ဆောက်နိုင်ရေးဆိုင်ရာ အခြေအနေများ၊ လယ်ယာထွက်ကုန်သီးနှံများ ပိုမိုတင်ပို့နိုင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအပါအဝင် နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက် သွားမည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။ (သတင်းစဉ်)

တိုက်ခန်းများမှာ မြေညီထပ် ရှစ်ခန်း၊ ဒုတိယထပ် ၁၈ ခန်း၊ တတိယထပ် ရှစ်ခန်းနှင့် စတုတ္ထထပ် ခုနစ်ခန်းတို့ဖြစ်ကြပြီး ရောင်းချသည့် ဈေးနှုန်းများ အနေဖြင့် မြေညီထပ် ၂၂၃ သိန်း၊ ပထမထပ် ၂၀၈ သိန်း၊ ဒုတိယထပ် ၁၉၃ သိန်း၊ တတိယထပ် ၁၇၈ သိန်း၊ စတုတ္ထထပ် ၁၆၃ သိန်းတို့ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေများနှင့် နည်းပညာပေးသင်တန်းဖွင့်

သီပေါ မတ် ၂၁ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်သော စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေများနှင့် နည်းပညာပေးသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။ အခမ်းအနားတွင် ကျောက်မဲခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးမောင်မောင်အေးက အမှာစကားပြောကြားပြီး တောင်သူလယ်သမား အခွင့်အရေး၊ ကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးဥပဒေကို ခရိုင် ဦးစီးအရာရှိ ဦးဇော်ဝင်းကလည်းကောင်း၊ မျိုးစေ့ဥပဒေဆိုင်ရာများကို ခရိုင် မျိုးစေ့တာဝန်ခံ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပိုးသတ်ဆေးဥပဒေနှင့် Aflatoxim အကြောင်းကို ခရိုင်သီးနှံကာကွယ်ရေးတာဝန်ခံ ဒေါ်ချောစုထွေး၊ မြေဩဇာ အကြောင်းခြင်းရာများကို မြေအသုံးချရေးတာဝန်ခံ ဦးသောဓုပြောင်၊ ဝန်ထမ်းရေးရာ(စီမံ)နှင့်ပတ်သက်သော ကိစ္စရပ်များကို ဒေါ်ခင်နှင်းသော်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ (GAP) ကို ဦးနေဝင်းညွန့် တို့ကလည်းကောင်း အသီးသီးဆွေးနွေးပို့ချကြသည်။

အဆိုပါစိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေများနှင့် နည်းပညာပေးသင်တန်းသို့ သီပေါမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးမိုးကျော်စွာဝင်းနှင့် ဝန်ထမ်း များ၊ ခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးများနှင့် ဝန်ထမ်းများ စုစုပေါင်း ၃၈ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ စိုင်း(သီပေါ)

နယ်လှည့်၍ ယာဉ်လိုဏ်စင်များ သက်တမ်းတိုးပေးမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၁ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီလအတွင်း အောက်ဖော်ပြပါမြို့နယ်များသို့ နယ်လှည့်၍ မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် ယာဉ်မောင်းလိုဏ်စင် များ သက်တမ်းတိုးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါ၍ ကြိုတင်သိရှိ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် အသိပေးကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	မြို့နယ်
၁။	ကချင်ပြည်နယ်	ပိုင်းမော်မိုးကောင်း
၂။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	တောင်တွင်းကြီး၊ ပေါက်၊ စေတုတ္ထရာ၊အောင်လံ
၃။	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	မပိုင်
၄။	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	မှော်ဘီ၊ ကော့မှူး
၅။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	သာပေါင်း၊ မော်လမြိုင်ကျွန်း

မြရည်နန္ဒာတိုက်ခန်းမှ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ၎င်းတို့စုဆောင်းငွေထဲမှ ထုတ်ယူ ၍ အိုးအိမ်ဦးစီးဌာနသို့ ပေးသွင်းပြီး ကျန်ငွေ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ဘဏ်မှချေးငွေအဖြစ် ထုတ်ချေးပေး သွားမည်ဖြစ်သည်။ “တိုက်ခန်းတန်ဖိုးရဲ့ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ဘဏ်က (၈)နှစ် အရစ်ကျန်ထုတ်ချေးပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်မတို့ဘဏ်က ပြည်သူတွေ အိမ်ရာပိုင်ဆိုင်ခွင့် ရရှိစေရေး ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ဖွင့်လှစ်ထားတာဖြစ်တဲ့ အတွက် ငွေစုစဉ်ကာလမှာလည်း သတ်မှတ် ဘဏ်တိုး ၈ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းရရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘဏ်တိုးလည်း အိမ်ပိုင်လည်းဖြစ်ဆိုတဲ့ သဘောပါပဲ။”ဟု ၎င်းကဆက်လက်ပြောသည်။ အဆိုပါရောင်းချမည့် မြရည်နန္ဒာတန်ဖိုးမျှတ

တိုက်ခန်းများမှာ မြေညီထပ် ရှစ်ခန်း၊ ဒုတိယထပ် ၁၈ ခန်း၊ တတိယထပ် ရှစ်ခန်းနှင့် စတုတ္ထထပ် ခုနစ်ခန်းတို့ဖြစ်ကြပြီး ရောင်းချသည့် ဈေးနှုန်းများ အနေဖြင့် မြေညီထပ် ၂၂၃ သိန်း၊ ပထမထပ် ၂၀၈ သိန်း၊ ဒုတိယထပ် ၁၉၃ သိန်း၊ တတိယထပ် ၁၇၈ သိန်း၊ စတုတ္ထထပ် ၁၆၃ သိန်းတို့ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ပိုလ်တထောင်မြို့နယ်တွင် ခြိမ်းခြောက်ထိုးနှက်ကာ ရွှေနှင့်ပစ္စည်းများ လုယူထွက်ပြေးမှုဖြစ်ပွား

ရန်ကုန် မတ် ၂၁ ရန်ကုန်မြို့ ပိုလ်တထောင်မြို့နယ် အမှတ်(၅) ရပ်ကွက် လမ်း(၅၀)တွင် ကုမ္ပဏီရုံးခန်းအတွင်း တရားထိုင်နေ သည့် အသက်(၇၀) အရွယ်ရှိ အမျိုးသားတစ်ဦးကို အမျိုးသား နှစ်ဦးက ခြိမ်းခြောက် ထိုးနှက်ကာ ရွှေနှင့်ပစ္စည်းများ လုယူထွက်ပြေး သွားမှု ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဖြစ်ပွားခဲ့ သည်။ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်နေသူ ဦးမင်းဆွေ (၇၀)နှစ်သည် ပိုလ်တထောင်မြို့နယ် အမှတ် (၅) ရပ်ကွက် လမ်း(၅၀) တိုက်အမှတ်(၁၅) ငါးလွှာရှိ New Wave Service ကုမ္ပဏီရုံးခန်းသို့ ရောက်ရှိလာပြီး တရားထိုင်နေစဉ် နံနက် ၈ နာရီခန့်တွင် မျက်နှာ ပေါ်စည်းထားသော အမျိုးသားနှစ်ဦး နှုတ်ခန်းအတွင်း သို့ ဝင်ရောက်လာပြီး တစ်ဦးက ၎င်းအား ဓားမြှောင်ဖြင့် ထောက်ကာ မလှုပ်ရန်ပြောဆိုစဉ် ပြန်လည်ခွဲခွဲရာ အမျိုးသားနှစ်ဦးက ၎င်းအား ဓားဖြင့်ထိုး၊ လက်သီးဖြင့် ထိုး၊ ခြေထောက်ဖြင့် တန်ဖိုးများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ခြေထောက်နှင့် လက် များကို တိမ်များဖြင့် တုပ်နှောင်ကာ

၎င်း၏ လက်တွင် စွပ်ထားသော တန်ဖိုး ခြောက်သိန်းကျပ်ခန့်ရှိ ရွှေလက်စွပ် တစ်တွင်း၊ ငွေကျပ် နှစ်သိန်း၊ CB Bank Cheque စာအုပ်တစ်အုပ်၊ KBZ Bank Cheque စာအုပ်တစ်အုပ်၊ မှတ်ပုံတင် ကတ်နှင့် အခြားစာရွက်စာတမ်း များ ထည့်ထားသော အညှီရောင် ပိုက်ဆံအိတ်တစ်လုံးတို့ကို လုယူ ထွက်ပြေးသွားကြောင်း သိရသည်။ “သတင်းရရချင်း အခင်းဖြစ်တဲ့ နေရာကို ချက်ချင်းသွားရောက် စစ်ဆေးခဲ့တယ်။ ဒဏ်ရာရသွားတဲ့ သူကို ဆေးရုံပို့တယ်။ အမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေ ကိုဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိ အနေအထားကတော့ တိုင်းဒေသကြီး/ ခရိုင် ပူးပေါင်းအဖွဲ့တွေနဲ့ မြို့နယ်တွေ အတွင်းမှာ ဆက်စပ်သတင်းတွေအရ တရားခံတွေကို စုံစမ်းရှာဖွေနေပါ တယ်”ဟု ပိုလ်တထောင်မြို့မရဲစခန်း မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက မြန်မာ့ သတင်းစဉ်၏ ဆက်သွယ်မေးမြန်းမှု အပေါ် ယနေ့ ည ၈ နာရီခန့်တွင် ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။ ထိုသို့ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် တရားလို

ဦးမင်းဆွေတွင် ယာလက်မ အရင်း ပြတ်ရှု တစ်ချက်၊ ယာပေါင် နောက်ဘက် ထိုးသွင်းတစ်ချက်နှင့် ခန္ဓာကိုယ် နာကျင်ဒဏ်ရာများ ရရှိ ခဲ့သဖြင့် သက်ဆိုင်ရာက ရန်ကုန် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ပြီး အမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ပိုလ်တထောင် မြို့မရဲစခန်းက (၀)၅၅/၂၀၁၇ ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေပုဒ်မ-၃၉၄ ဖြင့် အမှုဖွင့်လှစ်ကာ ကျူးလွန်သူများအား အမြန်ဆုံး ဖမ်းဆီးရမ်းပေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဇော်ကြီး(ပဏီတ)

ပုပ္ဖသီရိမြို့နယ်တွင် တာရှည်ခံဆေးစိမ်ခြင်ထောင်များ ပြည်သူလက်ဝယ်အရောက် အခမဲ့ပေးအပ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၁ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပုပ္ဖသီရိ မြို့နယ် ကျည်တောင်ကန်ကျေးရွာ အုပ်စု စက်ကုန်းကျေးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၂၁၉ စုအတွက်

UNDP မှ တာရှည်ခံဆေးစိမ် ခြင်ထောင်များ ပြည်သူများ လက်ဝယ် အရောက် အခမဲ့ပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာန

ခုတင် (၅၀)ဆံ ဆေးရုံမှ ကျန်းမာရေး ကြီးကြပ်(၀) ဒေါ်နွယ်နွယ်စိုးက ဆေးရည်စိမ်ခြင်ထောင်သုံးစွဲရာတွင် စတင်အသုံးပြုမီ နေရာခံမရှိသော နေရာ၌ ၂၄ နာရီ ကြာအောင် အလွတ်ထောင်ထားရန်၊ ခြင်ထောင်ခြင် စေရန် ခြင်ထောင်ကို သေချာကျနစွာ ထောင်အိပ်ကြရန်၊ ခြင်ထောင်မှာ ငှက်ဖျားရောဂါမဖြစ်အောင် ကြိုတင် တာကွယ်နိုင်ကြောင်း၊ ခြင်ထောင် လျှော်သည့်အခါ ညင်သာစွာ လျှော်ဖွပ်ကြရန်နှင့် ခြင်ထောင်၏ သက်တမ်းမှာ သုံးနှစ်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး ဆေးရည် စိမ်ခြင်ထောင်များကို အိမ်ထောင်စု အလိုက် စနစ်တကျ စိစစ်၍ ပြည်သူ များ လက်ဝယ်အရောက် အခမဲ့ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ရွှေရဲရင့်)



စစ်ကိုင်းမြို့ ကားကြီးကွင်းအတွင်းရှိ စက်သုံးဆီဆိုင် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

မန္တလေး မတ် ၂၁ စစ်ကိုင်းမြို့ ကားကြီးကွင်းအတွင်းရှိ ကျော်စိုးမိုး စက်သုံးဆီဆိုင်မှ ယနေ့ည ၈ နာရီခန့်က မီးလောင်မှု စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ဆိုင်ခန်းငါးခန်း မီးလောင်ဆုံးရှုံးခဲ့ ကြောင်း စစ်ကိုင်းမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှူးမှ ပြောကြား သည်။ အဆိုပါမီးလောင်ရာသို့ စစ်ကိုင်းခရိုင်ရှိ မီးသတ် တပ်ဖွဲ့များ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့နယ်နှင့် ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်တို့မှ မီးသတ်ယာဉ်များ၊ စစ်ကိုင်း မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူများက ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ ည

၈ နာရီ ၅၅ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ ယင်းမီးလောင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ စစ်ကိုင်းမြို့မင်းလမ်း ရပ်ကွက်နေ သတင်းထောက် ဦးကြည်အောင်က “ကျွန်တော်တို့ရပ်ကွက်မှာ နေ့စဉ် နေဝင်ချိန်ရောက်တာ နဲ့ မီးကိုမပေါ့ဆဖို့၊ မီးကြွင်းမီးကျန်တွေကို ငြိမ်းသတ်ဖို့ ရပ်ကွက်မီးသတ်က ဆိုင်ကယ်တွေနဲ့ လိုက်လံပြီး သတ် ပေးနေပါတယ်။ အခြားရပ်ကွက်တွေမှာလည်း အဲဒီလို လုပ်ပေးရင်ကောင်းမှာပါ”ဟု အကြံပြုပြောကြားခဲ့ သည်။ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ပြည်တွင်းရေးရာ

မြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ (၆၁)ကြိမ်မြောက် ဝိနယာဓိကပရိယတ္တိ သာသနာပြုအသင်းကြီးမှ စာအောင်ဆုနှင့်သဘင်ကျင်းပ

ရန်ကုန် မတ် ၂၁ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန်မြို့နယ် ရွာမပရိယတ္တိ စာသင်တိုက် သာသနာဝင်လေးထပ်ကျောင်းဆောင် မြေညီထပ်၌ မတ် ၁၈ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် အင်းစိန် မြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ ဝိနယာဓိက ပရိယတ္တိသာသနာပြု အသင်းကြီးမှ နှစ်စဉ်ကြီးမှူးကျင်းပသော ၁၃၇၈ ခုနှစ် (၆၁)ကြိမ်မြောက် ဝိနယာဓိက ပရိယတ္တိစာမေးပွဲကြီးတွင် မြို့နယ်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း စာသင်တိုက်အသီးသီးတို့မှ စာအောင်သံယာတော် အရှင်သူမြတ် ၄၂၉ ပါးတို့အား စာအောင်ဆုနှင့်သဘင်အခမ်းအနား ကျင်းပခဲ့သည်။

သက်န်း၊ အောင်လက်မှတ်၊ ဝတ္ထုငွေများကို မြောက်ပိုင်း ခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး ယုနိုင်ကလည်းကောင်း၊ စာချတန်းအောင် သံယာတော်များနှင့် ရိုးရိုးအောင် သံယာ တော် အရှင်သူမြတ်များအား အောင်လက်မှတ်များနှင့် နဝကမ္မ ဝတ္ထုငွေများကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ခိုင်ဦးနှင့် အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန်တင်၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့က ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပူဇော်ခဲ့ကြကာ လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့ အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ညက်ဟိန်း(အင်းစိန်)

ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနမှ တိုက်ပွဲရောင်ပြည်သူများအား တတိယအကြိမ်ထောက်ပံ့

လားရှိုး မတ် ၂၁ လားရှိုးမြို့ မန်ဆူရွှမ်းကျောင်းတိုက်သို့ရောက်ရှိနေသော လောက်ကိုင်ဒေသမှ တိုက်ပွဲရောင် ဒေသပြည်သူများအား ထောက်ပံ့ပစ္စည်းပေးအပ်ပွဲကို မတ် ၂၁ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ကျင်းပသည်။ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီး ဌာနမှ မတ် ၂၁ ရက်က ထောက်ပံ့ပစ္စည်းပေးအပ်ပွဲကို စုစုပေါင်း တန်ဖိုး ၄၅၅၃၉၀၀ တန်ဖိုးရှိ စားသောက်ကုန် ပစ္စည်းများကို လားရှိုးမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနေလင်း ထွန်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီး ဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်ကျော်ထွန်းတို့က

လောက်ကိုင်ဒေသခံ အိမ်ထောင်စု ၂၀၊ လူဦးရေ ၇၈ ဦး တို့အတွက်ပေးအပ်ခဲ့ပြီး မန်ဆူရွှမ်းကျောင်းတိုက်သို့ ရောက်ရှိလာသော တိုက်ပွဲရောင်ပြည်သူများ စုစုပေါင်း ၆၆၂၅ ဦးရှိခဲ့ပြီး မိမိဒေသသို့ ပြန်ကြွသူများအား ကား ၁၅၅ စီးဖြင့် လူမှုကူညီရေးအသင်းအဖွဲ့မှူး၊ စေတနာရှင် များက ကူညီထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြသည်။ မတ် ၂၁ ရက် အထိ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဦးစီးဌာနမှ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ စုစုပေါင်း ကျပ် ၁၂၆၅၆၀၀ တန်ဖိုးအား ပေးအပ်ထောက်ပံ့ပြုစုကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းမှ ဝေဖန်တိုင်ကြားဖြေရှင်းရေး သင်တန်းဖွင့်လှစ်

စေတနာ့အဖွဲ့ မတ် ၁၇ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လူထု ပဟိုပြုစီမံကိန်း တတိယနှစ် အတွက် လူထုစည်းရုံးရေးမှူးများနှင့် လက်ထောက်နည်းပညာမှူးများက ကျေးရွာများတွင် ဝေဖန်အကြံပြု တိုင်ကြားဖြေရှင်းရေး သင်တန်းများ ကို မတ် ၁၅ ရက်မှ ၁၆ရက်ထိ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင် စေတနာ့အဖွဲ့မြို့နယ် လူထုပဟိုပြု

စီမံကိန်းရုံး၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ရာ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဆယ်မောင်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ သင်တန်း ဖွင့်လှစ်ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ အကြံပြု တိုင်ကြားနိုင်သောစနစ်ကို စီမံကိန်း နှင့် ဆက်နွယ်သူများအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ခြင်းဖြင့် ဖော်ဆောင် နိုင်ရန် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သော ပြဿနာများကို စေ့စပ်သေချာသော လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများဖြင့် ဖြေရှင်း ပေးနိုင်ရန်၊ စီမံကိန်းကို နှောင့်နှေး စေနိုင်သည့် အကြောင်းအရာမှန် သမျှကို ခိုင်လုံစွာဖော်ထုတ်နိုင်ရန်၊ စီမံကိန်းလမ်းကြောင်းမှန်ပေါ်ရှိ နေစေရန်၊ တာဝန်ခံမှု ကျင့်ဝတ်စောင့် ထိန်းမှုတို့ အားကောင်းစေရေးနှင့် စီမံကိန်း အရည်အသွေး တိုးတက် စေရန် တိုက်တွန်းသည်။ အဆိုပါသင်တန်းသို့ လူထုစည်းရုံး ရေးမှူး၊ လက်ထောက်နည်းပညာမှူး နှင့် သင်တန်းသား စုစုပေါင်း ၃၅ ဦး တက်ကြွစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ မေသူလွင်(မကွေးကိုယ်ပွား)

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန နှင့် မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော ကလေးစာပေပွဲတော် ကလေးစာပေပြပွဲ နှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ မော်လမြိုင် တက္ကသိုလ် (ဘက်စုံခန်း)၊ တောင်ငိုင်းရပ်၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ မွန်ပြည်နယ်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ၊ မတ်လ (၂၅၊ ၂၆၊ ၂၇)ရက် (ဓနေ၊ တနင်္ဂနွေ၊ တနင်္လာ)နံနက် (၉) နာရီမှ ညနေ (၅) နာရီအထိ ပညာပေးဆိုင်ခင်းဆင်နွှဲနိုင်ပါသည်။ Platinum Sponsor Dugro Aptamil Organized by M MIX

၂၀၁၇ ခုနှစ် တောင်နှင့် အရှေ့တောင်အာရှကုန်စည်ပြပွဲနှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုပွဲတော် ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၁ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ ကုန်သွယ်မှုနှင့်တင်ပို့ရေးအဖွဲ့သည် ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးနှင့် နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှုနှင့်တင်ပို့ရေး ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ပြီး နိုင်ငံတကာကုန်စည်ပြပွဲ များကို သွားရောက်ပြသနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ အရှေ့တောင်အာရှကုန်စည်ပြပွဲနှင့် ကုမင်းကုန်စည် ပြပွဲများအား နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့ရာ ယခုနှစ်တွင် ၂၀၁၇ ခုနှစ် တောင်နှင့်အရှေ့တောင်အာရှကုန်စည်ပြပွဲနှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံ မှုပွဲတော် 2017 South and Southeast Asia Commo-

modity Expo and Investment Fair (SSACEIF) ကို တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကူမင်းမြို့ Dianchi International Convention Center တွင် ဇွန် ၁၂ ရက်မှ ၁၈ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ပြပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ကုန်သွယ်မှု မြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့ နေပြည်တော်ဖုန်း ၀၆၇-၄၃၀၄၄၇၊ ဖက်(စ်) ၀၆၇-၄၃၀၁၂၈ Email: moctradefair@gmail.com နှင့် ရန်ကုန်ဖုန်း ၀၁-၂၅၄၀၂၄၊ Email:itpic.moc@gmail.com website;www.trade.gov.mm နှင့် ဆက် သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

မြန်မာနိုင်ငံ အိမ်ခြံမြေဝန်ဆောင်မှုအသင်း(ပဟို)မှအဖွဲ့ဝင်များသည် ပြင်သစ်နိုင်ငံအခြေစိုက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အိမ်ခြံမြေအဖွဲ့ချုပ်ကြီး The International Real Estate Federation (FRANCE) မှ ပြင်သစ်နိုင်ငံ၌ မတ် ၁၄ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ ကျင်းပမည့် အိမ်ခြံမြေပွဲတော်ကြီးသို့တက်ရောက်ခဲ့ပြီး မတ် ၁၈ ရက်က ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့စဉ်။ (စိုးဝင်း-MLA)

စားသုံးရန်မသင့်သော အစားအသောက်များနှင့်ပတ်သက်၍ အများပြည်သူသိရှိရန် အသိပေးကြေညာချက်

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနသည် အရည်အသွေးစစ်မှန်ကောင်းမွန်ပြီး ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းသော အစားအသောက်များကို အများပြည်သူတို့စားသုံးနိုင်ရန် စဉ်ဆက်မပြတ်စစ်ဆေးရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ဈေးကွက်များတွင် ရောင်းချလျက်ရှိသော အစားအသောက်များကို ဈေးများ၊ ကျောင်းမှူး၊ ဈေးတန်းများမှ ဝယ်ယူစစ်ဆေးရာ အောက်ဖော်ပြပါအစားအသောက်များ၌ ခွင့်မပြုဆိုးဆေးများ ပါဝင်ခြင်းတို့ကြောင့် စားသုံးရန် မသင့်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ အစားအသောက်ထုတ်လုပ်၊ ဖြန့်ဖြူး၊ ရောင်းချသူများသည် အစားအသောက်တွင် သုံးစွဲရန်ခွင့်မပြုသောဆိုးဆေး များကို လုံးဝအသုံးမပြုရန်နှင့် လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းမရှိပါက အမျိုးသားအစားအသောက် ဥပဒေပုဒ်မ ၂၈(က)အရ အရေးယူမည်ဖြစ်ကြောင်း သတိပေးအပ်ပါသည်။

အမှတ်တံဆိပ်နှင့်အစားအသောက်အမျိုးအစားများ

စဉ်	အစားအသောက်အမည်	အမှတ်တံဆိပ်	တွေ့ရှိချက်
၁။	ချယ်ရီသီး	Tricer Cherry စာသားပါ	Orange II (ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၂။	ရောင်စုံဝေဖာချောင်း	အမှတ်တံဆိပ်မပါ	Rhodamine B (ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၃။	ရောင်စုံဝေဖာလုံး	အမှတ်တံဆိပ်မပါ	Rhodamine B (ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၄။	တုတ်ထိုးချိုချဉ်	အမှတ်တံဆိပ်မပါ	Sudan III (ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၅။	လခြမ်းပုံချိုချဉ်	အမှတ်တံဆိပ်မပါ	Sudan III (ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)

၆။	ခေါက်မုန့်(ပန်းရောင်)	အမှတ်တံဆိပ်မပါ	Sudan III(ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၇။	မက်မန်းပေါင်း	အမှတ်တံဆိပ်မပါ	Rhodamine B (ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၈။	ပဲလိပ်ပြာ	အမှတ်တံဆိပ်မပါ	Auramine O(ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၉။	တုတ်ထိုးချိုချဉ်(ပြား)	အမှတ်တံဆိပ်မပါ	Rhodamine B(ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၁၀။	တုတ်ထိုးချိုချဉ်(လုံး)	အမှတ်တံဆိပ်မပါ	Rhodamine B(ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၁၁။	ဂျယ်လီ(လိမ္မော်ရောင်)	Angry Bird စာသားပါ	Orange II(ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၁၂။	ငရုတ်ဆီ	Lucky Fish	Orange II(ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၁၃။	နန္ဒင်းမုန့်	ဝစ်တိုင်းထောင်	Sudan III(ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၁၄။	အရောင်တင်မှုန့်	ငွေငါး	Sudan III(ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၁၅။	အရောင်တင်မှုန့်	မင်းထိုက်တန် စာသားပါ	Sudan III(ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၁၆။	အရောင်တင်မှုန့်	ရွှေကောင်	Rhodamine B(ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၁၇။	သကြားလုံး	သစ်ဆန်း	Rhodamine B(ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)
၁၈။	ဆေးမန်ကျည်း(အစပ်)	ထိုင်းဝမ်း	Sudan III(ခွင့်မပြုဆိုးဆေး)

ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန

ပြည်တွင်းရေးရာ

အင်းလေးကန်ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးနှင့် မြေပေါ်မြေအောက်သယံဇာတအရင်းအမြစ်များ ရေရှည်တည်တံ့ရေးဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် မတ် ၂၁

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းသည် မတ် ၁၈ ရက်က ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အင်းလေးကန် အုပ်ချုပ်မှုအဖွဲ့တို့နှင့်တွေ့ဆုံ၍ အင်းလေးကန် ရေရှည်တည်တံ့စေရေးအတွက် ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ၊ အင်းလေးကန်ရေဝေရေလဒေသထိန်းသိမ်းရေး၊ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲထိန်းသိမ်းရေး၊ ဒေသသစ်မျိုးများစိုက်ပျိုးရေး၊ ရေဦးရေဖျားဒေသရှိ ဒေသခံပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး၊ ရန်ပုံငွေ စနစ်တကျခွဲဝေသုံးစွဲရေးတို့နှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ ဦးအုန်းမောင်နှင့် အင်းလေးကန်အုပ်ချုပ်မှုအဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် ရှမ်းပြည်နယ် မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်းရုံးသို့ရောက်ရှိကာ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ခုနှစ် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း သစ်ထုတ်လုပ်မည့်အစီအစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍တင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တင်ပြချက်များအပေါ် လိုအပ်သည်များမှာကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် သတ္တုတွင်းဦးစီးဌာန၊ ရှမ်းပြည်နယ်ရုံးခွဲသို့ရောက်ရှိကာ ဦးစီးဌာနနှင့် လုပ်ငန်းဌာနတို့မှ တာဝန်ခံအရာထမ်းများ၊ သတ္တုလုပ်ငန်းရှင်များနှင့်တွေ့ဆုံသည်။ ဆက်လက်၍ သစ်တောသုတေသနဌာန၊ တောင်လေးလုံးသုတေသနစခန်းသို့ ရောက်ရှိ၍ မက်ကေးဒီမီးယားစိုက်ခင်း၊ စန္ဒကူးစိုက်ခင်း၊

သုတေသနစိုက်ခင်းများ၊ ပျိုးဥယျာဉ်၌ ပျိုးထောင်ဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

မတ် ၁၉ ရက်၌ ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အတူ ညောင်ရွှေမြို့အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ အင်းလေးကန်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

လျက်ရှိသည့် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အစိုးရမဟုတ်သည့်အဖွဲ့အစည်းများမှ ပုဂ္ဂိုလ်များအားတွေ့ဆုံကာ အင်းလေးကန်ရေရှည်တည်တံ့ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အင်းလေး

ဒေသ၌ စွန့်ပစ်အမှိုက်ဖျက်ဆီးရေးလုပ်ငန်းအတွက် လိုအပ်သည့် စက်ကိရိယာများအား ဂျပန်နိုင်ငံမှ မှာယူတင်သွင်းမည့်အစီအစဉ်နှင့် စက်ရုံတည်ဆောက်ရန်မြေနေရာရရှိရေးအတွက် ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အင်းလေးကန်ရေရှည်တည်တံ့စေရေးအတွက် စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ ပျက်စီးသွားသည့် ဂေဟစနစ်အား ပြန်လည်တည်ဆောက်ရာ၌ စိတ်ရှည်သည်းခံကာ ဖွံ့ဖြိုးဆောင်ရွက်ကြရန်၊ ဂေဟစနစ်တစ်ခုဖြစ်တည်ရန် နှစ်ပေါင်းများစွာ အချိန်ကြာသော်လည်း ပျက်စီးရန်မှာမူ အချိန်တိုအတွင်းပင် ဖြစ်နိုင်ပါကြောင်း၊ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းကို ဘက်ပေါင်းစုံမှ အထူးအလေးထား ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားကာ ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်လာသူများ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာ၌ တွေ့ကြုံရသည့်အခက်အခဲတင်ပြချက်များအပေါ် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် စွန့်ပစ်အမှိုက်ဖျက်ဆီးသည့်စက်ရုံ တည်ဆောက်ရန် ရွေးချယ်ထားသည့် မြေနေရာအားသွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။

၎င်းနောက် ပင်လောင်း နေပြည်တော်ကားလမ်း၊ ပင်လောင်းမြို့နယ် ဒေဝကျေးရွာရှိ Asia Green Gold Co., Ltd. ၏ ဝါးအခြေခံလှသုံးကုန်ပစ္စည်းအမျိုးမျိုး ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

မိုးကြိုချည်မျှင်ရှည်ဝါ အထူးငွေ ခံပြ ကေ ၁၀၀ စိုက်ပျိုးရေးမျိုးစေ့ချပွဲ ကျင်းပ

ရမည်းသင်း မတ် ၂၁

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ကြီးမျိုး၍ မိုးကြိုချည်မျှင်ရှည်ဝါ အထူးငွေ ခံပြ တစ်ဆက်တည်း ဧက ၁၀၀ စိုက်ပျိုးရန် ဝါမျိုးစေ့၊ မျိုးစေ့လူးနယ်ဆေးနှင့် ဓာတ်မြေဩဇာများပေးအပ်ပွဲနှင့် စိုက်ပျိုးရေးမျိုးစေ့ချပွဲကို မတ်လ ဒုတိယပတ်က တတင်းကျေးရွာ တောင်သူ ဦးတင်စိုး၏ ကွင်းအမှတ် ၁၀၈၉ ဦးပိုင် ၁၇၆ ရှိ လေးဧကကွင်း၌ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီးစိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးကျင်မောင်က မိုးကြိုချည်မျှင်ရှည်ဝါ အထူးငွေ ခံပြ ဧက ၁၀၀ စိုက်ပျိုးခြင်းရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်သော တစ်ဧက ပိဿာ ၁၀၀၀ ထွက်ရှိရန်၊ ရမည်းသင်းခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးလင်းမြတ်က ဝါမျိုးစေ့ချပွဲ၊ ဝါသားခွဲမှုတို့ကို သိပ္ပံနည်းကျ စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်နှင့် တစ်ဧက ပိဿာ ၁၀၀၀ ထွက်ရှိစေရန် စိုက်ပျိုးမှု၊ မြေဩဇာသုံးစွဲမှုမှန်ကန်စေရန် စသည်တို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး၊ ရမည်းသင်းခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဦးအောင်မြင့်စိုးနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဇော်ဝင်းနှင့် ဦးအောင်မျိုးဦး၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဦးထက်မြတ်အောင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မိုးကြိုချည်မျှင်ရှည်ဝါ အထူးငွေ ခံပြ ဧက ၁၀၀ စိုက်ပျိုးမည့်တောင်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဇော်ဝင်းအောင်(ခရိုင်ပြန်/ဆက်)



မန္တလေး မတ် ၂၁ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ကိုးမြို့နယ်တွင် မတ် ၁၀ ရက်မှစ၍ တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်း ကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဒေါက်တာရန်နိုင်စိုးက ပြောသည်။ လက်ရှိမြေပြင်စာရင်းနှင့် ယခင်ကောက်ယူပြီးသော စာရင်းတို့၏ ကွာဟချက်များကို သိရှိနိုင်ရန်၊ လိုအပ်သော သွင်းအားစုများ စီမံနိုင်ရန်နှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများဆောင်

မြောက်ဦး-မင်းပြားဓာတ်အားလိုင်းနှင့် မင်းပြားဓာတ်အားခွဲစိုက်ပိုက်ဆိုင်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးစီး၍ ဓာတ်အားပို့လွှတ်

နေပြည်တော် မတ် ၂၁

ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ဦးမြို့နယ် မင်းပြားမြို့အနီး ဝန်းကျင်ဒေသများသို့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနက ဓာတ်အားပြန်ဖြူးပေးနိုင်ရန်အတွက် ၆၆/၁၁ ကေဗီ ၅ အမ်ပီအေ၊ ၆၆/၃၃ ကေဗီ ၁၀ အမ်ပီအေ မင်းပြားဓာတ်အားခွဲစိုက်ဆောင်ရွက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်းကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလတွင်လည်းကောင်း၊ ၆၆ ကေဗီ

မြောက်ဦး-မင်းပြားဓာတ်အားလိုင်း ၁၇ ဒေသ ၂၈ မိုင် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်းကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင်လည်းကောင်း စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ဓာတ်အားများ ပို့လွှတ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းစီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် နယ်မြေဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုများမရှိသောကြောင့် လုပ်ငန်းနှောင့်နှေးမှု

များနှင့် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ခဲ့ရသော်လည်း ယခုလက်ရှိတွင် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးလိုင်းနှင့် ထရပ်စဖော်မာများ တပ်ဆင်ပြီးဖြစ်သဖြင့် မင်းပြားမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်ရှစ်ရပ်ကွက်ရှိ အိမ်ခြေ ၄၃၁၅ အိမ်နှင့် အနီးဝန်းကျင်ကျေးရွာများရှိ အိမ်ခြေ ၇၂၂ အိမ်သို့ ဓာတ်အားများ ပို့လွှတ်ဖြန့်ဖြူးနေပြီဖြစ်ကြောင်း လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

အေးအေးသန့်(သတင်းစဉ်)

မိုးမိတ် မတ် ၂၁

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မိုးမိတ်ခရိုင် မိုးမိတ်မြို့နယ် မြို့ကျက်သရေဆောင်ခန်းမ၌ မိုးမိတ်မြို့နယ်အတွင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် သီးနှံများ ထိခိုက်ပျက်စီးမှုအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို မတ် ၁၇ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် ရှမ်းပြည်နယ်လျှပ်စစ်၊ စွမ်းအင်နှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး ဦးဆွေသိန်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မိုးမိတ်မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်မော်မော်လွင်က ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၀ ရက်တွင် မိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် စိုက်ပျိုးပြီး စပါးခင်း ၃၄၀၈ ဧက ရေနှစ်မြုပ်မှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ ကျေးရွာအုပ်စုပေါင်း ၁၆ အုပ်စု၊ ကွင်းပေါင်း ၅၄ ကွင်းရှိ တောင်သူ ၅၉၅ ဦး၏ စပါးစိုက်ဧက ၁၁၂၄ ဧက ပျက်စီးသွားခဲ့ကြောင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် မိုးမိတ်၊ မဘိမ်းအပါအဝင် ရှမ်းပြည်နယ် တစ်နယ်လုံးတွင် မိုးစပါး ၁၈၃၁ ဧက၊ အစေ့ထုတ်ပြောင်း ၁၃၉၂ ဧက၊ မြေပဲ ၃၃၈၆ ဧက၊ ပဲပုပ် ၄၀၄ ဧက ပျက်စီးမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရာ မိုးမိတ်မြို့နယ်အနေဖြင့် စပါးမှာ ပျက်စီးမှုဧကအများဆုံးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများအတွက် တစ်ဧကလျှင် ကျပ် ၁၀၀၀၀ နှုန်း ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားပြောကြားခဲ့သည်။

မိုးမိတ်မြို့နယ်အတွင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် သီးနှံများ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုဒဏ်ခံစားခဲ့ကြသော တောင်သူများအား ရှမ်းပြည်နယ် လျှပ်စစ်၊ စွမ်းအင်နှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး ဦးဆွေသိန်း၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ထောက်ပံ့ငွေပေး အပ်ပွဲကြိုခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

သီးနှံများပျက်စီးမှုအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ပွဲကျင်းပ



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ကိုးမြို့နယ်တွင် တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်းကောက်ယူ

ရွက်နိုင်ရန် ကျောက်ဆည်၊ စဉ့်ကိုင်၊ မြစ်သာ၊ တံတားဦး၊ ငါးဇွန်၊ မိတ္ထီလာ၊ ဝမ်းတွင်း၊ သာစည်နှင့် မလှိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၃၃၈ ရွာတွင် ယခုကဲ့သို့ တိရစ္ဆာန်ကောင်ရေစာရင်းကို ကောက်ယူခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “ဒီလိုကောက်ယူခြင်းများကို ၁၉၉၃ ခုနှစ်က လည်း နောက်ဆုံးကောက်ယူခဲ့ဖူးပါတယ်။ အခုလုပ်ဆောင်

မယ့်ပုံစံတော့ ကျေးရွာ ၃၃၈ ရွာရဲ့ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ကျပန်းနည်းလမ်းဖြင့် စိစစ်ပြီးတော့ အသင့်ပြုစုထားတဲ့ ပုံစံများနဲ့ ကောက်ယူသွားမှာပါ”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။ အဆိုပါစာရင်းကောက်ယူမှုများကို မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ သင်တန်းပေးထားသော ဝန်ထမ်းများ၊ အခြေခံတိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးလုပ်သားများ ပူးပေါင်း

ကောက်ယူသွားမည်ဖြစ်ပြီး နွား၊ ကျွဲ၊ ဝက်၊ သိုး၊ ဆိတ်၊ ကြက်၊ ဘဲ၊ ငှက်၊ မြင်းနှင့် ခွေး စသည့်တိရစ္ဆာန်များ ပါဝင်သည်။ ယခုဆောင်ရွက်ချက်များအား မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ပညာရှင်များနှင့် ကုလသမဂ္ဂ စားနပ်ရိက္ခာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးအဖွဲ့မှ ပညာရှင်များ၏ နည်းပညာအကြံပြုချက်များအတိုင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေရရှိမှုအပေါ်မူတည်၍ တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ဆက်လက်ကောက်ယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မင်းထက်အောင်(မနက်ကိုယ်ပွား)

ပူးတွဲ



မတိမ်းမြို့နယ်အတွင်း တရားမဝင်သစ်များနှင့် ယာဉ်ယန္တရားများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၀

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မတိမ်းမြို့နယ် တုံကွာ ကျေးရွာအနီး တပ်မတော်စစ်ကြောင်းက နယ်မြေ ရှင်းလင်းရေးဆောင်ရွက်စဉ် မတ် ၁၈ရက်နှင့် ၁၉ ရက်တို့တွင် သစ်တန်ချိန်ပေါင်း ၉၄၄ ဒသမ ၈ တန်ခန့်၊ ယာဉ်ယန္တရားမျိုးစုံ ၁၃ စီးနှင့် အခြား ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

တပ်မတော်စစ်ကြောင်းသည် မတ် ၁၈ ရက်

နှင့် ၁၉ ရက်တို့တွင် တုံကွာကျေးရွာ၏ အရှေ့ တောင်ဘက်ခြောက်မိုင်ခန့်နေရာနှင့် အနီးပတ်ဝန်း ကျင်တစ်ဝိုက်ရှင်းလင်းစဉ် ကျွန်းသစ်လုံးဆိုင်စုံ ၄၀၂ တန်ခန့်၊ ကျွန်းသစ်ခွဲသားဆိုင်စုံ ၅၃၇ တန် ခန့်၊ တမလန်းသစ်လုံးဆိုင်စုံ တစ်တန်ခန့်၊ ပိတောက် သစ်လုံးဆိုင်စုံ တစ်တန်ခန့်၊ ပိတောက်ခွဲသား ဆိုင်စုံ နှစ်တန်ခန့်စုစုပေါင်း သစ်တန်ချိန် ၉၄၄ ဒသမ ၈ တန်ခန့်နှင့် ကရိန်းယာဉ် တစ်စီး၊ ယမ်းဖောင် အမျိုး အစား မော်တော်ယာဉ် နှစ်စီး၊ ဖိုတွန်အမျိုးအစား

မော်တော်ယာဉ် တစ်စီး၊ သရိုးကရောင်း ယာဉ် ငါးစီး၊ တုန်ဖန်းအမျိုးအစား မော်တော်ယာဉ် လေးစီး စုစုပေါင်း ယာဉ်ယန္တရားမျိုးစုံ ၁၃ စီးနှင့် သစ်ခွဲစက် လေးလုံး၊ မီးစက် တစ်လုံး၊ လွှဲပိုင်း နှစ်ခု တို့ကို ပိုင်ရှင်ခွဲရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည်။ အလားတူ မံဝိန်းကြီးနယ်မြေအတွင်း မတ် ၁၁ ရက်မှ ၁၈ ရက်အတွင်း သစ်ခိုးထုတ်သည့် ယာဉ်မျိုးစုံ စုစုပေါင်း ၁၄၇ စီးကိုလည်း သိမ်းဆည်း ရမိခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

အများပြည်သူ စားသုံးရန်မသင့်သည့် အေးခဲကြက်သားနှင့် ကြက်ကလီစာများ မီးရှို့ပျက်ဆီး

ရန်ကုန် မတ် ၂၀

အများပြည်သူများ စားသုံးရန် မသင့်သည့် အေးခဲကြက်သားနှင့် ကြက်ကလီစာများ မြဝတီမှ ရန်ကုန် သို့ သွားရောက်မည့် ခရီးသည်တင် မှန်လုံယာဉ်တွင် တင်ဆောင်သယ်ယူ လာသည်ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး စနစ်တကျ မီးရှို့ပျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနမှ သိရ သည်။

မြဝတီမှ ရန်ကုန်သို့ သွားရောက် မည့် ခရီးသည်တင် မှန်လုံယာဉ်ပေါ် တွင် မတ် ၁၉ ရက်က အေးခဲ ကြက်သားနှင့် ကြက်ကလီစာများ သယ်ဆောင်လာသည်ကို မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်း စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့များက စစ်ဆေး ခဲ့ပြီး တရားဝင် စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် အေးခဲ ကြက်သား ၁၉၇ ဒသမ ၈ ကီလိုဂရမ်၊ အေးခဲကြက်ကလီစာ ၅၂ ကီလိုဂရမ် စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၃၉၄၈ သန်းခန့်အား သိမ်းဆည်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



အဆိုပါ အေးခဲကြက်သားနှင့် ကြက်ကလီစာများအား အများ ပြည်သူစားသုံးရန်မသင့်သည့်အတွက် မတ် ၂၀ ရက်တွင် ပူးပေါင်းစစ်ဆေး ရေးအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများက စခန်း ဝင်းအတွင်း စနစ်တကျ မီးရှို့ပျက်ဆီး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တရားမဝင် ကုန်စည်များ တားဆီး ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူအမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းနှင့် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းတွင် ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့များဖြင့် မတ် ၁ ရက်က စတင်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ မတ် ၂၀ ရက်တွင် ရေပူအမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်း က တရားမဝင်ကုန်စည်ကူးသန်း

ရောင်းဝယ်မှုအပေါ် တားဆီးမှုလေးမှု ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၉ ဒသမ ၆ သန်းခန့်နှင့် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှု ခုနစ်ပင် ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၀ ဒသမ ၉၅၅၆ သန်းခန့်အား ဖမ်းဆီး ရမိခဲ့ကြောင်း အကောက်ခွန်ဦးစီး ဌာနမှ သိရသည်။ (၀၀၀)

အင်းတော်မြို့နယ်အတွင်း တရားမဝင်သစ်ခွဲစက်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ သိမ်းဆည်းရမိ

အင်းတော် မတ် ၂၀

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော် မြို့နယ် ပင်ဝဲကျေးရွာအနီး မြောက်

ဘက်တွင် မတ် ၂၀ ရက်က တပ်မတော် စစ်ကြောင်းဦးစီး (၂) နယ်မြေခံရဲနှင့် သစ်တောတို့ ပူးပေါင်းပါဝင်သည့်

အဖွဲ့မှ တရားမဝင်သစ်ခွဲစက် တစ်လုံး၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းမျိုးစုံ၊ ကျွန်းသစ် ဆိုင်စုံ ၂၃၃လုံး ၄ ဒသမ ၅၅တန်၊ ကျွန်းခွဲ

သားဆိုင်စုံ သူည ၃သမ ၇၄၈ တန်၊ သစ်စက်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ပင်ဝဲကျေးရွာနေ နိုင်ငံသိန်းတို့အား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

ထို့အပြင် တပ်မတော်စစ်ကြောင်း ဦးစီး (၁) နယ်မြေခံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် သစ်တော ပူးပေါင်းအဖွဲ့တို့က အင်းတော်မြို့နယ် သီလကျေးရွာ၏ အနောက်တောင် ဘက်တွင် တရားမဝင်သစ်ခွဲစက် တစ်လုံး၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်းမျိုးစုံ၊ ကျွန်းသစ်လုံးဆိုင်စုံ ၄၈ လုံး၊ ၁၂ ဒသမ ၆၈၈ တန် သိမ်းဆည်းခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည့် ပြစ်မှုကျူးလွန် သူတစ်ဦးအား အရေးယူထားပြီး တရားမဝင် သစ်ခွဲစက်နှင့် ဆက်စပ် ပစ္စည်းများကို သက်ဆိုင်ရာဌာန များသို့ စနစ်တကျ လွှဲပြောင်းအပ်နှံ ထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (၆၈၅)



ကျေးသောင်းတွင် ကျပ်သိန်း ၂၀ကျော်တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

ကျေးသောင်း မတ် ၂၀

ကျေးသောင်းမူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု(၃၄)က မတ် ၁၉ရက် ညပိုင်းက တန်ဖိုးကျပ် သိန်း ၂၀ကျော်ဖိုးခန့်ရှိ WY စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ကျေးသောင်းမူးယစ်တပ်ဖွဲ့စု(၃၄)မှ ဒုရဲမှူးမြင့်ထွန်းက အေးရိပ်ငြိမ်ရပ်ကွက် ရာအိမ်မှူးများနှင့်အတူ မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းအရ အေးရိပ်ငြိမ်ရပ်ကွက် ဗိုလ်ခွဲ(၃)လမ်းနှင့် ဦးသုခရေခဲစက်လမ်းထောင့်တွင် စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် ဇွဲမြင့်ဦးနှင့်ကျော်သူရ(ခ)အောင်ဘုတို့ မောင်းနှင်လာ သည့် Wave110အမျိုးအစား ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာနေကြာစေ့ အိတ်ခွဲဖြင့်ထည့်ထားသည့် အထုပ် သုံးထုပ်အား တွေ့ရှိစစ်ဆေးရာ WY စာတန်းပါစိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၅၉၀ ကာလတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၂၉၅၀၀၀ ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ ဇွဲမြင့်ဦးနှင့်ကျော်သူရတို့အား စစ်မေးရာ ၎င်းတို့နှင့် ဆေးအတူသုံးစွဲလေ့ရှိသူ ကျေးသောင်းမြို့ရှိ မေတ္တာမွန်တည်းခိုခန်း၊ ပင်ဂွင်းတည်းခိုခန်းနှင့် အိမ်တော်တည်းခိုခန်းတို့၌ လှည့်လည်နေထိုင်ပြီး ထားဝယ်မြို့တွင်နေထိုင်သူ မင်းသက်ဌေး(ခ)ယုန်လေးဆီမှ ရောင်းချပေးရန် ယူလာခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယုန်လေးမှာ ယခုကျေးသောင်းတွင် မရှိကြောင်း သိရသည်။

ယင်းအမှုနှင့်ပတ်သက်၍ လက်ဝယ်တွေ့ရှိသူ ဇွဲမြင့်ဦး(၂၀)နှစ်၊ ကျော်သူရ(ခ)အောင်ဘု(၂၃)နှစ်၊ မင်းသက်ဌေး(ခ)ယုန်လေး(၂၄)နှစ်တို့ အား ကျေးသောင်း မြို့မရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းက မယ(ပ)၁၇/၂၀၁၇၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၅/၁၉(က)အရ အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

ကျော်စိုး (ကျေးသောင်း)

မိုင်းပွန်၌ ကျပ်သိန်းပေါင်း ၄၀၀ကျော်ခန့် တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများ သိမ်းဆည်း

လွိုင်လင် မတ် ၂၀

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)မိုင်းပွန်မြို့ ပွန်ချောင်းတံတားအနီး၌ မတ် ၂၀ ရက် ညနေ ၅ နာရီခွဲခန့်က ကျပ်သိန်းပေါင်း ၄၀၀ ခန့် တန်ဖိုးရှိ စိတ်ကြွ ရွေးသွပ်ဆေးပြား ၄၀၀၀၀ သိမ်းဆည်းရမိသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မတ် ၂၀ ရက် ညနေ ၅ နာရီခွဲခန့်က ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)လွိုင်လင်မြို့နယ် မိုင်းပွန်မြို့ ပွန်ချောင်းတံတားအနီးတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးခန့်မှန်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့ တပ်ဖွဲ့စု(၂၇)မှ ရဲအုပ် ဇော်မြင့်ဦး ဦးစီးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ တပ်နယ်မှ ဗိုလ်ကြီး မင်းမင်းဦး ဦးစီး တပ်ဖွဲ့ ဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် သက်သေများနှင့် အတူ မော်တော်ယာဉ်နှင့် ဆိုင်ကယ်များအား ရှာဖွေစစ်ဆေးနေစဉ် တိုပုံးမြို့ ဘက်မှ မိုင်းပွန်မြို့ဘက်သို့ ယာဉ်မောင်း အိုက်ကျော် မောင်းနှင်ပြီး ဘေးတွင် စိုင်းလီ လိုက်ပါလာသည့် 2G/— SURF အနက်ရောင်ယာဉ်အား ရပ်တန့်ရှာဖွေစစ်ဆေးရာ မော်တော်ယာဉ်၏ နောက်ခန်း၌ တင်ဆောင်လာသော ၅၅၅/— ကလစ်အမျိုးအစား အနက်ရောင် ဆိုင်ကယ်ထိုင်ခုံအောက်ရှိ တူးဘောက်အိတ်အတွင်းမှ WY စာတန်းပါ ပန်းရောင်စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၄၀၀၀၀၊ အလေးချိန် လေးကီလိုခန့်၊ ကာလတန်ဖိုးကျပ် သိန်း ၄၀၀ခန့်အား ရှာဖွေတွေ့ရှိသဖြင့် မူးယစ်ဆေးဝါး များ၊ မော်တော်ယာဉ်နှင့် ဆိုင်ကယ်တို့အား သက်သေများရှေ့တွင် သိမ်းဆည်းခဲ့သည်။

အမှုမှ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများအား သယ်ဆောင်လာသူ ယာဉ်မောင်း အိုက်ကျော် (၁၈ နှစ်)နှင့် စိုင်းလီ (၁၈ နှစ်) ဝမ်းတိန်ရွာ မိုင်းစိတ် အုပ်စု နမ့်စန်မြို့နေသူ နှစ်ဦးအား မိုင်းပွန်နယ်မြေရဲစခန်းက မယ(ပ) ၁/၂၀၁၇၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၅/၁၉(က)/၂၀ ဖြင့် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ (၁၀၀)



အားကစား



လီဗာပူးဘက်ကို ပင်နယ်တီပေးခဲ့သည့် ခိုင်လူကြီး မိုက်ကယ်အိုလီဗာအား စောဒကတက်နေသည့် မန်စီးတီးကစားသမားများ

မန်စီးတီးအသင်းကို ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်မည်

လီဗာပူးအသင်းနှင့် တစ်ဝိုင်းစီသရေရလဒ်ထွက်ပေါ်ခဲ့သည့် ပွဲစဉ်တွင် မန်စီးတီးအသင်းမှာ ကစားသမားများကို ထိန်းသိမ်းရန် ပျက်ကွက်ခဲ့သဖြင့် ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်မှ ချမှတ်သော ပြစ်ဒဏ်တစ်ရပ်ကို ချမှတ်ခံရရန်ရှိနေကြောင်း ဘီဘီစီသတင်းဌာန၏ ဖော်ပြချက်အရ သိရသည်။

အဆိုပါ ပြစ်ဒဏ်မှာ ပွဲကစားချိန် မိနစ် ၅၀ ဝန်းကျင်တွင် မန်စီးတီးနောက်ခံလူ ကလစ်ချီက လီဗာပူးတိုက်စစ်မှူး ဖာမီနိုကို ပင်နယ်တီဧရိယာအတွင်း ပြစ်ဒဏ်ကျူးလွန်ခဲ့သည့်အတွက် ခိုင်လူကြီး မိုက်ကယ်အိုလီဗာက လီဗာပူးအသင်းဘက်ကို ပင်နယ်တီခွင့်ပြုခဲ့ရာ မန်စီးတီးကစားသမားများက ပြင်းပြင်းထန်ထန်စောဒကတက်ခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါပင်နယ်တီကို ဂျိမ်းစ် မီနာကသွင်းယူ၍ လီဗာပူးအသင်းဦးဆောင်ခဲ့သော်လည်း မန်စီးတီးတိုက်စစ်မှူး အဂူရီက မန်စီးတီးအသင်းအတွက် ချေပရိုက်ကို ပြန်လည်သွင်းယူကာ မန်စီးတီးအသင်းကို သရေရလဒ် ထွက်ပေါ်စေခဲ့သည်။

ခိုင်လူကြီး အိုလီဗာက ပြင်းထန်စွာစောဒကတက်ခဲ့သည့် မန်စီးတီးမှ ကလစ်ချီနှင့် ဒေးဗစ် ဆေးလ်ဗားတို့နှစ်ဦးစလုံးကို အဝါကတ်ပြသ သတိပေးခဲ့သည်။ ယခုမူ မန်စီးတီးအသင်းသည် ကစားသမားများကို အစီအစဉ်တကျ ထိန်းသိမ်းရန် ပျက်ကွက်မှုဖြင့် ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က အရေးယူရန် စီစဉ်နေခြင်းဖြစ်ပြီး အဆိုပါပြစ်ဒဏ်ကို မတ် ၂၃ ရက် (ကြာသပတေးနေ့) ညနေ ၆ နာရီခွဲ(ပြတိုက်ခံတော်ချိန်)အထိ ခုခံပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။

တစ်ကိုယ်ကောင်းဆန်ခြင်းကြောင့် ဝင်းဂါးနှုတ်ဆိတ်နေတယ်လို့ ဆက်တန် စွပ်စွဲ

အာဆင်နယ်နည်းပြ ဝင်းဂါးဟာ ပါတီပွဲကနေ မခွာချင်တဲ့ ဦးလေးကြီးတစ်ယောက်လိုပဲ နှုတ်ဆိတ်ပြီး သူ့လုပ်ချင်ရာ လုပ်နေတယ်လို့ ချယ်ဆီးကစားသမားဟောင်း ဆက်တန်က စွပ်စွဲလိုက်ပါတယ်။ ၁၉၉၆ ခုနှစ်ကတည်းက အာဆင်နယ်အသင်းကို ကိုင်တွယ်နေတဲ့ ဝင်းဂါးက သူ့ရဲ့ အနာဂတ်ကိုစွဲရပ်ကို မကြာခင် ကြေညာသွားမယ်လို့ ပြောခဲ့ပြီးနောက် ဆက်တန်က အထက်ပါအတိုင်း စွပ်စွဲလိုက်တာဖြစ်ပါတယ်။ အာဆင်နယ်ဟာ လက်ရှိအချိန်မှာ အမှတ်ပေးဇယား အဆင့်(၆)နေရာအထိ ရောက်ရှိနေပြီး ဖလားလက်မဲ့ ရာသီဖြစ်ဖို့ နီးစပ်နေတာကြောင့် ဝင်းဂါး ထွက်ခွာသွားသင့်တယ်လို့ ဆက်တန်က ရှုမြင်ပါတယ်။

ဆက်တန်ကတော့ ဝင်းဂါးဟာ သူ့နောက်မှာ "ဟုတ်ကဲ့" လို့ ခေါင်းညိတ်မယ့် ကစားသမားတွေ ဝန်းရံတာကိုပဲ သဘောတွေ့နေပြီး အသင်းအောင်မြင်ရေးကို တိတိကျကျ ဖော်ဆောင်နိုင်ခြင်းမရှိဘူးလို့ ပြစ်တင်လိုက်ပါတယ်။ အာဆင်နယ်ဟာ ရာသီအစက ကောင်းမွန်တဲ့ ခြေစွမ်းပြသနိုင်ခဲ့ပြီး ချန်ပီယံလိဂ်အုပ်စုအဆင့်ကိုတောင် အုပ်စုပိုလ်အနေအထားနဲ့ တက်ရောက်လာပေမယ့် နောက်ပိုင်းမှာ ခြေစွမ်းဆက်တိုက်ကျဆင်းလာခဲ့တာကြောင့် ဝင်းဂါးအပေါ် ဖိအားတွေ ရုတ်တရက်ကျရောက်လာတာ ဖြစ်ပါတယ်။

အာဆင်နယ်အသင်းဟာ နောက်ဆုံးကစားခဲ့တဲ့ လိဂ်ပွဲငါးပွဲမှာ လေးပွဲအထိ နှုံးပွဲကြုံခဲ့ပြီး ဘိုင်ယန်ကိုလည်း နှစ်ကျောပေါင်း ၁၀ ဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ အရေးနိမ့်ပြီး ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲက ထွက်ခွာရပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ပရိသတ်အများစုက ဝင်းဂါးကို စာချုပ်သစ်မချုပ်ဆိုရေးကို အလေးပေးတောင်းဆိုနေကြပြီး အာဆင်နယ် ကစားသမားအများစုကလည်း ဝင်းဂါးကို အာဆင်နယ်မှာ ဆက်မရှိနေစေဖို့ ဆန္ဒရှိကြတယ်လို့ သတင်းတွေထွက်နေပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တိုက်စစ်မှူး ဂီရော့ဒ်ကတော့ ထွက်ပေါ်နေတဲ့ သတင်းတွေက ကစားသမားနဲ့ နည်းပြကြားအဆိပ်အတောက်ဖြစ်အောင် ဖန်တီးနေသလို ဖြစ်နေပြီး ဘယ်ကစားသမားမှ ဒီလိုသဘောထားမျိုး မရှိကြဘူးလို့ တုံ့ပြန်လိုက်ပါတယ်။

အနာဂတ်ကာလတွင် ပရီမီယာလိဂ်သို့ ပြောင်းရွှေ့နိုင်တယ်လို့ နေမာပွင့်ဟ

ဘာစီလိုနာတိုက်စစ်မှူး နေမာက အနာဂတ်တစ်ချိန်ချိန်တွင် ပရီမီယာလိဂ်ကို လာရောက်ကစားရန်ဆန္ဒရှိကြောင်း ပိုကာကစားနည်းအစီအစဉ်တွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ပရီမီယာလိဂ်ပြိုင်ပွဲများ၏ ပြိုင်ဆိုင်မှုပြင်းထန်တဲ့အနေအထား၊ ချန်ပီယံဘယ်အသင်းဖြစ်နိုင်မလဲဆိုသည့် မှန်းဆရန်ခက်ခဲမှုနှင့် နာမည်ကျော် နည်းပြအများအပြားစုဝေးရောက်ရှိနေမှုတို့က ပရီမီယာလိဂ်၏ အဓိကဆွဲဆောင်မှုဖြစ်နေကြောင်း နေမာက ဆိုသည်။

နေမာက ဂျီဒီယိုလား၊ မော်ရင်ဟိုတို့ကဲ့သို့ နည်းပြများက ဘယ်ကစားသမားကိုမဆို စိတ်လှုပ်ရှားမှု အပြည့်ပေးစွမ်းနိုင်သည့် နည်းပြများဖြစ်သလို မန်ယူ၊ အာဆင်နယ်၊ ချယ်လီဆီးနှင့် လီဗာပူးအသင်းတို့ကို ကြိုက်နှစ်သက်မှုရှိသောကြောင့် ပရီမီယာလိဂ်ကို လာရောက်ကစားရန် စိတ်ဝင်စားသည်ဟု ဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

နေမာက ပြီးခဲ့သည့်ဘောလုံးရာသီ လက်စတာအသင်း ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့မှုက အတော်အံ့အားသင့်ဖွယ်ကောင်းသလို ဘယ်အသင်းမဆို ချန်ပီယံဖြစ်နိုင်သည်ဆိုသည့် ပရီမီယာလိဂ် ဂုဏ်သိက္ခာတစ်ရပ် ထပ်ပိုးရရှိခဲ့သည်ဟုလည်း ဆိုခဲ့သည်။ လက်စတာအသင်းသည် လက်ရှိတွင် ချန်ပီယံလိဂ် ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်သို့ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီး လာလီဂါကလပ် အက်သလက်တီကို အသင်းနှင့် ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံနေသည်။



၂၀၁၈ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ဖလား အင်္ဂလန်လက်ရွေးစင်အသင်းတွင် ပါဝင်နိုင်ရန် ဆန်းဒါးလန်းမှ ထွက်ခွာနိုင်ဟု ဒီဖိုးပြောကြား

အသက်(၃၄)နှစ်အရွယ် တိုက်စစ်မှူး ဂျာမိန်းဒီဖိုးမှာ အင်္ဂလန်နည်းပြ ဆောက်ဂိတ်၏ အင်္ဂလန်လက်ရွေးစင်အသင်းတွင် ပြန်လည်ရွေးချယ်ခံခဲ့ရပြီးနောက် သူ့အနေဖြင့် ၂၀၁၈ ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲတွင် နေရာတစ်နေရာ သေချာစေရန်အတွက် လက်ရှိဆန်းဒါးလန်းအသင်းမှ ထွက်ခွာတောင်း၊ ထွက်ခွာနိုင်သည်ဟု ဆိုခဲ့ရာ ဆန်းဒါးလန်းပရိသတ်များအတွက် သတင်းဆိုးဖြစ်ခဲ့သည်။

ဒီဖိုးမှာ အင်္ဂလန်လက်ရွေးစင်အသင်းတွင်ရွေးချယ်ခြင်းမခံခဲ့ရသည်မှာ သုံးနှစ်ရှိပြီဖြစ်သော်လည်း ဂျာမိန်အသင်းနှင့် ချစ်ကြည်ရေး ခြေစမ်းပွဲကစားမည့် အင်္ဂလန်အသင်းလူစာရင်းတွင် ပြန်လည်ပါဝင်လာခွင့်ရရှိလာခဲ့သည်။ ဒီဖိုးမှာ ဆန်းဒါးလန်းအသင်းအတွက် နှစ်ရာသီအတွင်း ၆၅ ပွဲ ဝင်ရောက်ကစားပြီး ၃၂ ဂိုးအထိ သွင်းယူပေးထားနိုင်သူဖြစ်သည်။ ပြီးခဲ့သည့် ဘောလုံးရာသီနည်းပြ ဆမ်အလာဒ္ဓါကလက်အောက်တွင် ဆန်းဒါးလန်းအသင်းကို တန်းဆင်းရန်မှ လွတ်မြောက်အောင်ကူညီပေးနိုင်သော်လည်း လက်ရှိနည်းပြ မိုယာစ်လက်ထက်တွင် တန်းဆင်းရန်မှလွတ်မြောက်နေသည့်အသင်းများနှင့် ခုနှစ်မှတ်အထိ ကွာဟနေဆဲဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဒီဖိုးက ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီတွင် ဆန်းဒါးလန်းအသင်း တန်းဆင်းသွားရပါက သူလည်း ကလပ်အသင်းမှ ထွက်ခွာနိုင်သည်ဟု ဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဒီဖိုးက "ကျွန်တော် တို့ရွန်တိုအသင်းမှာ သွားကစားတော့ ၂၀၁၄ ကမ္ဘာ့ဖလားမှာ ရွေးချယ်ခံခဲ့ရတော့ပါဘူး။ လက်ရွေးစင်အသင်းမှာ ပါဝင်ခွင့်ရဖို့ဆိုတာဟာ မြင့်မားတဲ့ ခြေစွမ်းတစ်ရပ်ဆက်ရှိနေဖို့ လိုအပ်သလို ကစားရတဲ့ ကလပ်အသင်းပေါ်မှာလည်း မူတည်ပါတယ်။ ပရီမီယာလိဂ်နဲ့ ဥရောပအသင်းတစ်သင်းမှာ ကစားခွင့်ရမှသာ လက်ရွေးစင်အသင်းအတွက် ပါဝင်ခွင့်ရမှာဖြစ်လို့ ရာသီကုန် ဘာတွေဆက်ဖြစ်လာမလဲဆိုတာ စောင့်ကြည့်ရအောင်ပါ"ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ဒီဖိုးသည် အင်္ဂလန်အသင်းအတွက် ၅၅ ပွဲ ဝင်ရောက်ကစားခဲ့ရာ ၁၉ ဂိုး သွင်းယူထားနိုင်ပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ချီလီအသင်းနှင့် ကစားသည့် ပွဲစဉ်နောက်ပိုင်း အင်္ဂလန်လက်ရွေးစင်အသင်းအတွက် ရွေးချယ်ခြင်းမခံရတော့ပေ။ ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီတွင် ဆန်းဒါးလန်းအသင်းရလဒ်ပိုင်း ကောင်းမွန်ခြင်း မရှိသော်လည်း ဒီဖိုးမှာ ခြေစွမ်းကောင်းပြသနိုင်သောကြောင့် အင်္ဂလန်အသင်းလူစာရင်းတွင် ပြန်လည်ပါဝင်ခွင့်ရရှိလာခြင်းဖြစ်သည်။



ရာနီရေရီ ထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရပြီးနောက် အသက်အန္တရာယ် ခြိမ်းခြောက်ခံရမှုရင်ဆိုင်ခဲ့ရသည်ဟု ဟဒီ ထုတ်ဖော်ပြောကြား

လက်စတာနည်းပြ ရာနီရေရီ ထုတ်ပယ်ခံရပြီးနောက် တိုက်စစ်မှူး ရေမီဗာဒီမှာ အသက်အန္တရာယ်ခြိမ်းခြောက်မှု ကြုံတွေ့ခဲ့ရသလို သူ၏ မိသားစုကိုလည်း အဓိက ပစ်မှတ်တစ်ခုအနေဖြင့် ခြိမ်းခြောက်ခံခဲ့ရကြောင်း ကာယကံရှင်ကိုယ်တိုင်က မီဒီယာများသို့ ဖွင့်ချလိုက်ပြီဖြစ်သည်။ ကလပ်အသင်းက ရာနီရေရီကို ထုတ်ပယ်သည့်ကိစ္စတွင် ဟဒီ၏ လွှမ်းမိုးမှုရှိခဲ့သည်ဆိုသော စွပ်စွဲချက်များကမမှန်ကန်ဘဲ ယင်းစွပ်စွဲမှုများက မိမိကို နာကျင်မှုသာ ဖြစ်စေခဲ့သည်ဟုလည်း ဟဒီက ဆိုခဲ့သည်။

ဒီတလီလူမျိုး ရာနီရေရီမှာ ပရီမီယာလိဂ် ချန်ပီယံအဖြစ် လက်စတာအသင်းကို အောင်ပွဲခံစေခဲ့ပြီး ကိုးလအကြာ ပြီးခဲ့သည့်ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်းက နည်းပြရာထူးမှ ထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရသည်။ ရာနီရေရီ၏ နေရာကို ဆက်ခံသူ ခရိတ်ရှိုတ်စပီယားက ကစားသမားများ၏ ပုန်ကန်မှုကြောင့် ရာနီရေရီကို ထုတ်ပယ်ခံရခြင်းဆိုသည့် ကိစ္စရပ်ကို ငြင်းဆိုထားခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ဟဒီက " သတင်းတွေက အတော်လေး တုန်လှုပ်ဖို့ကောင်းနေပါတယ်။ သတင်းတစ်ပုဒ်ကဆိုရင် ကျွန်တော်ဟာ နည်းပြထုတ်ပယ်ခံရအောင် အသင်းတာဝန်ရှိသူတွေကို ပုဂ္ဂိုလ်ရေး သွားရောက်တွေ့ဆုံနေတယ်လို့ ဖော်ပြပါတယ်။ တကယ်တော့ ကျွန်တော်က အဲဒီအချိန်မှာ တားမြစ်ဆေးသုံးစွဲမှု ရှိမရှိဆိုတာကို သွားရောက်စစ်ဆေးခံနေတာ သုံးနာရီကြာပါတယ်။ ဒီသတင်းက အပြင်ကို ပြန်နဲ့သွားတော့ ကျွန်တော်ကို အသက်အန္တရာယ် ခြိမ်းခြောက်မှုအပြင် ကလေးတွေရော ကျွန်တော့်အမျိုးသမီးပါ ထိတ်လန့်စရာ အခြေအနေတွေ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပါတယ်"ဟု ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဖွင့်ဟပြောကြားခဲ့သည်။

မေ လဲ သင်း - ၅ စည်း ရေး သား သည်

ပြည်တွင်းရေးရာ

ဇလုံတောင်တော်ဘုရား၌ဘုရားဖူးများဖြင့်စည်ကား

ဗန်းမောက် မတ် ၂၁
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် ဗန်းမောက်မြို့နယ်ရှိ ဇလုံတောင် တော်ဘုရားသို့ ပွင့်လင်းရာသီရောက် ရှိလာသည်နှင့်အညီ လမ်းပန်းဆက် သွယ်ရေးများ ကောင်းမွန်လာသော ကြောင့် မြန်မာပြည်အနှံ့မှ ဘုရားဖူး ခရီးသွားများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိ သည်ကို တွေ့မြင်ရသည်။

အဆိုပါ ဇလုံတောင်တော်ဘုရား မှာ ဗန်းမောက်မြို့၏ အနောက် မြောက်ဘက် ၁၄ မိုင် ၆ ဖာလုံခန့် အကွာတွင်တည်ရှိပြီး ဇလုံတောင် တော်သည် ဇီဝမျိုးစုံကွဲပြားမှုရှိပြီး တောတောင်သဘာဝ အလှအပများ အလယ်တွင် တည်ရှိနေသောကြောင့် ပြည်တွင်းဘုရားဖူးခရီးသွားများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။

ဇလုံတောင်ဝန်းကျင်တွင် ဇီဝမျိုး ကွဲတွေစုံလင်ပြီး အလွန်ထူထပ်သည့် သစ်တောကြီးအလယ်မှာ ဇလုံတောင် တော်ကတည်ရှိ၍ နှစ်စဉ်ဘုရားဖူး ခရီးသွားများ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ပိုပိုများလာတာတွေမြင်နေရသည်။ ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က ဘုရားဖူးခရီးသွား ၈၀၀၀ နီးပါးခန့် လာရောက်ဖူးမြော်



ကြပြီး ယခုနှစ်မှာ ဗန်းမောက်မြို့နယ် အတွင်းရှိ ကျေးရွာများ၊ ပတ်ဝန်းကျင် မှမြို့ရွာများနှင့် မြန်မာပြည်အနှံ့ အပြားမှ ဘုရားဖူးမှန်လုံယာဉ်ကြီး၊ ယာဉ်ငယ်များဖြင့် ဘုရားဖူးခရီးသွား များ လာရောက်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရ သည်။

ဘုရားဖူးခရီးသည်များ အန္တရာယ် ကင်းစွာ သွားလာနိုင်ရန်အတွက် ဇလုံတောင်တက်မော်တော်ယာဉ်

ငယ်အသင်းက လူထုအခြေပြုခရီး သွားလုပ်ငန်းအနီးတွင် ကားဂိတ်ထား ရှိပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် ဇလုံတောင်တော် နှင့် ကျောက်မဏ္ဍပ်တောင်ပေါ်တို့ကို ဘုရားဖူးခရီးသွားများအား ပို့ဆောင် ပေးလျက်ရှိသည်။ ထို့နောက် ဇလုံ တောင်တော်မြတ်ကြီး၏ ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲ တော်ကို ဧပြီ ၂၃ ရက်မှစ၍ ၂၅ ရက်ထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စွာ(ဗန်းမောက်)

လူထုပတ်ပြုစီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း

ကျောက်တန်း မတ် ၂၁
 စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့ ဘဏ်တို့ ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် ကျောက်တန်းမြို့နယ်မှ ကျေးရွာ အုပ်စု ၁၂ အုပ်စု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၃၈ ရွာ၊ လုပ်ငန်းခွဲပေါင်း ၆၉ ခုဖြစ်သော လမ်းများပြုပြင်ခြင်း၊ စာသင်ကျောင်းများ ပြုပြင်ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ တံတားများပြုပြင်ခြင်းနှင့် တိုးချဲ့ ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ရေပြန်များချထားခြင်း စသည့်အစီအမံ များကို ကျေးရွာအုပ်စုစီမံကိန်းအထောက်အကူပြုကော် မတီများက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ကြမည်ဖြစ် သည်။

အဆိုပါ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွဲများကို အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်ရာတွင် အဆင်ပြေအောင်မြင်စေရန် အတွက် ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ဒုတိယအကြိမ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၂၀ ရက်က မြို့နယ်အထွေထွေအုပ် ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးခန်း၌ ပြုလုပ်ရာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေး မှူး ဦးဟန်ဝင်းထူး၊ လူထုပတ်ပြုစီမံကိန်း နည်းပြအကြံပေး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက် တာဦးရဲလွင်၊ ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးတင်အောင် သန်းတို့က အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် စီမံ ကိန်းလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။

စိုးဝင်း(ကျောက်တန်း)

သောက်သုံးရေအခက်အခဲဖြစ်ပေါ်နိုင်သည့်ကျေးရွာများအားသောက်သုံးရေလှူဒါန်း

မိတ္ထီလာ မတ် ၂၁
 မိတ္ထီလာမြို့နယ်တွင် ရွေးကောက်ပွဲအပြီး ရေရှားပါးနိုင်သော ကျေးရွာများအား ရေရှားပါးပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေးအတွက် ရေရှားမှုဖြစ်ပေါ်လာပါက အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သောက် သုံးရေထောက်ပံ့နိုင်ရေး မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးဦးစီးဌာနမှ စီမံချက်များထားရှိရေးဆွဲ၍ ဆောင် ရွက်လျက်ရှိရာ ရေရှားပါးနိုင်သောကျေးရွာများအား ဌာန ဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်း၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက ကွင်းဆင်း၍ အချက်အလက် များကောက်ယူခြင်းများပြုလုပ်၍ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေး ရွာ ၃၇၉ ရွာမှ ရွေးကောက်ပွဲအပြီး ရေရှားပါးနိုင်သည့် ကျေးရွာ ၂၅

ရွာ ရွေးချယ်သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး အဆိုပါကျေးရွာများအနက်မှ ယခုလတ်တလော ရေရှားပါးနိုင်သောကျေးရွာ ၁၀ ရွာအား ရေပြတ်လပ်မှုမရှိအောင်သော်လည်း ရေပြတ်လပ်ပါက သောက် သုံးရေအခက်အခဲကြုံတွေ့နိုင်သည့်အတွက် သောက်သုံး ရေကြိုတင်သိုလှောင်နိုင်စေရန် မတ်လပထမပတ်မှစတင် ၍ သွားရောက်လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။

မတ် ၂၀ ရက်က မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များဖြင့် ပူးပေါင်း၍ အရာတော်၊ ရွာသာ၊ တောင်ဖိလား၊ ကျောက်ပုံ ကျေးရွာနှင့် ဆူးရစ်တန်းကျေးရွာတို့ကို သောက်သုံးရေများ သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သိန်းမြင့်ကျော်(မိတ္ထီလာ)

ရေ၊ ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးနှင့် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာအထောက်အကူပြုကော်မတီ ညှိနှိုင်းစည်းစဉ်း

မြစ်ကြီးနား မတ် ၂၁
 ကချင်ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနနှင့် Unicef တို့ပူးပေါင်း၍ ရေ၊ ပတ်ဝန်း ကျင်သန့်ရှင်းရေးနှင့် တစ်ကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းရေး ဆိုင်ရာ နည်းပညာအထောက်အကူပြုကော်မတီ၏ တတိယအကြိမ်မြောက် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးပွဲကို မတ် ၂၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြစ်ကြီးနားမြို့ လယ် ကုန်းရပ်ကွက်ရှိ ပြည်နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ ၌ ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင်နုနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန (နေပြည်တော်) မှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးလှိုင်တို့က

အမှာစကား အသီးသီးပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းနောက် Unicef မှ မြစ်ကြီးနားရုံးတာဝန်ခံ အရာရှိ Mr. Cesar Villar က ကချင်ပြည်နယ် အတွင်း ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ လူမှုဘဝမြှင့် တင်ရေးတွင် အဓိကအရေးပါသည့် ရေ၊ ပတ်ဝန်း ကျင်သန့်ရှင်းရေးနှင့် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး ဆိုင်ရာ နည်းပညာအထောက်အကူပြုရေးလုပ်ငန်း များအား မိမိတို့အဖွဲ့မှ လိုအပ်သည်များ ထောက်ပံ့ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခု အစည်းအဝေးတွင် ကော်မတီဝင်များမှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် အတွင်း လိုအပ်သည့် ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းများ အား ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ တက်ရောက်လာသည့် ကော်မတီ

ဝင်များက ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် ရေ၊ ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးနှင့် တစ်ကိုယ်ရေ သန့်ရှင်းရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များနှင့် နိုင်ငံတော်အဆင့် ၂၀၁၈-၂၀၂၀ ခုနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် ရေ၊ ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းရေးနှင့် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာနှင့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များ နည်းပညာအထောက်အကူ ပြုကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည့် လုပ်ငန်း များ စသည်တို့အား ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး ကြကာ အစည်းအဝေးသို့ ပြည်နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင် ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ Unicef မှ WASH အစုအဖွဲ့ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးမှူး ဦးအေးဝင်းနှင့် ဖိတ်ကြား ထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

အခြေခံမီးသတ်ပညာအကျိုးသက်တန်းဖွင့်ပွဲကျင်းပ

မယ်စဲ မတ် ၂၁
 ကယားပြည်နယ် ဘော်လခဲခရိုင် မယ်စဲမြို့၌ အကြံအခြေခံမီးသတ်ပညာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို မတ် ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်မီးသတ် တပ်ဖွဲ့စခန်း၌ ပြုလုပ်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်မီးဘေးတားဆီးရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမျိုး သန့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးရာဇာထွန်း က သင်တန်းဖွင့်ပွဲလှစ်ခြင်းရည်ရွယ်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ အကြံအခြေခံ မီးသတ်ပညာသင်တန်းတွင် လက်နက်မဲ့စစ်ရေးပြ၊ မီးသတ်ပညာ၊ ရှေးဦးသူနာ ပြုစုခြင်းသင်ခန်းစာများ သင်ကြားပို့ချမည်ဖြစ်ပြီး မယ်စဲမြို့နယ်အတွင်းမှ အရန် မီးသတ်သင်တန်းသား ၃၅ ဦး တက်ရောက်ပြီး သင်တန်းကာလမှာ နှစ်ပတ်ကြာ မြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝတ်ရည်(ပြန်/ဆက်)



လယ်ယာကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကနဦးအလုပ်ရုံဆွေးနွေး

ပုလဲ မတ် ၂၁
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမာပင်ခရိုင် ပုလဲမြို့ ပုဒွပ်ဟာရသာသနာ့ဗိမ္မာန်၌ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) စိုက်ပျိုးပညာပေးဌာနခွဲမှ ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် Agricultural Development Support Project(ADSP) အစီအစဉ်အရ လယ်ယာကဏ္ဍ စိုက်ပျိုးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကနဦးအလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲ (Inception Workshop) ကို မတ် ၂၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ရှေးဦးစွာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်းမြင့်က အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာစန်းစန်း ရိက မြောက်ယားရေသောက်ဧရိယာရှိ ၆၆၁၉ ဧကကို အဆင့်မြှင့်ပြီး လယ်ယာကဏ္ဍစိုက်ပျိုးမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ အန္တရာယ်ကင်းသော စိုက်ပျိုး ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ရရှိရေးအတွက် ကမ္ဘာ့ ဘဏ်ဆေးငွေဖြင့် Agricultural Development Support Project(ADSP) အစီအစဉ်အရ လယ်ယာကဏ္ဍ စိုက်ပျိုးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကနဦးအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ (Inception Work shop) ပြုလုပ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြား

သည်။

ဆက်လက်၍ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ခင်မာရီက လယ်ယာမြေမှတ်တမ်းထားရှိရေးနှင့် ဆီထွက်သီးနှံ မျိုးသန့်ထုတ်လုပ်ရေး၊ အထွက်တိုးရေးဆိုင်ရာ များကိုလည်းကောင်း၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေး မှူး ဒေါ်သင်းသင်းကြည်က ပြောင်းလဲလာသော ရာသီဥတုနှင့်လိုက်လျောညီထွေသီးနှံပုံစံများ စိုက် ပျိုးနိုင်ရေး၊ မြေဆီလွှာတိုးတက်ကောင်းမွန်စေရန် စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် ရေချွေတာသုံးစွဲရေးအကြောင်း အရာများကိုလည်းကောင်း၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဒေါ်ခင်ခင်က စပါးသီးနှံအထွက်တိုးရေးနှင့် သီးနှံပုံစံများကိုလည်းကောင်း၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေး မှူး ဒေါက်တာဒေါ်စန်းစန်းရိက ပဲမျိုး၊ မျိုးသန့်၊ အထွက်တိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးစိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မျိုးစေ့တာ ဝန်ခံ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မင်းမင်း သန်းက မျိုးသန့်ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် မျိုးစေ့ထိန်းသိမ်း ခြင်းဆိုင်ရာများကိုလည်းကောင်း၊ ပရိဂျက်တာဖြင့် အသီးသီး ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြသည်။

ယင်းနောက် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) မှ ပညာရှင်များ၏ လယ်ယာကဏ္ဍစိုက်ပျိုးမှုဖွံ့ဖြိုးတိုး

တက်ရေးအတွက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ပုလဲမြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်သူများ၊ သက်ဆိုင်ရာ အုပ်စုမန်နေဂျာများက မိမိဒေသ အတွင်း သီးနှံထုတ်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ အခက်အခဲများ နှင့် ဆောင်ရွက်လိုသည့် စမ်းသပ်တွက်၊ စံပြုတွက်များ ကို အုပ်စုဖွဲ့၍ စိတ်ပါဝင်စားစွာဖြင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြ ပြီး သိရှိလိုသည့် အချက်အလက်များကို မေးမြန်း ဆွေးနွေးရာ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) မှ ပညာ ရှင်များက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် ရှင်းလင်း မြေကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ယင်းမာပင်ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေး မှူး ဦးသန်းထွန်းနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးအောင်ထွန်းမြင့်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီး အရာရှိ ဦးဇော်ဝင်းစိုးနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မြောက်ယ မားဆည်ရေသောက်ဧရိယာအတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ် စုများမှ ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် တောင်သူများတက်ရောက်ခဲ့ကြောင်းနှင့် အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲကို နှစ်ရက်ကြာပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မင်းခန့်စိုး(မေယျာမြေ)

သင်္ဘောစိုက်တောင်သူများသီးနှံဈေးကောင်းရရှိတွက်ခြေကိုက်

သာစည် မတ် ၂၁
 မိတ္ထီလာခရိုင် သာစည်မြို့နယ် ညောင်တိုကျေးရွာမှ သင်္ဘောစိုက်တောင်သူများ ယခုနှစ် သီးနှံဈေးကောင်း၍ ပိုမိုတွက်ခြေကိုက်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီနှစ်က ဈေးလည်းကောင်း၊ အထွက်နှုန်းလည်းကောင်း၊ အသီးလည်းလှ တော့ ပိုပြီးတွက်ခြေကိုက်ပါတယ်။ မိုးနည်းနည်းများလို့ အပင်အနည်းအကျဉ်း နာတာလောက်ပဲရှိပါတယ်။ သင်္ဘောစိုက်တာကတော့ ကဆုန်၊ နယုန်မှာ စတင် စိုက်ပျိုးပြီး တန်ဆောင်မုန်း၊ နတ်တော်မှာ စတင်ထွက်ရှိပါတယ်။ ခြောက်လ လောက်ကြာပါတယ်။ သင်္ဘောစိုက်မယ်ဆိုရင် မြေမြေပြင်၊ မျိုးစေ့ဝယ်၊ ပျိုးထောင်၊ ပျိုးထောင်ရက်က ၄၅ ရက်သားထိထားရပါတယ်။ ပြီးမှစတင်စိုက်ပျိုးရပါ တယ်။ တစ်ဧကကို အပင် ၆၀၀ ကျော် ၇၀၀ လောက် စိုက်ကြပါတယ်။

တစ်ဧကကို စိုက်တဲ့အချိန်ကနေ စဆွတ်တဲ့အချိန်ထိ ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀၀ လောက်ကုန်ပါတယ်။ ရတာကတော့ သီးနှံဈေးနှုန်း၊ အထွက်နှုန်းပေါ်မူတည်ပြီး ဈေးကောင်းရင်ကောင်းသလို ရပါတယ်။ စိုက်ဧကများရင် ပိုကိုက်ပါတယ်။ အသီးကတော့ သုံးလလောက်အတွင်း ၁၀ ကြိမ်ကျော်လောက်ဆွတ်ရပါတယ်” ဟု ညောင်တိုကျေးရွာမှ သင်္ဘောစိုက်ပျိုးသော ကိုစိုးဦးက ပြောပြသည်။

ညောင်တိုကျေးရွာသည် ခရမ်းချဉ်၊ ကျောက်ဖရုံ၊ ပဲသီး၊ ရုံးပတီသီး၊ ဘူးသီး၊ ချဉ်ပေါင်ရွက် စသည်ဖြင့် သီးနှံစိုက်ပျိုးကြပြီး စတင်စိုက်ပျိုးချိန်မှ သီးနှံပေါ် ချိန် ထိ အချိန်ကာလကြာရှည်သော်လည်း အရင်းနှည်း၍ အမြတ်များသော သင်္ဘော ကို ပိုမိုအားထားစိုက်ပျိုးကြကြောင်း သိရသည်။

ထွန်းထွန်း(သာစည်)

ရခိုင်ပြည်နယ်၌ပြည်တွင်းရေကြောင်းခရီးသွားသင်္ဘောများပုံမှန်ပြေးဆွဲ

စစ်တွေ မတ် ၂၁

ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် မိုးသက်လေပြင်းများ တိုက်ခတ်ပြီး မိုးများရွာသွန်းမှုကြောင့် ပြည်တွင်း ရေကြောင်း ခရီးသွားသင်္ဘောများ ပုံမှန်ပြေးဆွဲချိန်ထက် နောက်ကျပြီးမှ ထွက်ခွာခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း စစ်တွေမြို့နှင့် ပေါက်တော၊ မင်းပြား၊ မြေပုံမြို့များသို့ပြေးဆွဲနေသည့် အမြန်ယာဉ်သင်္ဘောများသည် ပုံမှန်အားဖြင့် မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ပြေးဆွဲလျက်ရှိသော်လည်း မတ် ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက စတင်ပြီး စစ်တွေမြို့နှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်တွင် လေပြင်းတိုက်ခတ်ပြီး မိုးများရွာသွန်းမှုကြောင့် သင်္ဘောများထွက်ခွာချိန်အား အချိန်နောက်ကျ ထွက်ခွာခဲ့ရကြောင်း ရွှေပြည်တန် အမြန်ရေယာဉ်သင်္ဘောက မန်နေဂျာကိုစံမော်သိန်းက ပြောကြားသည်။

မတ်လနှင့်ဧပြီလမှာ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ပုံမှန်ရာသီဥတုကို ခန့်မှန်း၍ မရပါကြောင်း၊ ယခုလည်းပုံမှန်မဟုတ်ဘဲ လေပြင်းတိုက်ခတ်ပြီး မိုးများရွာသွန်းခဲ့ပါကြောင်း၊ မုတ်သုံလေဝင်ခါနီးလာလျှင် လေပူနှင့်လေအေးများ တွေ့ဆုံပြီး လေတိုက်ခတ်နိုင်ပါကြောင်း၊ သို့သော် ၁၅ မိနစ်သာတိုက်ခတ်ပြီး မိုးရွာလိုက်ခြင်းကြောင့် လေတိုက်နှုန်းလျော့နည်းသွားပါကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်၍ ပြောကြားသည်။

“မနက်ပိုင်းက လေတိုက်တာများတော့ ဆိုင်ကယ်စီးသွားလို့ မရဘူး၊ ကျွန်တော်တို့ နှုံးကိုသွားတာ သုံးဘီး



ဆိုင်ကယ်နဲ့သွားခဲ့ရပါတယ်။ နှုံးအနီးက လမ်းဘေးသစ်ပင်တွေ ပြိုလဲသွားတာကို တွေ့ခဲ့ရပါတယ်” ဟု ပြည်နယ်အစိုးရရုံးမှ ဦးမျိုးကိုထွန်းက ပြောကြားသည်။ စစ်တွေမြို့တွင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစတင်ပြီး လေပြင်းများတိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးရွာသွန်းခြင်းတို့ကြောင့် လမ်းဘေးသစ်ပင်နှင့် အချို့သောလူနေအိမ်များမှ အစိများ ပြိုလဲခြင်းများရှိခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါလေပြင်းအရှိန်ကြောင့် မြေပုံမြို့နှင့် ပေါက်တောမြို့တို့တွင် မိုးများရွာသွန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွန်း(ခရိုင်မြန်/ဆက်) များတိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးရွာသွန်းခြင်းတို့ကြောင့် လမ်းဘေးသစ်ပင်နှင့် အချို့သောလူနေအိမ်များမှ အစိများ ပြိုလဲခြင်းများရှိခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါလေပြင်းအရှိန်ကြောင့် မြေပုံမြို့နှင့် ပေါက်တောမြို့တို့တွင် မိုးများရွာသွန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

စစ်တွေခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

စစ်တွေ မတ် ၂၁

ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့တွင် မတ် ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီကျော်က ရုတ်တရက်မိုးရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် စစ်တွေမြို့ပေါ်ရှိ လမ်းများတွင် သစ်ကိုင်းများ ကျိုးကျခဲ့မှု

ကြောင့် လမ်းပိတ်ဆို့မှုများဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး မော်တော်ကားများနှင့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်များ သွားလာရာတွင် အခက်အခဲများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ စစ်တွေခရိုင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့မှ ဒုရဲအုပ် သက်မင်းထွန်းဦးစီးသော တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၂ ဦးက မေယုလမ်း

ပြည်နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးရှေ့ လမ်းပိတ်ဆို့မှုအား သွားရောက် ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မော်တော်ကား၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်များ ပုံမှန်ပြန်လည်သွားလာလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်မြန်/ဆက်



ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ လယ်ယာမြေလျော်ကြေးငွေများပေးအပ်

စစ်တွေ မတ် ၂၁

ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေခရိုင် ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ် အမှတ် (၂၂) ပုဏ္ဏားကျွန်းစက်မှုဇုန်စီမံကိန်း လျာထားမြေနေရာများတွင် ပါဝင်သည့် လယ်ယာမြေများအတွက် တတိယကြိမ်မြောက် ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှ မြေယာလျော်ကြေးငွေ ပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို မတ် ၁၉ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီက ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးမင်းအောင်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက လယ်မြေလျော်ကြေးပေးအပ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ပြောကြားသည်။ တတိယကြိမ်မြောက် လယ်ယာမြေလျော်ကြေးငွေကို တစ်ကေလျှင် ကျပ် ၂၅ သိန်း၊ စားကျက်မြေတစ်ကေလျှင် ကျပ် ၁၀ သိန်းကို လယ်ယာမြေဆုံးရှုံးနစ်နာသူ ၂၇ ဦးအား ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ဝင်းမင်းစိုး(မြန်/ဆက်)

မြစ်ဝကျွန်းပေါ်စီမံကိန်းလုပ်ငန်း စာရင်းဇယားပုံစံများ ဖြည့်သွင်း

ထားရှိမှုဆွေးနွေး

သန်လျင် မတ် ၂၁

ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် သန်လျင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဘယက်ကျေးရွာနှင့် ထော်သွန်ကျေးရွာတို့၏ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်စီမံကိန်း လုပ်ငန်းစာရင်းဇယားပုံစံများ ဖြည့်သွင်းထားရှိမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ သန်လျင်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများမှ မတ် ၁၇ ရက်က သက်ဆိုင်ရာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်စီမံကိန်းဌာနကြပ်မူ ကော်မတီဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ကြေးမုံ)

လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာစွမ်းရည်မြှင့် (ဆင့်ပွား) သင်တန်းဖွင့်

မြောင်းမြ မတ် ၂၁

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ဆောင်ရွက်လုပ်ကိုင်ရာတွင် အဆင်ပြေ ချောမွေ့စေရေးနှင့် အခက်အခဲမရှိစေရေး၊ စီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများ အဆင်ပြေချောမွေ့စေရေး၊ ငွေစာရင်းလုပ်ငန်းများ ဝန်ထမ်းတိုင်း နားလည် တတ်ကျွမ်းစေရေး ရည်ရွယ်၍ မြောင်းမြခရိုင်အတွင်းရှိ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းများ လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ စွမ်းရည်မြှင့် (ဆင့်ပွား) သင်တန်းကို မတ် ၂၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မြောင်းမြခရိုင် ပြန်/ဆက်ဦးစီးဌာန စာကြည့်တိုက်ခန်းမ

၌ကျင်းပရာ ခရိုင်ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်မာလာဝင်းက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းရည်ရွယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ သင်တန်းတွင် ရုံးစာရေးသားနည်း၊ စီမံခန့်ခွဲမှုဘာသာရပ်၊ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး၊ ပြည်သူ့စာကြည့်တိုက်များ စီမံခန့်ခွဲရေး ဘာသာရပ်၊ ငွေစာရင်းထိန်းသိမ်းနည်းများနှင့် သတင်းမီဒီယာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများကို မတ် ၂၀ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ သင်ကြားပို့ချသွားမည်ဖြစ်ပြီး ခရိုင်အတွင်းရှိ မြောင်းမြ၊ အိမ်မဲ၊ ဝါးခယ်မမြို့နယ်တို့မှ ဝန်ထမ်း ၁၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင် (မြန်/ဆက်)

နွေရာသီအားကစားသင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

ထားဝယ် မတ် ၂၁

မြန်မာနိုင်ငံ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ အားကစားနှင့် ကာယပညာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ပေါ်ထွန်းလာစေရေးကို ရည်ရွယ်၍ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနမှ ကြီးမှူးကျင်းပသော နွေရာသီအားကစားသင်တန်းဆင်းပွဲကို မတ် ၂၀ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ထားဝယ်မြို့ တိုင်းဒေသကြီး အားကစားခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ လူမှုရေးနှင့် စည်ပင်သာယာရေး ဝန်ကြီးဦးဟိုပင်က လူငယ်လူရွယ်များ ဗလင်းတန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ပြီး အားကစား အသိစိတ်ဓာတ် ပိုမိုအသက်ဝင် ယုံကြည်လာခြင်းမှသည် တစ်မျိုးသားလုံး၏ ကာယ၊ ဉာဏ၊ စာရိတ္တ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်၊ မိမိဝါသနာပါသော အားကစားနည်းများကို လေ့ကျင့်လိုက်စားခြင်းဖြင့် အမျိုးသားအားကစားအဆင့်အတန်း တိုးတက်မြင့်မားလာစေရန်၊ နွေရာသီသင်တန်းများမှ တစ်ဆင့် မျိုးဆက်သစ်အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရန် လူငယ်၊ လူရွယ်များ နွေရာသီကျောင်းပိတ်ရက် အားလပ်ရက်ကိုအကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုတတ်စေရန်နှင့် အားကစား

ကို ငယ်စဉ်မှ စနစ်တကျ တတ်သိနားလည် လေ့ကျင့်လာစေရန်ရည်ရွယ်ပြီး အားကစားသင်တန်း ၁၂ မျိုးကို မတ် ၁ ရက်မှ မတ် ၂၀ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးနှင့် စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးက သင်တန်းနည်းပြဆရာများအား ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများကို သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် သင်တန်းဆင်း အားကစားအဖွဲ့လေးဖွဲ့မှ ဝူဂျူ၊ ဂျူဒို၊ လက်ဝှေ့ အေရိုဗစ်အဖွဲ့များက

အားကစားသရုပ်ပြသခဲ့သည်။ အားကစားသင်တန်း ၁၂ မျိုးမှာ ဂျူဒို၊ တိုက်ကွမ်ဒို၊ ကရာတေးဒို၊ ဘောလုံး၊ ဘောလီဘော၊ ကြက်တောင်၊ ပိုက်ကော်ခြင်း၊ တင်းနစ်၊ စားပွဲတင်တင်းနစ်၊ ဘတ်စကတ်ဘော၊ အေရိုဗစ်၊ ဝူဂျူဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ နွေရာသီ အားကစားသင်တန်းဆင်းပွဲသို့ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ သင်တန်းသား/သူ စုစုပေါင်း ၃၀၀ တက်ရောက်ကြသည်။

တိုင်းဒေသကြီးမြန်/ဆက်



အနုပညာ



အောင်မြင်မှုတွေရရှိခဲ့တဲ့ "Beauty and the Beast" ရုပ်ရှင်သစ်

ဒစ်စနီရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီ ဆန်းသစ်ဖန်တီးခဲ့တဲ့ လိုက်ဖက်အက်ရှင် ရုပ်ရှင်သစ် "Beauty and the Beast" ဟာ စတင်ရုံတင်ပြသခဲ့တဲ့ သီတင်းပတ်အတွင်း ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှဝင်ငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃၇၅ ဒသမ ၁ သန်း ရရှိခဲ့တဲ့အတွက် ဝင်ငွေအရ အောင်မြင်ခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင် တစ်ကား ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။

လွန်ခဲ့တဲ့ ၁၉၉၁ ခုနှစ်က ရုံတင်ပြသခဲ့တဲ့ ရုပ်သံဖန်တီးမှုရုပ်ရှင် "Beauty and the Beast" ကို ပြန်လည်ဆန်းသစ်ထားတဲ့ အဆိုပါ ရုပ်ရှင်ရဲ့ တစ်ပတ်အတွင်းရရှိခဲ့တဲ့ ဝင်ငွေတွေအနက် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁၇၀ သန်းကိုတော့ မြောက်အမေရိကားမှာ ရုံတင်ခဲ့ရာမှ ရရှိခဲ့တာဖြစ်ကြောင်း စီအန်အန်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

"Beauty and the Beast" ဟာ မျှော်မှန်းထားတဲ့ဝင်ငွေထက် ကျော်လွန်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပြီး မတ်လအတွင်း စတင်ပြသခဲ့တဲ့ တစ်ပတ် အတွင်း ဝင်ငွေအကောင်းဆုံးရရှိခဲ့တဲ့ ရုပ်ရှင်အဖြစ်လည်း စံချိန်တင် နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ယခုနှစ်အတွင်း ရုံတင်ပြသခဲ့သမျှသော ရုပ်ရှင်တွေအနက် တစ်ပတ်အတွင်း ဝင်ငွေအများဆုံး ရရှိခဲ့တဲ့ရုပ်ရှင် လည်း ဖြစ်လာခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဒါ့အပြင် ပြိတိုန်မင်းသမီးချော အမ်မာဝပ်ဆန်က အဓိက ဇာတ်ဆောင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဘယ်လီအဖြစ် ခေါင်းဆောင်ပါဝင်ထားတဲ့

ယင်းရုပ်ရှင်ဟာ ဒစ်စနီရဲ့ အထူးအောင်မြင်ခဲ့တဲ့ လိုက်ဖက်အက်ရှင် ရုပ်ရှင်တွေအနက် တစ်ကားအပါအဝင်ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ ယခင်က ဒစ်စနီရဲ့အောင်မြင်ခဲ့တဲ့ လိုက်ဖက်အက်ရှင်ရုပ်ရှင်တွေကတော့ ၂၀၁၀ ခုနှစ်မှာ ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ "Alice in Wonderland"၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှာ ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ "Maleficent"၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှာ ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ "Cinderella" နဲ့ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း ထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ "The Jungle Book" တို့ပဲ ဖြစ်ကြပါတယ်။

စတင်ရိုက်ကူးခဲ့စဉ်က ရိုက်ကူးရေးစရိတ် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆၀ သန်းသာကုန်ကျခဲ့တဲ့ ယင်းရုပ်ရှင်အတွက် အဖွင့်သီတင်းပတ်မှာ ရရှိခဲ့တဲ့ဝင်ငွေဟာ ဒစ်စနီရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးအတွက်တကယ်ကို သတင်းကောင်းဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ "Beauty and the Beast" မှာ ပါဝင် သရုပ်ဆောင်ခဲ့တဲ့ မင်းသမီး အမ်မာဝပ်ဆန်က သူ့ရဲ့အနုပညာကြေးဟာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သုံးသန်းဖြစ်တယ်လို့လည်း မကြာသေးမီက ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

လတ်လောမှာ ဒစ်စနီက အခြားသောရုပ်ရှင်တွေဖြစ်ကြတဲ့ "Dumbo"၊ "The Lion King"၊ "Aladdin"၊ "Mulan" နဲ့ "Pinocchio" တို့ကိုလည်း လိုက်ဖက်အက်ရှင်ရုပ်ရှင်အဖြစ် ပြန်လည် ဆန်းသစ်လျက်ရှိကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

တရားဝင်လက်တွဲလိုက်ပြီဖြစ်တဲ့ ယူဟွန်ကွန်းနဲ့ ပါခ်ဆန်ဟွန်း

တောင်ကိုရီးယား သရုပ်ဆောင်တွေဖြစ်ကြတဲ့ မင်းသမီး ယူဟွန်ကွန်းနဲ့ မင်းသား ပါခ်ဆန်ဟွန်းတို့ဟာ နှစ်ဦးသား ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြကြောင်း ကောလာဟလတွေ ပေါ်ထွက်လာခဲ့ပြီးနောက် လတ်တလောမှာတော့ သူတို့နှစ်ဦး ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြောင်း တရားဝင်ထုတ်ဖော်ပြောကြား လိုက်ပြီဖြစ်တယ်လို့ အောကေပေါ့ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

လတ်တလောမှာ အသက် (၃၄)နှစ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ မင်းသမီးနဲ့ (၃၂) နှစ်အရွယ် ဂျူနီယာတစ်ဦးဖြစ်သူ ပါခ်ဆန်ဟွန်းတို့ ချစ်သူတွေဖြစ်နေ ကြောင်း မင်းသမီးရဲ့ ဖျော်ဖြေရေးအေဂျင်စီဖြစ်တဲ့ ပရိန်းတီပီစီက ပြီးခဲ့တဲ့ မတ် ၂၁ ရက်မှာ အတည်ပြုပြောကြားပေးခဲ့တာဖြစ်ကြောင်း လည်း သိရပါတယ်။

အဆိုပါအေဂျင်စီက "ကျွန်တော်တို့ ယူဟွန်ကွန်းနဲ့ ဆက်သွယ်ပြီး

တဲ့နောက် ယခုလိုအတည်ပြုပြောကြားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့နှစ်ဦး ဟာ Almost Maine မှာ အတူပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခဲ့ရင်း စတင်တွေ့ဆုံ ခဲ့ကြတာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီနောက် သူငယ်ချင်းတွေအဖြစ် ဆက်လက်ရှိ ခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်းမှာ ချစ်သူတွေဖြစ်ခဲ့ကြတာဖြစ်ပါတယ်" လို့ ဖွင့်ဟခဲ့ပါ တယ်။

ပေါ့ဆန်ဟွန်းရဲ့ အေဂျင်စီဖြစ်တဲ့ ဘီအိတ်ရ်အန်တာတီနီးမန် ကလည်း "ပါခ်ဆန်ဟွန်းနဲ့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းပြီးတဲ့နောက် ကျွန်တော် တို့အနေနဲ့ ကောလာဟလတွေမှန်ကန်ကြောင်း အတည်ပြုနိုင်ပါပြီ။ ပရိသတ်တွေကလည်း ကျေးဇူးပြုပြီး ကြယ်ပွင့်နှစ်ဦးရဲ့ ဆက်ဆံရေးကို စောင့်ကြည့်ရင်း သူတို့နှစ်ဦးကို အားပေးချစ်ခင်ပေးကြပါ" လို့ ပြောကြား ခဲ့တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



မိခင်ဘဝအတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်နေပြီလို့ဆိုလာတဲ့ ကမ်တေဟီး

ယခုနှစ် နှစ်စပိုင်းမှာ လက်ထပ်လိုက်ပြီဖြစ်တဲ့ တောင်ကိုရီးယားရဲ့ နာမည်ကျော်မင်းသမီး တစ်ဦးဖြစ်သူ ကမ်တေဟီးက လတ်တလောမှာသူဟာ မိခင်တစ်ဦးရဲ့ဘဝကို ခံယူဖို့အတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း မကြာသေးမီကပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ အင်တာဗျူးမှာ ဖြေကြားခဲ့တယ်လို့ ကိုရီးယားဘိုးဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ကမ်တေဟီးဟာ သူ့နဲ့အချိန်အတော်ကြာလက်တွဲလာခဲ့တဲ့ ချစ်သူ သရုပ်ဆောင်နဲ့ တေးသံရှင်တစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ရိန်းနဲ့ မင်လာပွဲကို မိဒီယာတွေနဲ့ ပရိသတ်တွေကို အသိမပေးဘဲ တိတ်တဆိတ်ကျင်းပခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ မင်လာပွဲကို ကြိုတင်ကြေညာခဲ့ခြင်းမရှိဘဲ ကျင်းပခဲ့တဲ့ အပြင် အခြားသောနာမည်ကျော်တွေကဲ့သို့ ကြီးကြီးကျယ်ကျယ်ကျင်းပခဲ့ခြင်းမရှိဘဲ သာမန် မောင်နှံတွေလို ရိုးရှင်းစွာကျင်းပခဲ့တာကြောင့်လည်း မိဒီယာတွေရဲ့ ချီးကျူးဖော်ပြခြင်းကို ခံခဲ့ရပါတယ်။ ဒီလိုအစကောင်းခဲ့တဲ့ မောင်နှံနှစ်ဦးရဲ့ လက်ရှိနေထိုင်မှုပုံစံတွေနဲ့ ရင်သွေးလေး အတွက် မျှော်လင့်ချက်တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး အင်တာဗျူးမှာ ကမ်တေဟီးက ထည့်သွင်းဖြေကြား ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

အင်တာဗျူးမှာ ကမ်တေဟီးက ရိန်းနဲ့ သူဟာ လက်ထပ်ပြီးတဲ့နောက်ပိုင်းမှာ ရိန်းရဲ့ မိသားစုတွေနဲ့အတူနေထိုင်ပြီး သာမန်မိသားစုပုံစံမျိုးနဲ့သာ ဘဝကိုဖြတ်သန်းနေတယ်လို့လည်း ဆိုခဲ့ပါတယ်။ ရိန်းရဲ့မိသားစုမှာ ဖခင်ဖြစ်သူနဲ့ နောက်အိမ်ထောင်ဖြစ်တဲ့ ရိန်းရဲ့မိထွေးဖြစ်သူနဲ့ ညီမတစ်ယောက်လည်း ရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။ လတ်တလောမှာတော့ သူတို့နှစ်ဦးမောင်နှံနှစ်ဦးဟာ ကိုယ်ပိုင်အိမ်ကိုလည်း ရှာဖွေနေကြောင်းလည်း ဖွင့်ဟလာခဲ့ပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီး ကမ်တေ ဟီးက ရိန်းရဲ့မိသားစုဝင်တွေနဲ့ ယခုလိုအတူနေထိုင်ရတာကို သူ့အနေနဲ့ နှစ်သက်ကြောင်း၊ မိသားစုဝင်တွေဟာ သူ့ကိုချစ်ခင်တဲ့အတွက် နွေးနွေးထွေးထွေးရှိကြောင်းနဲ့ သူ့ကိုယ်တိုင် မိသားစုဝင်တွေအတွက် ချက်ပြုတ်ပြင်ဆင်ပေးရတာကို နှစ်သက်ကြောင်းလည်း ကမ်တေဟီးက ဆိုပါတယ်။

ကမ်တေဟီးဟာ လတ်တလောမှာ ရင်သွေးလေးလွယ်ထားရပြီဖြစ်ကြောင်း ကောလာ ဟလတွေပေါ်ထွက်နေတဲ့ပေါ် အင်တာဗျူးမှာ သူက ဝမ်းနည်းစကားဆိုခဲ့ပါတယ်။ သူ့မှာ အများကထင်ကြေးပေးနေကြသလို ရင်သွေးမရရှိသေးပေမယ့် မိခင်ဘဝကိုခံယူဖို့အတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်နေပြီဖြစ်ကြောင်းနဲ့ တတ်နိုင်သမျှ မြန်မြန်ရင်သွေးလေးကို လိုချင်နေတယ်လို့ လည်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာခဲ့ပါတယ်။

ရိန်းနဲ့ ကမ်တေဟီးတို့ဟာ လက်ထပ်ပြီးနောက်ပိုင်း ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် မဂ္ဂဇင်း မျက်နှာဖုံးဓာတ်ပုံကို အီတလီနိုင်ငံမှာ ပြီးခဲ့တဲ့လအတွင်းက သွားရောက်ရိုက်ကူးခဲ့ကြပြီး လက်ထပ်ပြီးနောက် ဘာလီကျွန်းသို့လည်း ငါးရက်ကြာ ဟန်းနီးမွန်းခရီးထွက်ခဲ့ကြပါတယ်။ မကြာသေးမီက သူတို့နှစ်ဦးကို အိမ်ထောင်ပရိဘောဂတွေဝယ်ယူနေတာကို တွေ့ခဲ့ရတဲ့အတွက် မကြာမီအိမ်ခွဲနေတော့မှာဖြစ်တယ်လို့လည်း အဆိုပါမိဒီယာက ဝေဖန်ရေးသားခဲ့ပါတယ်။

အေးပြည့် - စုစည်းသည်

"CNBLUE" ရဲ့ တေးဗီဒီယိုသစ် စတင်ထုတ်လွှင့်

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့အမျိုးသား တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ "CNBLUE" ဟာ မကြာသေးမီက အဖွဲ့ရဲ့ တေးဗီဒီယိုသစ် တစ်ခုကို စတင်ထုတ်လွှင့်ခဲ့ကာ တေးဂီတ လှုပ်ရှားမှုသစ်နဲ့အတူ ပရိသတ်တွေအရောက် ပြန်လာခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း အိမ်ဝေဒေါ့ကွန်းရဲ့ ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ မတ် ၂၀ ရက်မှာ CNBLUE ရဲ့ သတ္တမမြောက် မိနီတေးအယ်လ်ဘမ်နဲ့အတူ တေးအယ်လ်ဘမ်မှာ ပါဝင်တဲ့ ခေါင်းစီးတေး "Between Us" အတွက် တေးဗီဒီယိုသစ်ကို ယူကျပ်ပေါ်က တေးဂီတအဖွဲ့ရဲ့တရားဝင် ဝက်ဘ်ဆိုက်နဲ့ အခြားသောတေးဂီတ ဝက်ဘ်ဆိုက်တွေကနေတစ်ဆင့် စတင်ထုတ် လွှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရပါတယ်။

"Between Us" တေးဗီဒီယိုအရ မြင်ကွင်းအတော်များများကို အဖြူအမည်းနဲ့ ရိုက်ကူးထားတာဖြစ်ပြီး အရောင်နဲ့ရိုက်ကူး ထားတဲ့ မြင်ကွင်းတွေကနေ အဖြူအမည်း ဘက်ကို တစ်လှည့်စီးကူးပြောင်းသွားတဲ့ ပုံစံနဲ့ ရိုက်ကူးထားတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အဖွဲ့ဝင်တွေရဲ့ တီးဝိုင်းတီးခတ်ဖျော်ဖြေနေမှုနဲ့ ဖုန်းနဲ့စကားပြောရင်းလမ်းလျှောက်လာပုံတွေနဲ့ အဆိုပါတေးဗီဒီယိုကို အသက်သွင်း ခြယ်မှုန်း ထားတာကို တွေ့ရပါတယ်။

"Between Us" ဟာ ရော့ခ်တေးသီချင်းအမျိုးအစားဖြစ်ပြီး အဖွဲ့ရဲ့ခေါင်းဆောင်ဖြစ်တဲ့ ဂျန်ယန်ဟွာ ကိုယ်တိုင်ရေးသားစပ်ဆိုထားတဲ့ ထူးခြားတဲ့ တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ တေးသီချင်းစာသားတွေအရ မိန်းကလေးတစ်ဦးနဲ့ ယောက်ျားလေးတစ်ဦးအကြားက ရှုပ်ထွေးလှတဲ့ ချစ်သူရည်းစားဆက်ဆံရေးတစ်ခုအကြောင်းကို ရေးဖွဲ့ထားတာဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

တေးဂီတအဖွဲ့တည်ထောင်ခဲ့တဲ့ သက်တမ်းဟာ ခုနှစ်နှစ်ပြည့်တော့မှာဖြစ်တဲ့အတွက် ဂီတသက်တမ်း ခုနှစ်နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ် အကြိုအဖြစ် CNBLUE က ခုနှစ်ခုမြောက် တေးအယ်လ်ဘမ်ကို ထုတ်လွှင့်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ဂီတလှုပ်ရှားမှုတွေကနေ ၁၁ လခန့် အနားယူထားခဲ့တဲ့ CNBLUE ရဲ့ လတ်တလောထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ မိနီတေးအယ်လ်ဘမ်ကိုတော့ "7" CN" လို့ အမည်ပေးထားပါတယ်။ အဆိုပါ တေးအယ်လ်ဘမ် အတွက် ပထမဆုံးသောဖျော်ဖြေမှုကိုတော့ လာမယ့် မတ် ၂၃ ရက်မှာ တောင်ကိုရီးယားရုပ်သံအစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ်တဲ့ "M COUNTDOWN" ကနေတစ်ဆင့် ဖျော်ဖြေပေးသွားမှာဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။





ပြည်သူ့သဘောထားစင်မြင့်

တိုင်းပြည်၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးစသည်တို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှုထောင့်စုံမှ သဘောထားအမြင်စုံတို့ကို အများပြည်သူသို့ တင်ပြပေးနိုင်ရန် ဤကဏ္ဍကို ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်၍ စိတ်ဝင်စားသူ မည်သူမဆို ပါဝင်ရေးသားရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။ သို့သော် ကြမ်းတမ်းပြင်းထန်သော အယူအဆ၊ အရေးအသားများကိုမူ သတင်းစာ၏ မူဝါဒအရ ဖော်ပြပေးနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်းနှင့် ဤကဏ္ဍတွင် ပါရှိသမျှ တို့သည် သက်ဆိုင်ရာ ဆောင်းပါးရှင်၏ အာဘော်သာဖြစ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လက်တွေ့အဖြေရှာနိုင်ရေးကို ဦးတည်လုပ်ဆောင်

မေပြီးခင်

ဒုတိယသမ္မတဦးမြင့်ဆွေဦးဆောင်ပြီး သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ စီးပွားရေးဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ သည် လစဉ်ပုံမှန်တွေ့ဆုံ၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ပူးပေါင်းဖော်ဆောင်နိုင်ရန်ပြုလုပ်နေကြ သည်ကိုသတင်းများတွင်တွေ့ခဲ့ရပါသည်။ ထိုအစည်း အဝေးတွင် စီးပွားရေးကဏ္ဍအသီးသီးမှ တင်ပြချက်၊ အကြံပြုချက်၊ တောင်းဆိုချက်များကိုနားထောင်ပြီးလျှင် အပ်ချက်များ၏ အမြေကိုဆွေးနွေးညှိနှိုင်းလုပ်ဆောင် နိုင်ရန်ဟု ဆိုသည်။

အဓိကရည်ရွယ်ချက်

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လုပ်ဆောင်သော အဓိကရည်ရွယ်ချက်မှာ စီးပွားရေး တိုးတက်မှုနှင့် လူမှုရေးဖွံ့ဖြိုးမှုကို နှိုးဆော်ရန်ဖြစ်သည်ဟုဖော်ပြထား ပြီး မဏ္ဍိုင်ကြီးငါးရပ်ချမှတ် လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ ဒုတိယသမ္မတဦးဆောင်သည့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် စည်းစနစ်ကျန ပြီး ဥပဒေနှင့်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းဆိုင်ရာဝန်းကျင် တိုး တက်ကောင်းမွန်စေရေးမဏ္ဍိုင်၊ ငွေကြေးရရှိစေနိုင်မှု ဆိုင်ရာများ ဆောင်ရွက်ရေးမဏ္ဍိုင်၊ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုကိုအားပေးမြှင့်တင်ရေးမဏ္ဍိုင်၊ စီးပွား ရေးနှင့် ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများတွင် နိုင်ငံ၏ အခန်းကဏ္ဍ ပြန်လည်ရေးဆွဲရေးမဏ္ဍိုင်နှင့် အခြေခံ လူသားအရင်းအမြစ်တည်ဆောက်ရေးမဏ္ဍိုင်စသည် တို့ဖြစ်သည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံစီးပွားရေးလုပ်ငန်းအားလုံး ၏ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်သည် ပုဂ္ဂလိက စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့်အတွက် ပုဂ္ဂလိကစီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသာလျှင် နိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မည်ဖြစ်ပေသည်။ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုး ရေးကိုအပြည့်အဝ လုပ်ဆောင်မည်ဟုဆိုသော်လည်း လက်ရှိကာလတွင်စိန်ခေါ်မှုများနှင့် အလေးပေးဖြေရှင်း ရန်၊ အချက်များ များစွာရှိနေသေးပေသည်။ နိုင်ငံတွင်း ဖြစ်ပေါ်နေသောအတိတ်လိုက်စားမှု ကင်းရှင်းစေရေး၊ အခွန်ဧရာဝတီသို့လျော့နည်းပပျောက်ရေးနှင့် တရား မဝင်ကုန်သွယ်မှုများ ကင်းစင်ပပျောက်ရေး စသည်တို့ ကို အထူးအလေးပေးလုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်လှပေ သည်။

ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသန်းအောင်ကျော်က “နိုင်ငံတစ်ခုအနေနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍကိုတွန်းအားပေးရင်

တိကျတဲ့မူဘောင်တစ်ခုလိုပါတယ်” ဟု သုံးသပ်ပြော ကြားသည်။

စနစ်တကျ စီမံကိန်းများချမှတ်

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လုပ် ဆောင်ရန်အကြောင်းအရာများသည် ကျယ်ပြန့်များပြား လှသည့်အတွက် ဆွေးနွေးမှုများနှင့်တင် မလုံလောက်ဘဲ အသေအချာစနစ်တကျ စီမံကိန်းများချမှတ်ပြီး ဖော် ဆောင်သွားရန်မှာအရေးကြီးသည်ကို သတိချပ်သင့် ပါသည်။ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ အမှန်တကယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မှသာ နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးကို အားကောင်းစေပြီးကုန် သွယ်မှု၊ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု၊ အခွန်ဘဏ္ဍာရရှိမှုကို တိုးမြှင့် စေလာနိုင်မည်မှာအမှန်ပင်ဖြစ်သည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးစသည် တို့ကိုသို့သော မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း လိုအပ်ချက်များစွာ ကို ဖြည့်ဆည်းပံ့ပိုးပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။

“အရေးကြီးတဲ့ လုပ်ငန်းတွေမှအပ နိုင်ငံပိုင် စီးပွား ရေးလုပ်ငန်းတွေကို တဖြည်းဖြည်းလျှော့ချပြီး ပုဂ္ဂလိက ပိုင်ပြုလုပ်ပြီး ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ပိုမိုလုပ်ဆောင် သွားမှာဖြစ်တယ်” ဟု စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန ဖေဖော်ဝါရီ ၈ ရက်နေ့က ကျင်းပ သည့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက ပြောကြား ခဲ့သည်။

လက်ရှိစီးပွားရေးနယ်ပယ်အတွင်း ချမှတ်ထားပြီး ဆောင်ရွက်နေသောဥပဒေစည်းမျဉ်းမူဘောင်များမှာ ရှုပ်ထွေးပြီး စုစည်းမှုမရှိသေးပါ။ ခေတ်စနစ်နှင့်ကိုက်ညီ ပြီး ရှေ့နောက်လျော်ညီမှုရှိစေရန်လည်း ပြန်လည်ပြင် ဆင်ရအုံးမည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံတကာနှင့် ဒေသအတွင်း ရင်ပေါင်တန်းနိုင်ရန်အတွက်လည်း နိုင်ငံတကာလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ စနစ်များနှင့် လိုက် လျောညီထွေအောင် ညှိနှိုင်းပြင်ဆင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ချမှတ်ပြီးသောဥပဒေစည်းမျဉ်းများကို စနစ်တကျ အကောင်အထည်ဖော်ခြင်း၊ ဥပဒေစည်းမျဉ်းများကို လိုက်နာစေရန် အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများကိုလည်း အသေအချာစိစစ် ကြပ်မတ်လုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားနည်း နေသေးသောဥပဒေမူဘောင်ကိုပိုမိုပေးပေးရန် လိုအပ် သော အဖွဲ့စည်းများ၊ အထောက်အပံ့များကိုလည်း စနစ်တကျ ဖွဲ့စည်း၊ ဖော်ဆောင်ခြင်းတို့ကိုအနီးကပ်အ ဆင့်ဆင့် ကြပ်မတ်လုပ်ဆောင်နိုင်မှသာလျှင် ရည်ရွယ် ချက်များကိုအချိန်တိုတိုအတွင်း ဖော်ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ် သည်။

ဖြေလျှော့ပေးရန်လိုအပ်

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံပိုင်မှ ပုဂ္ဂလိကပိုင် အဖြစ် မြှင့်တင်လုပ်ဆောင်မည်ဆိုရာတွင် အချို့သော ကိစ္စရပ်များကို ဖြေလျှော့ပေးရန်လိုအပ်ကြောင်း စီးပွားရေးပညာရှင်ဦးလှမောင်က သုံးသပ်ပြောဆို သည်။

“နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေကို ပုဂ္ဂလိကပိုင် လုပ်မယ်ဆိုတာကောင်းပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လိုအပ်တာ လေးတွေတော့ရှိတယ်။ အဲဒီလိုလုပ်ဖို့ မြေဈေး၊ အဆောက်အအုံငှားရမ်းစေ့တွေက တအားကြီးမြင့် နေတော့လည်း အဆင်မပြေကြဘူး။ SMEs တွေ အတွက်လည်းမြေယာတွေ၊ အဆောက်အအုံတွေကို ဈေးနှုန်းမျှမျှတတငှားရမ်းပေးသင့်တယ်။ နောက်ပြီး လိုင်စင်တွေ၊ Payment System တွေကို အွန်လိုင်း စနစ်တွေ အဆင့်မြှင့်ပြောင်းလိုက်သင့်ပြီ။ နောက်ပြီး ပုဂ္ဂလိကဘဏ်နဲ့ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု ဘဏ်လုပ်ငန်း တွေကို လုပ်ကိုင်ခွင့်တွေပြုပေးသင့်ပါတယ်။ နောက်ပြီး ပုဂ္ဂလိကအသင်းအဖွဲ့တွေနဲ့ INGOs တွေနဲ့လည်း ဖွဲ့စည်းခွင့်တွေပေးသင့်တယ်လို့ပြောချင်ပါတယ်” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် (UMFCCI) တွင် ဒီဇင်ဘာလ ၁ ရက်နေ့က ကျင်းပခဲ့သောစီးပွားရေး ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆွေးနွေးပွဲတွင် ဒုတိယသမ္မတ က ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ အလေ့အထများသည် လည်း ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများဖြင့် မကိုက် ညီဘဲခေတ်မီတော့ခြင်းစသည့် အားနည်းချက်များကို မြန်ဆန်ထိရောက်စွာဖြေရှင်းပေးနိုင်ရန် ယခုကဲ့သို့ ဆွေးနွေးပွဲများမှ ညှိနှိုင်းအဖြေရှာဆောင်ရွက်သွားနိုင် မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ တွေ့ကြုံရသည့် အခက် အခဲများကို ဖြေရှင်းရာတွင်လည်း ချက်ချင်းဖြေရှင်း ရနိုင်သောကိစ္စများကို အချိန်မဆိုင်းဘဲဖြေရှင်းဆောင် ရွက်ပေးရန်၊ လက်တလောဖြေရှင်းမရသေးသောကိစ္စ များရှိလျှင်လည်း မြန်မြန်ဖြေရှင်းပေးနိုင်လေ တိုင်းပြည် နှင့် ပြည်သူအကျိုး မြန်မြန်ရှိလေဆိုသည့် စိတ်ဓာတ် ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများအနေ ဖြင့် ချက်ချင်းပြန်လည်ဆွေးနွေးသုံးသပ်ပြီး အမြန်ဆုံး ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းကြ ရန်၊ အစိုးရဌာနများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင် ရာတွင် လွယ်ကူရှင်းလင်းသည့် စနစ်၊ ပွင့်လင်းမြင်သာ သောစနစ်များနှင့် ထိရောက်မြန်ဆန်စွာဆောင်ရွက်ပေး နိုင်ရေး အဂတိတရားကင်းကင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရန်၊

ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့်လည်း စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများလုပ်ဆောင်ရာတွင် မိမိကိုယ်ပိုင်စီးပွားရေး လုပ်ငန်း တိုးတက်မှုကိုရှေးရှုမှုနှင့်အတူ မိမိပါဝင်သည့် စီးပွားရေးကဏ္ဍတစ်ခုလုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကိုလည်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်၊ မိမိလုပ်ငန်းနှင့် တိုက်ရိုက် သော်လည်းကောင်း၊ သွယ်ဝိုက်၍သော်လည်းကောင်း ဆက်စပ်ပတ်သက်သည့် လူမှုစီးပွားဝန်းကျင်တစ်ခုလုံး ကိုပါ အတူတကွ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေပြီး နိုင်ငံစီးပွားရေး တစ်ခုလုံးကိုပါ အထောက်အကူဖြစ်စေမည့် စီးပွားရေး သမားကောင်းများဖြစ်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစေလို ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး စီးပွားရေးပညာရှင် ဦးလှမောင်က “ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် State-Owned Economic Enterprises Law(enacted 1989) ဥပဒေကို အသစ် ရေးဆွဲရမယ်။ နောက်ပြီးအခု Company Act (1914) ဥပဒေကိုလည်းအမြန်ဆုံး ပြင်ဆင်ပြဋ္ဌာန်းဖို့ လိုအပ်ပါ တယ်။ လုပ်ငန်းတွေ မှတ်ပုံတင်ကြေးပေးရာမှာလည်း ကျပ်ငါးသောင်းလောက်ပဲ ကောက်ခံသင့်တယ်။ အခု က Registration လုပ်ပြီးသွားရင်လည်း Import, Export Registration ကလည်း ထပ်လုပ်ရသေးတယ်။ ဆိုလိုချင် တာက မလိုအပ်တဲ့အဆင့်တွေ တအားများနေတယ်။ အဲဒါတွေကို လျှော့ပစ်သင့်တယ်” ဟု သုံးသပ်ပြောကြား သည်။

လက်တွေ့ကျကျသုံးသပ်

ထို့ကြောင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် တွေ့ဆုံ ကြားနာမှုများမှတစ်ဆင့် တင်ပြချက်များ၊ အခက်အခဲ များ၊ လိုအပ်ချက်များကို လက်တွေ့ကျကျသုံးသပ် လေ့လာပြီး အဆိုပြုချက်၊ အကြံပြုချက်များ ထွက်ပေါ် လာသည်အထိ ကဏ္ဍအသီးသီးမှ သက်ဆိုင်သူများက ဆက်လက်ဆွေးနွေးနိုင်ရန် လိုအပ်လှသည်။ ဆွေးနွေးမှု ၏ ရလဒ်များကိုလည်းသက်ဆိုင်ရာ အာဏာပိုင် အဖွဲ့ စည်းများအား မြန်မြန်ဆန်ဆန်တင်ပြနိုင်ပြီး လိုအပ် ချက်များကိုလုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ စည်းကမ်းဥပဒေတို့ဖြင့် ညှိနှိုင်းဖြေရှင်းပေးနိုင်မှသာ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေး မူဝါဒအရ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လုပ်ဆောင် ခြင်း၏ အကျိုးကို လက်တွေ့ခံစားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထိုမှ တစ်ဆင့် တိုင်းပြည်၏ စီးပွားရေးသည်လည်း ခိုင်မာမည် ဖြစ်ပြီး ပြည်သူအားလုံး၏ ရည်မှန်းချက်အတိုင်း တိုးတက် ဖွံ့ဖြိုးသောခေတ်မီနိုင်ငံတော်တစ်ခုအဖြစ် ပြောင်းလဲနိုင် မည်ဖြစ်သည်ဟု တင်ပြလိုက်ရပါသည်။

ဝရကုန်းကျေးရွာသို့ ရေသန့်ဘူးနှင့်သောက်သုံးရေလျှော့ဒါန်း

ချောက် မတ် ၂၁
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ချောက်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရဲမှူး အေးလွင်ဦးဆောင်၍ ထိန်းကန်အုပ်စု ဝရကုန်းကျေးရွာ သို့ ရေသန့်နှင့်သောက်သုံးရေလျှော့ဒါန်းခြင်းကို မတ် ၂၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီကပြုလုပ်ခဲ့သည်။



ကျော်စိုး (မြန်/ဆက်)

အဆိုပါ ရေသန့်ဘူးနှင့် သောက်သုံးရေလျှော့ဒါန်းခြင်းကို ချောက်မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ ရဲမှူးအေးလွင်နှင့်အတူ အရာရှိ အရာခံများ၊ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၃၀ တို့က ဝရကုန်းကျေးရွာရှိ ရွာဦးဘုန်းကြီးကျောင်းအပါအဝင် ကျေးရွာနေပြည်သူ များအား သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှု မရှိစေရေးအတွက် တစ်ဘူးလျှင် (၂၀) လီတာပါ ရေသန့်ဘူးကြီး (၁၂၀) ရေဂါလန် ၃၀၀၀ ဆုံ ရေသယ်ယာဉ်ကားတစ်စီးဖြင့် သောက် သုံးရေများကို ယင်းကျေးရွာရှိအိမ်ထောင်စု (၈၇) စု လူဦးရေ ၄၄၀ အား ဖြန့်ဝေလျှော့ဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ဒေသပြောင်းရွှေ့ကျေးရွာများအတွက် စိုက်ပျိုးရေး နည်းပညာပေး သင်တန်းပွင့်

ဂန့်ဂေါ မတ် ၂၁
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ဂန့်ဂေါမြို့နယ် မြစ်သာရေလှောင် တံခံ ဘက်စိုစိမ့်ကိန်းဒေသ ပြောင်းရွှေ့ကျေးရွာ များအတွက် စိုက်ပျိုးရေး နည်းပညာပေးသင်တန်း ကို မတ် ၂၀ ရက်က ပနန်းကျေးရွာခန်းမ၌ ပြု လုပ်ရာ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဒေါ်ခင် မာအေးက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

အကြောင်းနှင့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ ရွေးချယ် စိုက်ပျိုးရေး၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး မြေ အသုံးချရေးတာဝန်ခံ ဒေါ်ခင်မာသန်းက မြေဆီ လွှာဆိုင်ရာပြဿနာများနှင့် မြေရင်းနှင်းများ၊ ဂန့်ဂေါခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးငွေဆန်း က လယ်ယာကဏ္ဍ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးတို့ကို ရှင်းလင်းပို့ချ ဆွေးနွေးကြ သည်။

အဆိုပါ သင်တန်းတွင် တိုင်းဒေသကြီး လက် ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး သီးနှံကာကွယ်ရေး တာဝန်ခံ ဒေါ်မော်မော်ဝင်းက ဘက်စိုစိမ့် ဝိုးမှူး ရောဂါကာကွယ် ရေးနည်းပညာများ၊ တိုင်း ဒေသကြီး လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး မျိုးစေ တာဝန်ခံ ဒေါ်မိမိချိုက မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ

ထို့နောက် အဆိုပါသင်တန်းသို့ တက်ရောက် လာကြသည့် စပယ်၊ စင်ပူ၊ ပနန်း၊ ယင်းမာကျေးရွာ များမှ တောင်သူ ၂၀၀ ဦးတို့အား လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မော်မော်ဝင်းက ဇီဝဆူပါ ရွက်ဖျန်းမြေဩဇာများ၊ သိပ္ပံနည်းကျ စိုက်ပျိုးရေး လက်ကမ်းစာစောင်များနှင့် လက်ဆောင်ပစ္စည်း များကို ပေးအပ်ကြောင်း သိရသည်။ (၄၆၅)

အာရှအစွယ်စုံ မစ္စတာမြန်မာ ပြည်ပစရီးသွားဝန်ဆောင်မှုကုမ္ပဏီ

Mr. Myanmar

Europe 3190 USD ဥရောပ ၃ နိုင်ငံ - 3190 USD # 10D/9N (10 - 19 April) ရထား - 2990 USD # 9D/8N (13 - 21 April)	Japan 2790 USD ဂျပန် - 2790 USD # 9D/8N (12 - 20 April) ကိုရီးယား - 1850 USD # 8D/7N (11 - 18 April)	Korea 1850 USD ဟောင်ကောင်-ပကာအို - 1850 USD # 8D/7N (14 - 21 April) စင်ကာပူ - 850 USD # 5D/4N (13 - 17 April)	HongKong 1600 USD ဘန်ကောက်-ပတ္တရာ - 555 USD # 5D/4N (12 - 16 April) ဖူးဘက်-ဘန်ကောက် - 900 USD # 6D/5N (11 - 16 April)	Bangkok 555 USD ဟနိုင်း-ဟလောင်-ဟိုချီမင်း - 790 USD # 5D/4N (17 - 21 April) ဟိုချီမင်း-မွန်-ဒါလတ် - 650 USD # 5D/4N (17 - 21 April)
--	---	--	--	--

ရုံးလိပ်စာ - ၉၇/ဘီ၊ ဒုတိယထပ်၊ ဝါးတန်းလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။ ဖုန်း - ၀၉၉၂၅၀၉၂၂၊ ၀၉၉၂၅၀၉၂၃၊ ၀၉၉၉၉၂၃၀၄၄၊ ၀၉၉၉၉၂၃၀၅၅

Pleasant Times Travels & Tours Co., LTD

ထားဝယ် - မြိတ်ဘုရားစုံ - သဘာဝကျွန်းစု
အထူးစရီးစဉ် (April: 13)

လွှဲကြီးမင်းတို့၏ မိသားစုစရီးစဉ်များနှင့် အခြားစရီးသွားဝန်ဆောင်မှုများကို လွှဲကြီးမင်းတို့၏အဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။ Scania Coach

အမှတ်(၇၃)၊ အထက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်း၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်
Ph: 01 - 931 7220, 09 - 454 454 310/ 730 72 661

[20%] ENGLISH LANGUAGE TRAINING

- GENEAL ENGLISH
- SPOKEN ENGLISH
- BUSINESS ENGLISH
- IELTS

[20%] ENGINEERING COURSE

- Auto CAD
- Revit
- Estimate
- Etabs
- 3ds MAX
- Civil Project Training

[20%] COMPUTER APPLICATION COURSE

- Computer Basic
- Advanced Excel
- DTP, Graphic Design
- Microsoft Access
- Adobe Flash
- Video Editing

ENROLL NOW

VALUESTAR INSTITUTE

(၂၇-၃-၂၀၁၇)

တပ်မတော်နေ့တွင် မဏ္ဍိသမုဒ္ဓိ

20% Discount

မြန်မာ့သင်တန်းအဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံအဖွဲ့

တိုက်(၁၅)၊ ပထမထပ်၊ ဦးထွန်းလင်းမြို့နယ်၊ ဝါးတန်းလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
ဖက်ရှင်ဆိုင်ရာဆောင်းထိုး၊ လှည်းတန်း၊ မှတ်တိုင် အနီး။
09-45000 1145, 09- 5200547

DADDY (သမီး)

သင်တန်းစရီးစဉ်များ Ph: 09448001903, 09250827388

ပုဂ္ဂိုလ်-ပုဂ္ဂိုလ်တော်လေးဆူ-ပရောဂျက်
ဥပမာ/ရက် 180000 April-12,17
ထားဝယ်-ရင်ကီရင်-မောင်မောင်
ဥပမာ/ရက် 210000 April-12,17

GW 0973226006, 0973133528, 0973077569

အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ့
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
ကားများနှင့် လုပ်သားအပါအဝင်
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။ နယ်အိမ်ပြောင်း ကားများနိုင်သည်။
အမှတ်(၆၅)၊ ဝါးတန်းလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
09401505559 စမ်းသပ်ရန်

မြန်မာ့အလင်း...သင်္ကြန်ကွင်းစရီးစဉ်များ

- ၁. ရွှေတိဂုံတော်၊ စတုရန်းပုံ၊ နေပြည်တော်၊ မေတ္တာမြဿာန်(၃)ရက်
- ၂. ရွှေတိဂုံတော်၊ ပုဂံ-ညောင်ဦး (ပွယ်တော်လေးဆူ)၊ ပုဂံ၊ လမ်းဘုရားစုံ (၅)ရက်
- ၃. ရွှေတိဂုံတော်၊ စစ်ကိုင်း၊ ပုံရွာ၊ အလောင်းတော်ကားသွား၊ ကျောက်စိမ်း (၅)ရက်
- ၄. ရွှေတိဂုံတော်၊ ပုဂံ-ညောင်ဦး၊ မန္တလေး၊ မြင်ဦးလွင်၊ စစ်ကိုင်း၊ ပုံရွာ၊ အလောင်းတော်
- ၅. ရွှေတိဂုံတော်၊ ပုဂံ-ညောင်ဦး၊ တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ ပင်းတယ်၊ ထပ်ပေါင်း၊ ကက္ကူ
- ၆. တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ ပင်းတယ်၊ တိုလှုံ၊ ထပ်ပေါင်း၊ မေတ္တာမြဿာန်၊ ရွှေတိဂုံတော်
- ၇. ထားဝယ်-ရင်ကီရင်၊ မောင်မောင်၊ မြောက်ရပ်၊ ကျိန္ဒာ၊ စက်ဝဲလမ်း၊ ဘုရားစုံ
- ၈. မော်လမြိုင်၊ ကျိန္ဒာ၊ စက်ဝဲလမ်း၊ ဘုရားစုံ

စရီးစဉ်များ April 11, 12, 17 ရက်စွဲ
09-421029816, 09-261422965, 09-450000574, 09-77446355

HARVEY HANDBAGS COMPANY LIMITED

လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ဝါးတန်းလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ဝါးတန်းလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

1. Factory Manager (1)Post Negotiate
2. HR Manager (1)Post Negotiate
3. HR/Admin Staff (4)Posts 2-4 Lakhs
4. IE (Trainee) (6)Posts 2.5-4 Lakhs
5. Network Engineer (2)Posts 3-6 Lakhs
6. Clerk/ရုံးစာရေး (12)Posts 1.5-3 Lakhs
7. လုံခြုံရေးကြီးကြပ်ရေးမှူး Security Supervisor (1)Post 2-3 Lakhs
8. စားဖိုပူးခေါင်းဆောင် Chief Cooker (1)Posts Negotiate

For posts (1)-(7) Burmese & English Speaking, Writing
For posts (8) Burmese Speaking, Writing.

Send your CV to : hr@harveyhandbags.com
09-451203452(Office Hour) / 09-976500826

ပညာမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့၏ အထွေထွေအစည်းအဝေးအား ဝါးတန်းလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ (၂၀၁၄-၁၅/၂၀၁၅-၁၆) ပညာသင်နှစ်တွင် ၅-တန်း၊ ၆-တန်း၊ ၇-တန်း၊ ၈-တန်း၊ ၉-တန်း အထိ ပညာမြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့၏ အထွေထွေအစည်းအဝေးအား ဝါးတန်းလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

၉/၁၀ တန်းခွဲ(၁)များ မတ်လ(၂၂)ရက်နေ့ စတင်..... ၅/၆/၇/၈ တန်းများ မေလ(၄)ရက်နေ့ စတင်.....

အမှတ် ၃၈/၄၀၊ သီရိဂုဏ်အိမ်ရာ၊ ဝေပယန္တရားလမ်း၊ သယ်နန်းကျွန်း၊ ရန်ကင်းမြို့။ ၀၉ ၂၅၉ ၂၅၈၄၀၂၊ ၀၉ ၉၆၅၈၀၀၉၆၁၊ ၀၉ ၄၄၅၃၄၀၀၇၇၊ ၀၉ ၇၃၀၀၄၇၂၂၊ ၀၁ ၈၅၆ ၂၈၃၀

YOUTH International College edexcel Pearson VUE Approved Centre No. 95942

Computing & Business Management Institute

Invitation for Seminar on Choosing Career

Date : 25 March 2017 - Time : 1:00 to 3:00 Pm - Venue : Manadaly Room, Novotel Yangon Max Hotel

အနာဂတ်အတွက်ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဖို့ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရပ်များကိုသင်ယူရန် အသင့်ဖြစ်နေပြီလား။ မိမိနဲ့ သင့်တော်မယ့် လိုင်းတွေကို မှားယွင်း ရွေးချယ်မှု မဖြစ်စေရန် YOUTH International College ၏ Founder, CEO လည်းဖြစ် The Age of Digital Economy and IoT စာအုပ်အပါအဝင် စာအုပ်ပေါင်း ၄၀ အုပ် ရွေးသားခဲ့သူ ဆရာ ဦးစောလင်း တောပြောမည့် Seminar on Choosing Career တောပြောပွဲကို တက်ရောက်ဖို့ ဖိတ်ခေါ်လိုက်ပါရစေ။ ဖိတ်ခေါ်စာအုပ်များ တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။ # Limited Big Discount at Seminar.

YOUTH International College နှင့် Edexcel (UK) တို့ ပူးပေါင်းပွင့်လှစ်ပို့ချနေသည့် သင်တန်းများ

- BTEC Level 3 National Diploma in Information Technology (UK)**
အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း မအောင်မပြင် ပြင်နေသူများတက်ရောက်ရန်
- BTEC HND L4/L5 Higher National Diploma in Computing (UK)**
ဆယ်တန်းဖြေပြီးနှင့် တက္ကသိုလ်တက်ရောက်နေသူများမှ ကွန်ပျူတာပညာရပ်ဖြစ်လိုပါက တက်ရောက်ရန်
- BTEC HND L4/L5 Higher National Diploma in Business Management (UK)**
ဆယ်တန်းဖြေပြီးနှင့် တက္ကသိုလ်တက်ရောက်နေသူများမှ Entrepreneur ဝန်ထုပ်ထွေးလုပ်ငန်းရှင်ဖြစ်ချင်သူများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းထူထောင်ချင်သူများ၊ စီမံခန့်ခွဲမှုပညာရပ်ဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုလိုသူများတက်ရောက်ရန်

City Center : 6A, Pansodan Office Tower, Pansodan Middle Block, Ph: 01 254893, 09 78500 3596,
MICT Campus: Room 603-605, Building 16, MICT Park, Ph: 09 3156 0855, 09787289757

မင်္ဂလာပါ

အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
ပြုစုပေးခြင်း / နယ်စားများအတွက်
ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်
Box ကားများဖြင့်
အလုပ်သမားစီစဉ်ပေးသည်။

09-450042704
09-250095116
09-420096296

တက်နေဝန်း

အိမ်ပြောင်း / အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
(10/14) Box ကားများဖြင့်
လုပ်သားအပြီးအစီး
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။

09-442076599
09-400448695
09-33100721

ဒဂုံမြို့သစ်

အရေပိုင်း
ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း
များရှိမြေကွက်များကို
ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။

09-500 5916
09-730 97123

ကြော်ငြာ

GOLDEN RICH TRAVELS
 ကမ္ဘောဒီးယား၊ ဗန်ကောက်(၃)ညာ၊ ပတ္တယားတမ်းခြေ၊
 အယုဒ္ဓယ၊ မဲဆောက် (BY BUS) (4.5သိန်း)/Apr-12
 09-450587933, 09-250366279, 09-786674066

ရွှေအိုးကြီး Mar-24,31
 မြဝတီ၊ မဲဆောက်၊ ဘားအံ
 Hotel (Visa) သို့မဟုတ် (75000)
 ရုရှား၊ ငြိမ်း၊ ဝေ၊ ဝေ၊ ဝေ၊ ဝေ
 Hotel တစ်ခု (200000) Mar-24
 0942 073634, 777636630

GOLDEN STAR
 ကျိုက်ထီးရိုး(နေ့စဉ်)
 ချောင်းသာ (နေ့စဉ်)
 ငွေဆောင် (နေ့စဉ်)
 Ph: 209200, 544383, 430480

သုံးဂရပ် ဝယ်ဒါနု
 မန္တလေး၊ ပုသိမ်၊ စစ်ကိုင်း၊ ပဲခူး၊ မင်းကုန်း၊
 အလောင်းတော်ကဿပ၊ တောင်ငူ၊ အင်းဝ၊
 ပင်းတယ၊ ကံဆိုး၊ ကုက္ကို၊ ထီးမင်း၊ ပုသိမ်၊ ပုဂံ၊
 ဇွယ်တော်လေး၊ မုတ္တမ၊ ရွှေစက်တော်
 (၁၁)ရက်ခန့် ထပ်တူကုက္ကို (၁၂၀၀၀/-)
 ကားအမျိုးမျိုးစစ်လမ်းယမ်း Mar-24
 * 420144148, 421153797

GOLDEN LIGHT 09.421099405, 43197550
 09.263434391, 252225772
 * Mar 24,31 April 7 * April 12,13,17 ဝေးခရိုင်များ
 ငွေစက်တော်-ပုဂံ-ညောင်ဦး-ပုသိမ် 35000 * ပုဂံ-ပုသိမ်-ပုသိမ် (Guest)90000
 ငွေစက်တော်-ပုဂံ-ညောင်ဦး-ပုသိမ် 55000 * မန္တလေး-မြင်းလှိုင်-ပုဂံ (Guest)100000
 ငွေစက်တော်-အလောင်းတော်ကဿပ 55000 * တောင်ကြီး-အင်းဝ-ပင်းတယ (Guest)100000
 တောင်ကြီး-အင်းဝ-ပင်းတယ (Motel) 75000 * ငွေစက်တော်-အလောင်းတော်ကဿပ(ဇွန်) 75000
 အလောင်းတော်ကဿပ(သီပေါ) (Motel) 70000 * ငွေစက်တော်-ပုဂံ-ပုသိမ်-ပုသိမ် 70000/ခရီး-100000
 ပုဂံ-ညောင်ဦး-ပုသိမ်-ပုသိမ် (Hotel) 75000 * ငွေစက်တော်-ပုဂံ-တောင်ကြီး(ဇွန်) 100000
 ငွေစက်တော်-ပုဂံ-အလောင်းတော်ကဿပ 75000 * ငွေစက်တော်-ပုဂံ-တောင်ကြီး-မန္တလေး 140000
 ထားဝယ်(ရင်ကိုင်)-ပုသိမ် (Guest)100000 * ပုဂံ-ပုသိမ်-တောင်ကြီး-အင်းဝ(ဇွန်) 90000
 မန္တလေး-မြင်းလှိုင်(ဇွန်) (Guest)60000 * ပုဂံ-ပုသိမ်-မန္တလေး-မြင်းလှိုင် 85000
 * ထားဝယ်(ရင်ကိုင်)-ပုသိမ် (Guest)120000 * မြဝတီ-မဲဆောက်-ဘားအံ(ဇွန်) 75000
 ကားချိတ်စီးလမ်းသွား Package စီစဉ်ပေးသည် * မြဝတီ-မဲဆောက်-ဘားအံ(ဇွန်) 75000
 Ulong / Japan ကားများဖြင့် * အိမ်အများစုရှိပြီး * ထားဝယ်-ကန်တော်-မြောက်ပိုင်း Guest-370000

ရွှေတန်ဆာရွှင် ...သင်္ကြန်ခရီးစဉ်များ Apr 11,12,17
 အထူးပြု Yutong, Higer, Scania ကားများဖြင့်ပို့ဆောင်ပေးမည်
 * ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ-ညောင်ဦး(ဇွယ်တော်လေး)၊ ပုသိမ်၊ မုတ္တမ၊ ... (၅)ရက်
 * ရွှေစက်တော်၊ အလောင်းတော်ကဿပ၊ မုတ္တမ၊ စစ်ကိုင်း၊ မန္တလေး ... (၅)ရက်
 * မန္တလေး၊ မြင်းလှိုင်၊ စစ်ကိုင်း၊ မုတ္တမ၊ အလောင်းတော်ကဿပ ... (၅)ရက်
 * တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ ပင်းတယ၊ ကံလုံ၊ မိန်းမရဲတောင်၊ ကလေး ... (၅)ရက်
 * တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ ပင်းတယ၊ ကံလုံ၊ မိန်းမရဲတောင်၊ လှိုင်ကောက် ... (၅)ရက်
 * ထားဝယ်-ရင်ကိုင်၊ မောင်မတန်း၊ ကျီကွမ်း၊ စက်စံ ... (၅)ရက်
 * ထားဝယ်-ရင်ကိုင်၊ မောင်မတန်း၊ မြိတ်ဘုရား ... (၅)ရက်
 * ရွှေစက်တော်၊ မြောက်ဦး၊ ကျောက်တော်၊ စစ်တွေ၊ ဝေလီ ... (၅)ရက်
 * ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ-ညောင်ဦး၊ ပုသိမ်၊ မန္တလေး၊ မြင်းလှိုင်၊ မုတ္တမ ... (၅)ရက်
 * ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ-ညောင်ဦး၊ တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ ပင်းတယ ... (၅)ရက်
 * ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ၊ ပုသိမ်၊ တောင်ကြီး၊ မန္တလေး၊ မြင်းလှိုင်၊ မုတ္တမ ... (၁၁)ရက်
 * အင်းဝတော်ကြီး-ရွှေမုတ္တမ၊ မြစ်ကြီးနား-မြစ်ဆုံ၊ ဧလုံတောင်၊ ရွှေဘို ... (၅)ရက်
 ဘုရားပုထိုးများ၊ အစားအသုံးပစ္စည်းများ၊ ရောင်းချပါမိမ့် ပေးပို့ပေးမည်
 ဖော်ပြခြင်း၊ ကျိတ်စီး၊ စက်စံ၊ မြဝတီ-မဲဆောက်၊ ဘားအံ (၄)ရက်
 Hotel (၃)ညအိမ်၊ Restaurant တာမီ၊ တစ်ဆင့်သွားတာမများခြင်း
 မဲဆောက်သို့ ဘုရားများနှင့် Shopping (၂)ရက် ပို့ဆောင်ပေးပါမည်
 ကားစီးရုံး၊ ဘားအံ၊ နိုင်ငံပါသည် * သင်္ကြန်လက်မှတ်များ ကြိုတင်စုစည်းပြီး
 Ph: 01-392704, 09 73017110, 09 795066657, 09 785066657

GOLDEN TRIANGLE Travels & Tours
 * ဂုန်ကုန်-မဲဆောက်-ဗန်ကောက်(၂-ညအိမ်)-
 ကမ္ဘောဒီးယား(၂-ညအိမ်)-အယုဒ္ဓယ-မဲဆောက်-ဂုန်ကုန်
 (ကားဖြင့်သွားပါမည်) 7D/6N (480 USD) 12-April-2017
 09 4000 11689, 09 7800 34656, 09 420566478

COHABO
 ချောင်းသာ/ငွေဆောင်
 ဝရိတ်ခြင်း-100000
 No-၁၁/၁၃၃ ဖွားမြင်ရေးအဖွဲ့၏ တာဝန်
 Ph-09 785161773
 09 516 1773

ရွှေလမ်းခရီး... ရွှေစက်တော် သို့
 * ရွှေစက်တော်ဘုရား၊ ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ-ညောင်ဦး၊ ပုသိမ်၊ မုတ္တမ၊ မြင်းလှိုင်၊ မန္တလေး၊
 * ရွှေစက်တော်၊ ပုဂံ(ဇွယ်တော်လေး)၊ ညောင်ဦး၊ ပုသိမ်၊ မုတ္တမ၊ မြင်းလှိုင်၊ မန္တလေး၊
 * ရွှေစက်တော်၊ မုတ္တမ၊ မြင်းလှိုင်၊ မန္တလေး၊ မြင်းလှိုင်၊ မုတ္တမ ... (၅)ရက်
 * အလောင်းတော်ကဿပ၊ စစ်ကိုင်း၊ မုတ္တမ၊ (ရင်ကိုင်)၊ အလောင်းတော်ကဿပ၊ ကျောက်စိမ်းတော်၊
 * တောင်ကြီး၊ မွေတော်ကုက္ကို၊ ထီးမင်း၊ ကံလုံ၊ ဘင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ ကလေး၊ ကံလုံ
 * မန္တလေး၊ မြင်းလှိုင်၊ စစ်ကိုင်း၊ မင်းကုန်း၊ မုတ္တမ၊ စေတီတော်ကျောက်စိမ်းတော်တော်
 * ထားဝယ်(ရင်ကိုင်)၊ မောင်မတန်း၊ မြိတ်ဘုရား၊ ကျီကွမ်း၊ စက်စံ၊ ကမ်းခြေ၊ ခရီးစဉ်
 * ဖော်ပြခြင်း၊ ကျောက်တော်၊ မဟာမုနိ၊ စစ်တွေ၊ ဝေလီ၊ ကမ်းခြေ၊ ကမ်းသာယာ
 * ပုဂံ(ဇွယ်တော်လေး)၊ ညောင်ဦး၊ ပုသိမ်၊ မုတ္တမ၊ (ရွှေတန်ဆာရွှင်)၊ အိမ်အများစု၊ လက်မှတ်
 * ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံ၊ ဘုရား၊ မြင်းလှိုင်၊ မဲဆောက်၊ ခရီးစဉ်၊ အစုစုအစု
 (ထားဝယ်)၊ ကား၊ တစ်ဆင့်သွားတာမများခြင်း/စစ်တွေ၊ တောင်ကြီး၊ ဝရိတ်ခြင်း
 * ရုရှား၊ မြောက်ဦး၊ ကျောက်တော်၊ မဟာမုနိ၊ စစ်တွေ၊ ဝေလီ၊ ကမ်းခြေ၊ ကမ်းသာယာ
 * ကရင်ပြည်နယ်-ဘားအံ၊ တောင်ကြီး၊ ရွှေမုတ္တမ၊ မြင်းလှိုင်၊ မုတ္တမ၊ မြစ်ဆုံ၊ ဧလုံတောင်
 095124678, 09401589907, 098627170 * ဝက်ကြီးခရီး (နေ့စဉ်)

POSSIBLE Travels & Tours
 သင်္ကြန်ပွဲတော်အားလပ်ရက်ခရီးစဉ်များ
 ချင်း-ပုဂံ-ညောင်ဦး-ပုသိမ်-မုတ္တမ (၅)ရက်/၆ရက် April 12,13,17
 တောင်ကြီး-ကလေး-အင်းဝ-ပင်းတယ (၄)ရက်/၅ရက် April 12,13,17
 ပုဂံ-ညောင်ဦး-ပုသိမ်-မုတ္တမ (၄)ရက်/၅ရက် April 12,13,17
 ထားဝယ်-မောင်မတန်း-လောင်းလုံဘုတ်ကုန်း (၄)ရက်/၅ရက် April 12,13,17
 ကယား-လှိုင်ကောက်-ဒီမောဆို-ပန်ပတ် (၃)ရက်/၄ရက် April 12,13,17
 မန္တလေး-မုတ္တမ-မြင်းလှိုင်-အလောင်းတော်ကဿပ (၅)ရက်/၆ရက် April 12,13,17
 တောင်ကြီး-ကလေး-အင်းဝ-ပင်းတယ-လှိုင်ကောက်-ဒီမောဆို (၅)ရက်/၆ရက် April 12
 အင်းဝ-ရွာ-ပင်းတယ-ကလေး trekking (၄)ရက်/၅ရက် April 12,13,17
 အထူးပြု SCANIA ကား (၅)ရက်/၆ရက်
 3Star Hotel များနှင့် (၄)ရက်/၅ရက်
 အထူးပြု စားသောက်ဆိုင်များ (၄)ရက်/၅ရက်
 စီစဉ်ပေးပါမည် (၄)ရက်/၅ရက်
 SCANIA 2+1 (၃)ရက်/၄ရက်
 VIP EXPRESS (၃)ရက်/၄ရက်
 Contact Ph : 01-706716, 09-799946628, 09-770022755, 09-250790919

15th YANGON INTERNATIONAL LIFESTYLE FURNITURE FAIR
 ၂၀၁၇-မတ်လ (၂၃) ရက် နေ့ မှ (၂၇) ရက်နေ့ အထိ (၅)ရက်တိုင်တိုင် ကျင်းပသွားပါမည်
နှစ်သစ်ကူးအကြံပြုပရိုဂျက်အောင်မြင်စွာ
 Platinum Sponsored by **Casabella** Luxury Home Furnishing Centre
 Presented by NatRay Co., Ltd.
 Gold Sponsored by **SWETTY HOME**, **INHOUSE**, **NEWLOOK**, **NEW WORLD MART**
တပ်မတော်ခန်းမ **LUCKY DRAW**
 စုစုပေါင်းကျပ်(၁၀)သိန်းစိုး ဝယ်ယူသူတိုင်း တံစမ်းမဲတစ်စောင် ရရှိနိုင်မည့်အခွင့်အရေး
 Organized by : **Thousand Islands Business Group**

MYAWADDY BANK
 (၇၂) နှစ်မြောက် တစ်ပတ်စပတ်နေ့ကို
 စုတ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့်
 မြဝတီဘဏ်လီမိတက်၏
 (၅၀) ဘဏ်မြောက် 'ပဲခူး' ဘဏ်ခွဲ ကို
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးမြို့တွင် ၂၂.၃.၂၀၁၇ ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မှ
 ဖွင့်လှစ်ပြီး ဖြစ်ပါသဖြင့် ဘဏ်လှုပ်ငန်းဝန်ဆောင်မှုများကို
 ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း
 မိဘပြည်သူများအား သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။
“ လိုငွေကူညီ မြဝတီ ၊ မှန်သည် မြန်သည် မြဝတီ ”
 သစ် တော နဲ့ သစ် ပင် ချစ် ခင် တဲ့ လူ မျိုး သစ် ပင် ကို နှစ် စဉ် စိုက် ရွှေ တိုက် ကို စိုး

POLO CLUB (ASIA) RESIDENCE



- * ရန်ကုန်မြို့၏ အထင်ကရဖြစ်လာမည့် ၃၄ထပ်အမြင့်ရှိသော ကမ္ဘာ့အဆင့်အိမ်ရာစီမံကိန်း
- * ဆန်းသစ်သော စိတ်ကူးများဖြင့် ပုံဖော်ထားသည့် ရန်ကုန်မြို့တွင်းမှ ခေတ်မီလှပသော မြို့ပြငယ်လေး
- * ဆက်သွယ်သွားလာရန် လွယ်ကူကောင်းမွန်သော ၆လမ်းသွားလမ်းမကြီး၂ခု၏ဆုံရာတွင် တည်ရှိခြင်း
- * စင်္ကာပူနိုင်ငံမှ ဗိသုကာပညာရှင်များ၏ လက်ရာမြောက် နောက်ဆုံးပေါ်ကွန်ဒိုအိမ်ရာဒီဇိုင်း
- * ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးအား မိမိ၏နေအိမ်မှ ဖူးမြော်နိုင်မည့်အခွင့်အရေး
- * အင်းယားကန်ရေပြင် နှင့် ကန်တော်ကြီး တို့၏ စိတ်ကြည်နူးဖွယ်ကောင်းသော ရှုမြင်ကွင်း
- * အချိန်ပြည့် လျှပ်စစ်ဝန်ဆောင်မှုစနစ် နှင့် မိသားစုတိုင်းအတွက်လုံခြုံစိတ်ချရသော ၂၄နာရီလုံခြုံရေးဝန်ဆောင်မှုစနစ်
- * Olympic size ပေ(၁၅၀)ကျော်အရှည်ရှိမည့် infinity edge ရေကူးကန် နှင့် gym, jacuzzi, spa, sauna, steam rooms, cigar room, clubhouse, multi purpose rooms အစရှိသော ကွန်ဒိုဝန်ဆောင်မှုများ

WWW.POLOCLUBASIA.COM

HOTLINES: 09-795889588 | 09-796889688 | 09-797889788

Sales Gallery : No 51/A, Corner of East Race Course Road and Laydaungkan Road, Tamwe Township, Yangon, Myanmar.

ကြော်ငြာ

ရွှေအိုးကြီး: 09421073634, 09777636630
 Apr-12,17,28 ထွက်မည့် Aircon Express
 မြဝတီ၊ မဲဆောက်၊ မထေ၊ ဘားအံ၊ ရှမ်း၊ ဂွ(၅)၊ ငွ(၅)၊
 Hotel (၂)၊ Visa စား/ခြံ (100000) လမ်းဆုံ၊ မြင်းမူ၊ မော်လမြိုင်၊
 ကျိုက္ခိ၊ မင်္ဂလာဒုံ(၅)ရက် Hotel(၃)၊ Visa စား/ခြံ (140000)
 ရခိုင်၊ မြောက်ဦး၊ မြစ်ကျွန်း၊ မြေပုံ(၆)ရက် Hotel စား/ခြံ (200000)

ရွှေအင်းသာ သက်တမ်းရှည်၊ အဆင့်မြင့်
 FULLY AIR CON EXPRESS
 * အင်းဝတိုင်း - ဝှေ့ရွာ၊ ဘားအံ - သလုံ၊ မြင်းမူ၊ လှိုင်တော် (၅)ရက် (စာချုပ်) 130000 .Mar 12
 * ထွက်တက်လမ်းပိုမိုစေရန်၊ မြင်းမူ၊ လှိုင်တော်၊ အလောင်းတော် (၅)ရက် (စာချုပ်) 80000
 * ထားဝယ် - ရွှေဘို၊ မြင်းမူ၊ ဘားအံ၊ မော်လမြိုင်၊ ကျိုက္ခိ၊ မင်္ဂလာဒုံ (စာချုပ်) 90000 .Mar 17
 * တောင်ကြီး - အင်းဝ၊ ပင်းတယ်၊ မြင်းမူ၊ လှိုင်တော် (၆)ရက် (စာချုပ်) 70000 .Mar 17, 24
 * ရခိုင်၊ မြောက်ဦး၊ ကျောက်ဆောင်၊ မင်္ဂလာဒုံ၊ သဲတွဲ၊ ငယ်မိ၊ တစ်သောင်း (၆)ရက် (စာချုပ်) 100000 .Mar 17
 အမှတ် - ၂/ ဘားအံ၊ မြင်းမူ၊ လှိုင်တော် Ph: 09-42046635, 09-30207754, 09-262607878

Glorious Myanmar Travels & Tours
 Apr 13 စင်ကာပူ ခရီးစဉ် (၄ရက် ၃ည) **695 USD**
 USS - WINGS OF TIME - GARDENS BY THE BAY
 JURONG BIRD PARK
 Apr 14 ဗန်ကောက် ခရီးစဉ် (၅ရက် ၄ည) **495 USD**
 ပတ္တယား - အယုဒ္ဓယ - ဗန်ကောက်
 သင်္ကြန်တွင်း ဒီဇေးနုန်းက အရမ်းတန်တယ်နေနား...
 လေယာဉ်လက်မှတ်ရရှိပြည့်တော့မှာမို့လို့ အမြန်ဆုံးစာရင်းပေးသွင်းကြပါမို့ ...
 ဆက်သွယ်ရန် - အမှတ်(၉) C-5 / မိုင်ဂယ်(လ်) တာဝါ အိမ်သာ (သမ္မတရပ်ကွက်)၊ ဝေဟယဉာဏ်လမ်း၊ အပူပို၊ ရန်ကုန်
 Ph : 09-457498448, 01-242510, 09-961875776, 09-778472008, 09-778472006

EASY GO TRAVEL & TOURS အဆင့်မြင့်၊ အရမ်းတန်တယ်နေနား
 ရခိုင်၊ မြောက်ဦး၊ မြစ်ကျွန်း၊ မြေပုံ(၆)ရက် Hotel စား/ခြံ (200000)
 ရှမ်း၊ ဂွ(၅)၊ ငွ(၅)၊ Hotel (၂)၊ Visa စား/ခြံ (100000) လမ်းဆုံ၊ မြင်းမူ၊ မော်လမြိုင်၊
 ကျိုက္ခိ၊ မင်္ဂလာဒုံ(၅)ရက် Hotel(၃)၊ Visa စား/ခြံ (140000)
 ရခိုင်၊ မြောက်ဦး၊ မြစ်ကျွန်း၊ မြေပုံ(၆)ရက် Hotel စား/ခြံ (200000)
 နှစ်သစ်ကြိုဆိုသောအားဖြင့် မတ်လ (၂၄) ရက်အတွင်း
 ခရီးစဉ်ဝယ်ယူပါက (၁) ဦးလျှင် 4% DISCOUNT
 ကျွန်ုပ်တို့၏ အသင်းအဖွဲ့အား အထူးအခြားဖြင့်
 ကာမျိုးစုံကြိုဆိုခြင်း၊ ခရီးစဉ်အစီအစဉ်ဖြင့်
 ချစ်လမ်းညွှန်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို ရရှိနိုင်ပါသည်။
 ခရီးစဉ်များ April 12 တွင် စတင်ထွက်ခွာပါမည်။
 ဆက်သွယ်ရန် နံပါတ် 01-227925, 09-257781822, 257781722, 5091205, 01-250835

ခရီးစဉ်များ 09-444450446, 09-444450558, 09-444887797, 09-250144709
 Mar 24, 31 အပူပို၊ ရန်ကုန်
 2017 သင်္ကြန် Apr 7, 11, 12 ခရီးစဉ်များ
 + ငွေစက်တော် (၁) ညာအိပ် + မကျွေး မင်းဦး ဘုရား (၃) ရက် 35000
 + အလောင်းတော်ကလေး (သီးသန့်) (၃) ရက် 35000
 + ငွေစက်တော်နှင့် အလောင်းတော်ကလေး စစ်ကိုင်းပုဂံ (၅) ရက် 60000
 + ငွေစက်တော်နှင့် ပုဂံ (စွယ်တော်လေးဆူ)၊ ပုဂံ၊ ပခုက္ကူ (၅) ရက် 65000
 + ဘားအံ၊ မြဝတီ၊ မဲဆောက် (၃) ရက် Hotel Package (ခရီးစဉ်) 70000
 + ပုဂံ (စွယ်တော်လေးဆူ)၊ ပုဂံ၊ ပခုက္ကူ - သီဟိုဠ် (၃) ရက် 40000
 + မန္တလေးပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်းပုဂံ၊ အလောင်းတော်ကလေး (၅) ရက် 50000
 + တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ ပင်းတယ်၊ ကုံလုံ၊ ထမိန်စာကျွန်း (၄) ရက် 50000
 + တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ ပင်းတယ်၊ ထမိန်စာကျွန်း (၅) ရက် 65000
 + တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ ပင်းတယ်၊ ထမိန်စာကျွန်း (၅) ရက် 65000
 + ထားဝယ်ရပ်ကွက်၊ အလောင်းတော်ကလေး၊ မြေပုံ(၆)ရက် (၅) ရက် 60000
 + အလောင်းတော်ကလေး (သီးသန့်) (၃) ရက် 45000
 + မန္တလေး၊ ပြည်နယ်၊ စစ်ကိုင်း၊ ပုဂံ၊ အလောင်းတော် (၅) ရက် 60000
 + ငွေစက်တော်၊ အလောင်းတော်ကလေး (၅) ရက် 60000
 + ငွေစက်တော်၊ ပုဂံ၊ စွယ်တော်လေးဆူ၊ ပုဂံ၊ ပခုက္ကူ (၅) ရက် 65000
 + ပုဂံ၊ စွယ်တော်လေးဆူ၊ ပုဂံ၊ ပခုက္ကူ (၃) ရက် 50000
 + တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ ပင်းတယ်၊ ထမိန်စာကျွန်း (၄) ရက် 65000
 + တောင်ကြီး၊ အင်းဝ၊ ပင်းတယ်၊ ထမိန်စာကျွန်း (၅) ရက် 75000
 + အလောင်းတော်ကလေး၊ စစ်ကိုင်း၊ မြေပုံ(၆)ရက် (၅) ရက် 75000
 + ဘားအံ၊ မြဝတီ၊ မဲဆောက် (၄) ရက် Hotel Package (ခရီးစဉ်) 100000
 ခရီးစဉ်အားလုံး Guest House, Hotel စာရင်း၊ ငြိမ်းစိုင်းဆောင်ရွက်ပါသည်။ * အိမ်အစုအဝေးလက်မှတ် အားခမရှိပေးပါသည်။

GETC building a better future
တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းဖြေဆိုထားသူများ၊
ဖွဲ့ကြို၊ ဖွဲ့ရနှင့်
လုပ်ငန်းခွင်ဝင်နေသူများအတွက်
 Communicative English
 General English
 Business English
 IELTS
Enroll Now for March Intake!
 မြန်မာ့ကုန်း 01-537895, 09263337702
 တာမွေ 01-549590, 09254148006
 အင်းစိန် 09259822226 / 7
 မရမ်းကုန်း 01-663960, 09259822220
Sunday ONLY Class is Available Now!

တက်လ
 အိမ်ပြောင်း/အိမ်ရွှေ့
 ငွေနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်
 ခြံလွှဲ/ နယ်ထေး
 အကောင်းဆုံး
 ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်
 09 26111549
 09 25796225

Travel Mate Myanmar Travels & Tours
 အဆင့်မြင့် ခရီးသွားစရိတ်အဆင့်မြင့် (လိုင်စင်အမှတ် - ၀ - ၃၄၅၂)
 ခြံတံကျွန်းစု ခရီးစဉ် (By Flight)
 ထားဝယ် - ခြံတံကျွန်းစု Apr 12 SACNIA Coach 2+1 (VIP)
 လွိုင်ကော် - ဒီဇောဆီ - ကလေး - ရွာငံ Apr 13
 ဘားအံ ဝှေ့ရွာ - ရွှေယဉ်ဇော် - ကျောက်တလင် (ခရီးစဉ်) (ခရီးစဉ်)
 မော်လမြိုင် - ကျိုက္ခိ - စက်စိတင်းမြေ (ခရီးစဉ်) (ခရီးစဉ်)
 ကျောက်ဆောင်/သစ်တန်းကျောင်းများ/အသစ်အစုံများနှင့်အသစ်အစုံများကိုလည်း ဝန်ဆောင်ပေးပါသည်။
 09450 200 522, 09450 200 533, 09450 200 544

psb ACADEMY
 Coventry University
 MSc in Engineering Business Management
 Bachelor of Engineering (Honours)
 Electrical & Electronic Engineering
 Mechanical Engineering
 Guest Speaker
 Dr. Ivan Arokiam (Senior Lecturer)
 School of Engineering
 Coventry University
 အင်ဂျင်နီယာဘွဲ့ရတစ်ဦးအနေဖြင့် တက်ရောက်
 သင့်သော အင်ဂျင်နီယာစီးပွားရေးမဟာ သိပ္ပံဘွဲ့အကြောင်း **“ဟောပြောဆွေးနွေးပွဲ”**
 အင်ဂျင်နီယာတစ်ဦး၏ အနာဂတ်စီမံခန့်ခွဲမှု၊ စိန်ခေါ်မှုများကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် တက်ရောက်
 သင့်သည့် ဘာသာရပ်အကြောင်း
 အင်ဂျင်နီယာ လုပ်ငန်းခွင်နှင့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများတွင် ကျွမ်းကျင်စွာ စီမံခန့်ခွဲနိုင်ရန်
 Coventry University မှပေးအပ်မည့် MSc in Engineering Business Management
 အကြောင်း
 AT&S edu trust
 ရုံးချုပ် (ရန်ကုန်) - အဆောင် (၅)၊ အခန်း (၄)၊ အမ်အိုင်စီစီပတ်ခ်၊ လှိုင်တက္ကသိုလ်နယ်မြေ၊ ☎ ၀၁-၅၂၁၁၂၅၊ ၀၉-၇၉၉၅၉၅၉၉
 ရုံးခွဲ (ရန်ကုန်) - အမှတ် (၆၇)၊ မြေညီထပ် (ယာ)၊ ဘုန်းကြီးလမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ☎ ၀၉-၅၀၆၂၁၇၁၊ ၀၉-၇၇၇၂၂၃၂၅

မိုနဲဒါဖက်ရှင်
 - ကြော်ငြာ၊ လက်ဆောင်၊ ပရိမိုရ်၊ အမှတ်တရ တူညီဝတ်စုံနှင့်
 ရုံးဝန်ထမ်းများအတွက် Uniform Sport Shirt ဖိနပ်
 T.Shirt - 1200 ကျပ်မှစ၍
 Shirt - 3200 ကျပ်
 Sport Shirt - 3250 ကျပ်
 ဦးထုပ် - 1300 ကျပ်
 - အထည်(၁၀၀)နှင့်အထက်ယူလျှင် လိပ်စာအရောက် ပို့ပေး ပြုပေးပါသည်။
 - အမှတ်-၇၉၊ မြေညီထပ်၊ ၁၂၄ လမ်းအပေါ်၊ မင်္ဂလာဒုံ၊ ရန်ကုန်
 - Ph: 01-292129, 01-9000260, 09-250388594
 - Email: kyonedoe@gmail.com

မကြွသောပန်း
 အဆင့်မြင့် အိမ်ပြောင်း၊ အိမ်ရွှေ့ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
 လူကြီးမင်းတို့၏ အိမ်ခန်း၊ ရုံးခန်း၊ ဆိုင်ခန်း၊ စက်ကိရိယာ၊
 ဝါဒီ၊ ငှက်အိမ်၊ ငှက်အိမ်ခန်းများ ပြောင်းရွှေ့လိုပါက
 ကားကြီး၊ ကားငယ် ဆိုဒီစီများနှင့် အလုပ်သမားများအပါ
 တပါတည်း ပြောင်းရွှေ့ပေးသည်။ (ခြံလွှဲ/ နယ်ထေး)
 Ph: 09 2580 2220, 09-250 499979
 09 732 09992, 09 25444 9533

Meet world famous universities from USA, UK and Australia at CROWN event!
“နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်များနှင့် မြန်မာကျောင်းသားများတွေ့ဆုံပွဲ”
 CROWN EDUCATION Award Winning Company
 iGCSE နှင့် ဆယ်တန်းဖြေဆိုအောင်မြင်ထားသောကျောင်းသားများအတွက် နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်များ၏ Foundation
 တန်းများကို တိုက်ရိုက်တက်ရောက်နိုင်သည့်အစီအစဉ်များ
 ယူကေတက္ကသိုလ်များ University of Manchester ကဲ့သို့ တက္ကသိုလ်ကြီးများကို 'A level' ဖယ်ဘဲ လျှောက်ထားနိုင်မည့်
 လမ်းကြောင်း
 ပြည်တွင်းဆေးပညာဘွဲ့ရရှိထားသောသူများနှင့် ဆေးပညာကို စတင်လေ့လာလိုသောသူများအတွက် နာမည်ကျော်တက္ကသိုလ်
 ကြီးများ၏ ဆေးကျောင်းဝင်ခွင့်များ
 Civil, Architect နှင့် အခြား Engineering ပညာရပ်များဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းပြုလိုသောကျောင်းသားများ
 အတွက် မန်ကန်သည့် တက္ကသိုလ်ရွေးချယ်မှုများ
 ပြည်တွင်းပြည်ပအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများပြားသော Accounting & Finance နှင့် ဆက်စပ် ဘာသာရပ်
 များအတွက် Ranking မြင့် ထိပ်တန်းတက္ကသိုလ်ကြီးများ
 နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်များနှင့် IELTS, TOEFL တို့၏ အရေပါပူများကို လေ့လာနိုင်မည့်ပတ်ဝန်းကျင်
 နေ့ရက် - ဧပြီ(၂)ရက် အချိန် - (၁၀)နာရီ (၁)နာရီ
 နေရာ - PARKROYAL HOTEL (Ballroom 1 & 2)
 Call us : 01 527 838, 09 2575 39 519, 09 450 200 040
 Don't miss the chance. See you all soon.
 အရည် အုံမြို့သစ်
 အရေပိုင်း/ မြောက်ပိုင်း
 တောင်ပိုင်း၊ ဆိပ်ကမ်း
 မြေကွက်များကို
 ဈေးကောင်း ပေးဝယ်သည်။
 Ph : 09 73121050
 09 457778224
 STAR
 အုံမြို့သစ် အရေပိုင်း၊
 တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊
 ဆိပ်ကမ်း၊ မြေကွက်များ
 ဝယ်လိုသည်။
 Ph: 09-43088052,
 09-73254389,
 09-421067330

ကြေးမုံ



ဖုန်းဆက် လက်မှတ် ဝယ်ယူပြီး OK\$ ဖြင့် ငွေပေးချေနိုင်ပါသည်။

(မြို့ပေါင်း (၂၈) မြို့အတွက် လေယာဉ်လက်မှတ် များကို မည်သည့် မြို့မှ မဆို ဖုန်းဆက် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။)

ဆက်သွယ်ရန် ☎ 09-455000505, 01-378603, 01-377840, 067-411433 MyanmarNationalAirlines okdollarapp okdollar.com

iStock® ကုန်ပစ္စည်းထိန်း ကွန်ပျူတာစနစ်



- ကုန်ရောင်း/ကုန်ဝယ်
- ကုန်လက်ကျန်
- အကြွေး
- ငွေစာရင်း/အရုံးအမြတ်

CaféPOS® စားသောက်ဆိုင်သုံး ကွန်ပျူတာစနစ်

- Table Reservation
- Menu Ordering
- Billing
- Kitchen Monitoring
- Reporting



www.galaxy.com.mm

HotelPro® ဟိုတယ်လုပ်ငန်းသုံး ကွန်ပျူတာစနစ်



- Guest Info
- Room Status
- Reservation
- Check In/Out
- City Ledger

Galaxy Software Co., Ltd. Yangon (HO) : 09-43029798, 09-420909100 Mandalay : 09-440067577, 09-978030881
 Nay Pyi Taw : 09-257333214, 09-974432762 Patheingyi : 09-455042499, 09-455042500 Taunggyi : 09-444200771, 09-444200772

Special Discount Up to 70,000,000 Kyats

Lucky Draw 1st Prize Diamond Pendant

SHWE TAUNG Real Estate နှင့် AYA Bank တို့

ပူးပေါင်း၍ အသင့်နေထိုင်နိုင်မည့် အခန်းများအား

ပထမဦးဆုံး (၁၅)နှစ် အရပ်ကျစနစ် ဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်မည့် အိမ်ရာအရောင်းပြပွဲ

10 AM - 8 PM 🕒

22, 23, 24 March 📅

Junction Square (Aqua Hall) 📍



UNIQUE STAR TRAVELS & TOURS				သင်္ကြန် Promotion (၅) ဦး ဝယ်လျှင် (၁) ဦး အခမဲ့	
ဘန်ကောက်-ပတ္တရာ	ဘန်ကောက်-ဖူးခက်	ဘန်ကောက်-ချင်းမိုင်	ဖူးခက်-ချင်းမိုင်	ဘန်ကောက်-ပတ္တရာ	(6)D Mar: 25 / Apr: 17, 25 (\$ 499)
Apr: 10,11,12,13 (\$ 599)	Apr: 12, 13 (\$ 956)	Apr: 12, 13 (\$ 956)	Apr: 11,12 (\$ 1140)	ဘန်ကောက်-ဖူးခက်/ချင်းမိုင်	(6)D Mar: 25 / Apr: 17 (\$ 790 / 690)
စင်ကာပူ	စင်ကာပူ-မလေး-ထိုင်း	စင်ကာပူ-မလေး-လန်ကာဝီ	စင်ကာပူ-ဘာလီ	စင်ကာပူ (4)D Mar: 24 (\$ 599) / စင်-မလေး	(6)D Mar: 24 (\$ 899)
Apr: 11,12,14 (\$ 720)	Apr: 12,13 (\$ 1500)	Apr: 11,12 (\$ 1315)	Apr: 11,12 (\$ 1740)	ဟန့်ရှင်း-ဟာလောင်း	(4)D Mar: 26 / Apr: 3 (\$ 499)
ဂျပန်	ဟိုချီမင်း-ဟာလောင်း	စင်ကာပူ-မလေးရှား	ဘန်ကောက်-ကမ္ဘောဒီးယား	ဟိုချီမင်း-ဟန့်ရှင်း-ဟာလောင်း	(6)D Mar: 25 (\$ 699)
Apr: 10,11,12,13 (\$ 3600)	Apr: 11,12 (\$ 956)	Apr: 11,12 (\$ 1195)	Apr: 12, 13 (\$ 780)	ဗီယက်နမ်-ကမ္ဘောဒီးယား	(6)D Mar: 25 (\$ 699)
ကိုရီးယား	ဗီယက်နမ်-ဘန်ကောက်	စင်ကာပူ - ဗီယက်နမ်	ဟောင်ကောင်-မကာအို	ဘန်ကောက်-ဗီယက်နမ်-ကမ္ဘောဒီးယား	Apr: 12, 13 (\$ 1140)
Apr: 11,12 (\$ 2160)	Apr: 12,13 (\$ 1140)	Apr: 11,12 (\$ 1315)	Apr: 11,13 (\$ 1560)	ကုမင်း-တာလီ-လိကျန်း-ရှန်ဂရီလာ	Apr: 11, 12 (\$ 1315)
ဗီယက်နမ်-ထိုင်း-စင်	ဗီယက်နမ်-ကမ္ဘောဒီးယား	စင်ကာပူ-ဘန်ကောက်	ပီကင်း-ရှန်ဟိုင်း		
Apr: 12,13 (\$ 1500)	Apr: 12,13 (\$ 956)	Apr: 10,11,14 (\$ 1140)	Apr: 11,12 (\$ 1680)		

(70/A), Kabaaye Pagoda Rd, Bahan Tsp. Ph: 01-708 353, 705 723, 09 514 8079, 09 7310 9133, 09 7310 9144. No(126), 42 St, 83-84 St, Mahar Aung Myay Tsp, Mandalay. 099 7218 3333.



အတာရေမစိုဘဲ ကမ္ဘာမြေဘယ်လိုလဲဆိုတာ သွားကြည့်ကြရအောင် **၂၀၁၇ သင်္ကြန်ခရီးစဉ်များ**

www.nicestyletravel.com www.facebook.com/nicestyletravel

HOTLINE : 09 799 700 099, 09 799 700 090, 09 775 775 660, 09 775 775 661

Nice Style ၏ ကျန်ရှိနေသော သင်္ကြန်တွင်း ပြည်ပခရီးစဉ်များ

- ဂျပန်** 10-18 APRIL / 13-20 APRIL (ရသအိမ်၊ ငှက်ခါး) (ရသအိမ်၊ ဝက်ခါး) **USD 3250 / USD 2850**
တိုကျို - ဖူဂျီတောင် - နာဂါရာ - ကျိုတို - နာရာ - ကိုဘေး - အိုဆာကာ
- ကိုရီးယား** 13-20 APRIL **USD 2050**
ဆိုလ် - ဂျယ်ဂျူး - ဘူဆန် (ရသအိမ်၊ ဝက်ခါး)
- ဒူဘိုင်း** 12-18 APRIL **USD 1960**
ဒူဘိုင်း - အဘူဒါဘီ - အလ်အိန် (ရသအိမ်၊ ဝက်ခါး)
- ဗီယက်နမ်** 14-21 APRIL (ရသအိမ်၊ ဝက်ခါး) **USD 1190**
ဟန့်ရှင်း - ဟာလောင်းဘေး - ဒက်နမ် - ဘန်နာ - ဟော့အမ်း - ဟိုချီမင်း
- ဘာလီ** 12-16 APRIL (ရသအိမ်၊ ဝက်ခါး) **USD 1100**
- ထိုင်း - ကမ္ဘောဒီးယား - ဗီယက်နမ်** **USD 1190**
(ရသအိမ်၊ ဝက်ခါး) 11-20 APRIL
- ဟောင်ကောင် - မကာအို - ရှန်ဟိုင်း - ရှန်ဂရီ - ကွမ်ကျိုး** 10-17 APRIL / (ရသအိမ်၊ ဝက်ခါး) **USD 1720**
11-20 APRIL
- စင်ကာပူ** (ရသအိမ်၊ ဝက်ခါး) 12-17 APRIL **USD 950**
- မန္တလေး - စင်ကာပူ** 11-15 APRIL **USD 1100**
(ရသအိမ်၊ ဝက်ခါး)
- ဘန်ကောက် - ဖူးခက်** 13-18 APRIL **USD 930**
(ရသအိမ်၊ ဝက်ခါး)
- ဘန်ကောက် - ပတ္တရာ** 12-16 APRIL **USD 595**
(ရသအိမ်၊ ဝက်ခါး)
- မန္တလေး - ဘန်ကောက် - ဖူးခက်** **USD 1050**
(ရသအိမ်၊ ဝက်ခါး) 13-18 APRIL
- မန္တလေး - ဘန်ကောက် - ပတ္တရာ** **USD 735**
(ရသအိမ်၊ ဝက်ခါး) 12-16 APRIL

ရန်ကင်းခရိုင် အမှတ် ၃၅၅၊ အခန်း ၁၀၅၊ သိမ်ဖြူလမ်း၊ ရှမ်းကုန်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
ဖုန်း - (၀၁) ၃၉၉ ၂၉၉၊ ၃၉၉ ၃၀၀၊ ၃၉၉ ၃၂၂၊ ၃၉၉ ၃၆၅၊ ၃၉၉ ၄၀၆၊ ၃၉၉ ၄၀၇။
မန္တလေးခရိုင် အမှတ် ၁၆၀၊ အခန်း ၂၊ မြေညီထပ်၊ စာလမ်း၊ ၂၄ လမ်း၊ နှင့် ၂၅ လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့။
ဖုန်း - (၀၂) ၃၀ ၇၀၉၊ ၆၀ ၁၁၁၊ ၆၉ ၁၇၇၊ ၆၉ ၁၈၈။

ဧည့်သည်စီမံ 01-248970, 09-250641705, 09-257523154
မင်းရွှေစက်တော်၊ ရခိုင်-မြောက်ဦး၊ ကျောက်တော်၊ စင်စော၊ ငပလီ (၅)ရက်၊
တောင်ကြီး၊ ဘင်လေး၊ ထမိုင်း၊ ကက္ကု၊ မိန်းမတောင် (၅)ရက်၊ ရှမ်းကော်ပီ (၆)ရက်၊
အလောင်းတော်၊ ကယား၊ စင်ကိုင်၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်၊ ကျောက်စိမ်းတော် (၅)ရက်၊
လှိုင်တော်၊ ဘင်တော်ကြီး၊ မြစ်ကြီးနား၊ မြစ်သုံ့ရွှေဘို၊ မန္တလေး (၅)ရက်၊ မိုက်ကော်ပီ (၅)ရက်။

Virgin Land Travels & Tours ၏ သင်္ကြန်ခရီးစဉ်များ
ချောင်းသားကမ်းခြေသင်္ကြန်ခရီးစဉ် (190,000ks/pax)
Package 1 = 3D/2N (13.4.17 + 14.4.17)
Package 2 = 3D/2N (15.4.17 + 16.4.17)
ငွေဆောင်ကမ်းခြေသင်္ကြန်ခရီးစဉ် (190,000ks/pax)
Package 1 = 3D/2N (15.4.17 + 16.4.17)
အထက်ပါခရီးစဉ်များကို အနည်းဆုံး (၂)ဦးမှ စတင်ကာသွားနိုင်ပါသည်။
09-5123793, 09-5018433, 09-96 5141299

Fully Light Travels & Tours သင်္ကြန် 2017

တွင်းခရီးစဉ် ဥပမာ ကျန်ရှိသော ကျောင်း အပြန်ဆက်သွယ်လိုက်ပါနော်။

- ချင်းမိုင်ခရီးစဉ် (ချင်းမိုင်၊ ချင်းမိုင်၊ ဝေ့ကြိုင်) **April 14-17 560 USD**
- ဟောင်ကောင်ခရီးစဉ် (ဟောင်ကောင်-မကာအို-ကွမ်ကျိုး-ကမ္ဘောဒီးယား-စင်ကာပူ) **April 12-19 1650 USD**
- ကိုရီးယားခရီးစဉ် (ဂျေဂျူး-ဖူဆန်-ဂျေဂျူး-ဆိုးလ်) **April 12-19 2000 USD**

HOTLINE! 09-4210 130 85 . 09 -333 777 82
Tel: 01-503815, 01-516932, 01-516964, 01-516958
Address : Dagon Center(1), Myaynigone



1.1 L MINI TRUCK

“Leading your business with Dongfeng Motor”

နယ်အရောင်း ကိုယ်စားလှယ်အနေဖြင့် လုပ်ကိုင်လိုတဲ့ လုပ်ငန်းရှင်များကို ဖိတ်ခေါ်လျှောက်ရှိပါသည်။
၁၁-၂၃၀၄၈၀၀ သို့ အသေးစိတ်ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

● လစဉ်ပေးသွင်းငွေဖြင့် ဝယ်လိုသူများကို AYA Bank နှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

PRICE US\$ 4,999+

Authorised Distributor in Myanmar Sojitz Sunrise Automobile Co., Ltd.
www.Dongfeng-Myanmar.com
No. 19, Baho Road, Sanchaung Township, Yangon, Myanmar. f DFM-Myanmar
Tel : +95-1-2304801, Fax : +95-1-2304802



KONICA MINOLTA
Printing Solutions

STOCK CLEARANCE PROMOTION
UNTIL APRIL 30

bizhub 164
Multifunction Copier

3 in 1
COPY PRINT SCAN

BLI AWARDS
2011 2012 2013 2014 2015

(၄)နှစ်ဆက်တိုက် အကောင်းဆုံး Copier ဆုရ

Now \$568
\$710

Your personal sales consultant
Su Myat Aye
enterprise.teams3@gandamar-mm.com
Direct Tel: 09 253 547 980 | 09 253 547 981

www.gandamarbusinessolutions.com www.facebook.com/gandamar.mm hq@gandamar-mm.com

ကြေးမုံ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

သူရဦးအောင်ကို (ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန)-ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီတို့၏မိခင် ဒေါ်တင်ရွှေ အသက် (၉၉)နှစ်သည် ၁၉-၃-၂၀၁၇ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၅:၃၀ နာရီတွင် ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့၊ မြို့မရပ်ကွက်၊ ဈေးတန်းလမ်း၊ အမှတ်(၅၉) နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ သာသနာရေးဦးစီးဌာန

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

သူရဦးအောင်ကို (ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန)-ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီတို့၏မိခင် ဒေါ်တင်ရွှေ အသက် (၉၉)နှစ်သည် ၁၉-၃-၂၀၁၇ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၅:၃၀ နာရီတွင် ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့၊ မြို့မရပ်ကွက်၊ ဈေးတန်းလမ်း၊ အမှတ်(၅၉) နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ သာသနာတော်ထွန်းကားပြန့်ပွားရေးဦးစီးဌာန

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

သူရဦးအောင်ကို(ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန)-ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီတို့၏မိခင်၊ ဒေါ်တင်ရွှေ အသက်(၉၉)နှစ်သည် ၁၉-၃-၂၀၁၇ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၅:၃၀နာရီတွင် ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့၊ မြို့မရပ်ကွက်၊ ဈေးတန်းလမ်း၊ အမှတ်(၅၉)နေအိမ်၌ ကွယ်လွန် သွားကြောင်း သိရှိရပါ သဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရ ပါသည်။

ဦးလှသိန်း-ဒေါ်မေဟာ SRI ASIA TOURISM SERVICE CO., LTD.

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်တင်ရွှေ

အသက်(၉၉)နှစ်

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး၊ သူရဦးအောင်ကိုနှင့် ဇနီး ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီတို့၏မိခင် ဒေါ်တင်ရွှေသည် ၁၉-၃-၂၀၁၇ ရက် ညနေ ၅:၃၀ နာရီတွင် ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

သီရိမင်္ဂလာ ကမ္ဘာအေးစေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်တင်ရွှေ (၉၉)နှစ်

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ သူရဦးအောင်ကို(ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာ့သမိုင်းအဖွဲ့)နှင့် ဇနီး ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီတို့၏မိခင် ဒေါ်တင်ရွှေ အသက် (၉၉) နှစ်သည် ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့၊ မြို့မရပ်ကွက်၊ ဈေးတန်းလမ်း၊ အမှတ်(၅၉)နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) (၂) အတွင်းရေးမှူးနှင့်အချိန်ပြည့်၊ အချိန်ပိုင်း မြန်မာသမိုင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ ရန်ကုန်မြို့

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်သိန်းညွန့်

အသက်(၈၉)နှစ်

သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယအမြဲတမ်း အတွင်းဝန်(ငြိမ်း) ဦးရဲမြင့်၏မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်သိန်းညွန့် အသက်(၈၉) နှစ်သည် ၁၈-၃-၂၀၁၇ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွား ပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးသန်းဆွေ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) မြန်မာသမိုင်းအဖွဲ့၊ ရန်ကုန်မြို့

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးကျော်ဝင်း(သီပေါ)

အသက် (၈၁) နှစ်

မန္တလေးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၊ အသည်းရောဂါပညာဌာနမှ တွဲဖက် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာနန်းကောင်း၏ဖခင်ကြီး ဦးကျော်ဝင်း(သီပေါ)သည် ၁၉-၃-၂၀၁၇ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဦးဝင်းနိုင်နှင့် ဆရာဝန်များနှင့်ဝန်ထမ်းများ အသည်းရောဂါပညာဌာန၊ ခုတ် ၅၀၀ ဆုံအထူးကုဆေးရုံ၊ ရန်ကုန်

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်းဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်တင်ဝင်း (၇၇) နှစ်

ဦးကျော်စင်မောင်-ဒေါ်သီတာခိုင်တို့၏ ချစ်လှစွာ သောမိခင်ကြီး ဒေါ်တင်ဝင်း (၇၇)နှစ်သည် ၁၅-၃-၂၀၁၇ (ပုဒ္ဒဟူးနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစု နှင့်အတူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

RIT 85 Intake-94 Batch မှ သူငယ်ချင်းများ

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကြူကြူ အသက်(၆၄)နှစ်

B.Sc (Chemistry) Q.

စိန်ဖလှမ်းနားကျောင်းသူဟောင်း (၁၉၇၂)

ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်နေ (ဦးအေးငွေ-ဒေါ်ကြည်မြင့်)တို့၏ သမီးငယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ် (Rose Garden)အိမ်ရာ နေ ဦးကျော်မြင့်-ဒေါ်ခင်ရွှေလှတို့၏သမီးဆွေမ၊ ဦးညွန့်တင်-(ဒေါ်အာစိန်) (ဦးစံလှဘော်)-ဒေါ်ခင်ဆွေမြင့် (ဦးမြင့်သိန်းထွန်း)-ဒေါ်ရီရီဌေး၊ ဦးကျော်ကျော်-ဒေါ်ကြူကြူဝင်း၊ (ဦးမင်းသူ)-ဒေါ်အေးအေးဇော်တို့၏ ညီမအငယ်ဆုံး၊ ဒေါက်တာ ဇော်ဝင်း-ဒေါက်တာဝေဝေ၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစော-ဒေါ်စမ်းစမ်းအေး၊ ဦးမင်းကြည်-ဒေါ်အိကေခိုင်တို့၏ ချစ်လှစွာသောအစ်မကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ပါရမီ လမ်း၊ မြန်မာ့အမျိုးသားလေကြောင်းအိမ်ရာနေ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးထင်လင်း(ငြိမ်း) တပ်မတော်(လေ) လေယာဉ်မှူးကြီး၊ ဘုတ်အဖွဲ့ ဒါရိုက်တာ(မြန်မာ့အမျိုးသား လေကြောင်း)၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဗိုလ်ကြီးလင်းအောင်ဇော်(ငြိမ်း) မောင်လင်း ထက်ဇော်၊ မောင်လင်းထူးအောင်(မန်နေဂျာ၊ Ajishin Japanese Restaurant)- မရွှန်းလက်ပိုင်၊ ဦးစိုးထက်သူ-ဒေါ်အေးဥမ္မာအောင်(Ruby Mart Ygn)တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး၊ မဏိမြတ်ရတီခေတ်၊ မောင်လင်းဒီပီပိုင်၊ မဆူသွား လှစိုးတို့၏အဘွားသည် ၂၀-၃-၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄:၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၃-၂၀၁၇(ပုဒ္ဒဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ရေဝေး သုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးဆွေမျိုးမိတ်ဆွေသင်္ဂြိုဟ် များအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (ပါရမီလမ်းနေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ကြူကြူ

အသက်(၆၄)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ပါရမီလမ်း၊ မြန်မာ့အမျိုးသားလေကြောင်းအိမ်ရာနေ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ထင်လင်း(ငြိမ်း) တပ်မတော်(လေ) လေယာဉ်မှူးကြီး၊ ဘုတ်အဖွဲ့ ဒါရိုက်တာ (မြန်မာ့အမျိုးသားလေကြောင်း)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး ဒေါ်ကြူကြူသည် ၂၀-၃-၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄:၁၅နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

အမှတ်စဉ်(၁၈) ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းသားများ၊ စစ်တက္ကသိုလ်

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်ကြူကြူ (၆၄)နှစ်

မြန်မာ့အမျိုးသားလေကြောင်း ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ ဒါရိုက်တာအဖွဲ့ဝင် ဖြစ်သူ လေယာဉ်မှူးကြီး ဦးထင်လင်း၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး ဒေါ်ကြူကြူ အသက်(၆၄)နှစ်သည် ၂၀-၃-၂၀၁၇ရက် (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄:၁၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူ ထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

အမှုဆောင်အရာရှိချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစု မြန်မာ့အမျိုးသားလေကြောင်း

ဒေါ်စိန်ဌေးမြင့်(B.Sc Chem) (၆၂)နှစ်

(အောင်ချမ်းသာရွှေခိုင်-သမဂ္ဂ)

ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ တိုက်(၅)၊ အခန်း(၁၀၅)၊ ပုဇွန်တောင် ဥယျာဉ်အိမ်ခြံမြေ (ဦးစံသိန်းမြင့်-ဒေါ်ကြည်မြင့်)တို့၏ သမီး၊ (ဦးမျိုးသိန်း)- ဒေါ်တင်တင်အေး၊ ဗိုလ်မှူးချုပ်(မှူးသန့်(ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်လေးတင်)၊ (ဦးတင်အုန်း- ဒေါ်ခင်မျိုးဝင်း)တို့၏ တမ၊ ဦးတင်မောင်-ဒေါ်ခိုင်ခိုင်ရီ၊ (ဦးမြင့်မောင်)- ဒေါ်ခင်ခင်၊ ဦးကျော်ဝင်း(ခ)သက်ခိုင်-ဒေါ်ရွှေဌေးမြင့်တို့၏ညီမ၊ ဒေါက်တာ သိန်းဝင်း-ဒေါ်ခင်မိုးသွယ်တို့၏အစ်မ၊ ဦးတင်ထွဋ်ခိုင်၊ ဦးအောင်ထွဋ်ခိုင်- ဒေါ်တင်တင်ညို၊ (ဦးခိုင်ထွဋ်ခိုင်)-ဒေါ်မြေခွာအောင်၊ ဒေါက်တာကောင်းမွန်ခိုင်၊ ဦးအောင်ကျော်မိုး၊ ဦးဖြိုးကျော်သူ၊ Sky Tng-ဒေါ်အေးမြသန္တာ၊ ဒေါက်တာ မြဇာနည်ကျော်တို့၏အဒေါ်သည် ၂၁-၃-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၇နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၃-၃-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီး ဆွေမျိုး မိတ်သင်္ဂြိုဟ်တို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၉နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဦးအောင်ကျော်ကျော်

အသက် (၆၉)နှစ်

လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) ကျန်းမာရေးပညာ

စေတနာ၊ မေတ္တာအရင်းခံဖြင့် အများအကျိုးဆောင်ရွက်တတ်သူ၊ ကျန်းမာရေးပညာအစီအစဉ်ကောင်းများကို ဖော်ထုတ်ခဲ့သော လေးစား ထိုက်သတ်ဦးမြတ်သည့် ဆရာဦးအောင်ကျော်ကျော်သည် ၁၈-၃-၂၀၁၇ ရက် နေ့တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ကျန်းမာရေးပညာမိသားစု

အထူးကျေးဇူးတင်လွှာ

၁၅-၃-၂၀၁၇ ရက်နေ့တွင် ဘဝတပါးသို့ကူးပြောင်းသွားခဲ့သော ဒေါ်တင်ဝင်း အသက် (၇၇) နှစ်၏ဈာပနဖြစ်မြောက်ရေးအတွက် ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ လာရောက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည့်ဆွေမျိုး၊ ညီအစ်ကိုမောင်နှမ မိတ်ဆွေသင်္ဂြိုဟ် များအားလုံးအားလည်းကောင်း၊ ကုက္ကိုင်းရေကူးကန်မှ ဝိုင်းဝန်းကူညီဆောင် ရွက်ခဲ့ကြသော ညီအစ်ကို မောင်နှမသဖွယ် ခင်မင်ရင်းနှီးရသည့် မိတ်ဆွေ အားလုံးအားလည်းကောင်း၊ သတင်းမေး၍ အားပေးကူညီခဲ့ကြသော မိတ်ဆွေ ညီအစ်ကို မောင်နှမအားလုံးအားလည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီး အရေးပေါ် ဌာနတွင် ကူညီဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသော တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် မိတ်ဆွေများ အားလုံးအားလည်းကောင်း ကျန်ရစ်သူမိသားစုမှ လှိုက်လှဲစွာကျေးဇူးတင်ရှိ ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူ ခင်ပွန်းနှင့် သားသမီး မြေးများ

အနိစ္စ

ဦးမြမောင်(ခ)ဦးတူးတူး

ပန်းထိမ်ဆရာကြီး

အသက်(၈၆)နှစ်

ပြင်ဦးလွင်မြို့

ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ရပ်ကွက်ကြီး(၅) (၁) တွက်၊ မီးသတ်ကွင်း၊ ရန်ကြီးအောင် လမ်း၊ အမှတ်(၁၈၃)နေ (ဦးလှ-ဒေါ် တန်)တို့၏သား၊ ဒေါ်သိန်း(အငြိမ်းစား) ဦးချစ်စက်ရဲ့ ဒေါ်ရွှေမာ(အထ. ၈-၂) ဒေါ်နီလာတို့၏ဖခင်၊ (ဒေါ်သိန်းကြည်) ၏ခင်ပွန်းသည် ၂၀-၃-၂၀၁၇(တနင်္လာ နေ့) ညနေ ၄:၁၅နာရီတွင် ကွယ်လွန် သွားပါသဖြင့် ၂၂-၃-၂၀၁၇ (ပုဒ္ဒဟူး နေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် (၈)ပိုင်သုသာန် သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၄-၃-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့) နံနက် ၉ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်း ကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း

နော်မြမေ (၇၆)နှစ်

သူနာပြုဆရာမကြီး(ငြိမ်း)

သယံဇာတကျွန်း စံပြဆေးရုံကြီး

မအူပင်မြို့နယ်၊ ကင်ပွန်းတန်းကျေး ရွာနေ ဦးသာလှ-ဒေါ်အေးမယ်တို့၏ သမီးထွေး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မောင်ဥက္ကလာ ပမြို့နယ် (၄)ရပ်ကွက်၊ ဇာ(၁၅)လမ်း၊ အမှတ်(၈၇၆)နေ ဦးစောထွန်းသိန်း၏ ဇနီး၊ ဦးကျော်လင်းမောင်-နော်မေထွန်း သိန်းတို့၏မိခင်၊ မေလင်းမောင်၏ အဘွားသည် ၂၁-၃-၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၁:၁၅ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၂၃-၃-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးဆရာမကျွန်းစံပြဆေးရုံတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၃-၂၀၁၇ (ပုဒ္ဒဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်မှ အနောက်ပိုင်းတရုတ် သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါသည်။ (အထက်ပါနေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁:၁၅ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်စိန်မြင့်

အသက် (၇၀)

ညောင်တုန်းမြို့(၇)ရပ်ကွက်၊ ရဲမာန် ဟုန်းလမ်း၊ အမှတ်(၃၉၀)နေ (ဦးအောင် ရွှေအိုး-ဒေါ်ခိုင်)တို့၏သမီး၊ ဦးမန်းလှ သွင်(မူအုပ်/မြို့နယ်ပြည်သူ့ကောင်စီ တရားသူကြီး-ငြိမ်း)၏ဇနီး၊ ဦးညိုညို (မွန်ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရား သူကြီး)-ဒေါ်ကူးမာသွင်၊ ဗိုလ်မှူးကျော် မိုးသွင် (ဆ. လ. အ-၉၄၈)- ဒေါ်ကြူ ကြူလှိုင်၊ ဦးအောင်ကိုကျော်(ပညာရေး ငွေစုငွေချေးရုံး၊ ညောင်တုန်း)-ဒေါ် ထက်ထက်သွင်၊ ဦးစည်သူ-ဒေါ်ပန်းအိ သွင်၊ ဦးအောင်မျိုးသွင် (ဒု-မြို့နယ် ဥပဒေအရာရှိ ပုသိမ်)တို့၏မိခင်၊ မြေး ခုနစ်ယောက်တို့၏ချစ်လှစွာသောအဘွား သည် ၂၁-၃-၂၀၁၇ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၅:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၃-၃-၂၀၁၇ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ညောင်တုန်းမြို့ ငြိမ်းချမ်းမြေ့သုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုး မိတ်သင်္ဂြိုဟ်တို့အား အသိပေးအပ်ပါ သည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်ခင်သန်း(ကျဲ့ပျော်) (၉၄)နှစ်

သိမ်ကြီးဈေး (B နဲ့ ၂၂၃)

ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်အေးအိမ်ရာ၊ တိုက်အမှတ်(၈/၃) အခန်း(၄)နေ (ဦးမဲ-ဒေါ်လှရင်)တို့၏သမီး၊ (ဦးဟန်တိန်-ဒေါ်ကျင်)တို့၏ညီမ၊ (ဦးခင်လတ်)-ဒေါ်ထွေးရင်တို့၏အစ်မ၊ ဒေါ်စန်းမြင့်၊ ဒေါ်အေးမြင့်(သေးသေး) ဒေါ်မြင့်စန်း၊ ဦးမြင့်စိုး-ဒေါ်နီနီဝင်းတို့၏အဒေါ်၊ မအိအိမြို့၊ မောင်ထက်လင်းပိုင် တို့၏ချစ်လှစွာသောအဘွား ဒေါ်ခင်သန်းသည် ၂၀-၃-၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့) ညနေ ၄:၁၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၃-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ မိတ်ဆွေ သင်္ဂြိုဟ်တို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၈ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဗိုလ်ကြီးကျော်ရီနီ(ငြိမ်း)(ကျိုက်လတ်) (၈၈)နှစ်

(ကြည်း-၁၅၈၇)

လေထီးသင်တန်းကျောင်း၊ တပ်ထိန်း(၂)

သနက(၃) ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်ပြည်သူ့ကောင်စီ

ကျိုက်လတ်မြို့နေ (ဦးရွှေမောင်-ဒေါ်လှရင်)တို့၏သားကြီး၊ (ဦးတင်စိန်- ဒေါ်ခင်သိန်း)တို့၏ သားသမက်၊ အမှတ် (၁၇)၊ ရွှေပါလမ်းသွယ်(၁)၊ အမူထမ်း ရပ်ကွက်၊ သန်လျင်မြို့နယ်နေ ဒေါ်မြနု၏ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ (ဒေါ်အုန်းစိန်) (ဦးအေးမောင်)၊ (ဦးစိုးမြင့်)၊ (ဦးမြင့်ခိုင်)တို့၏အစ်ကိုကြီး၊ ဦးအောင်နိုင်ဦး- ဒေါ်ညွန့်ညွန့်ဝင်း၊ တကက ကျော်နိုင်ဦး-ဒေါ်လှမြတ်မော်၊ ဦးစိုးကျော်ဦး၊ ဒေါ်တင်နီလာရီတို့၏မွေးသမင်ကျေးဇူးရှင်၊ မြေးငယ်ယောက်၊ မြစ်သုံးယောက် တို့၏ဘိုးဘိုးကြီးသည် ၂၀-၃-၂၀၁၇ရက် ည ၉:၁၅နာရီတွင် အောင်ရတနာ ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၂၂-၃-၂၀၁၇ (ပုဒ္ဒဟူးနေ့) ညနေ ၃ နာရီတွင် သန်လျင်မြို့ အမိုးနီသုသာန်အအေးတိုက်မှ အမိုးနီသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂြိုဟ်တို့အား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (အထက်ပါနေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂ နာရီ တွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၆-၃-၂၀၁၇ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ အထက်ပါ သန်လျင်နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဒေါ်အေးခင်(ကျောက်တန်းမြို့) (၈၄)နှစ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တန်းမြို့၊ ဆင်ကန်ရပ်ကွက်၊ နေပြည် တော်(၁)လမ်း၊ အမှတ်(၈၆)နေ (ဦးဘိုလေး-ဒေါ်အေးခင်)တို့၏ သမီးဆွေမ၊ (ဦးအောင်ညွန့်-ဒေါ်တင်)တို့၏သမီး၊ (ဦးဟုတ်စိန်)၏ဇနီး၊ ဦးလှိုင်လှိုင်ဦး-ဒေါ် အေးအေးနိုင်၊ ဦးတင်စိန်-ဒေါ်မိမိလတ်၊ (ဦးဝင်းနိုင်)-ဒေါ်မိမိလေး၊ (ဦးဝင်းဦး)- ဒေါ်သီတာလှိုင်၊ ဦးမင်းဦး-ဒေါ်လှိုင်လှိုင်ညွန့်(ကထိက၊ အေးသင်တက္ကသိုလ်၊ ရန်ကုန်)၊ ဦးဖန်းမြင့်အောင်-ဒေါ်မိမိမိမိ၊ (ဦးခင်ဝင်းအောင်)-ဒေါ်မိမိခိုင်လှလှ၊ ဗိုလ်မှူးဝင်းမင်းဦး-ဒေါ်အေးမြတ်ညွန့်တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မွေးသမိခင်၊ မြေး ၁၆ ယောက်၊ မြစ်လေးယောက်တို့၏ဘွားဘွားကြီး ဒေါ်အေးခင်သည် ၂၀- ၃-၂၀၁၇ ရက် ညနေ ၃:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၃-၂၀၁၇ (ပုဒ္ဒဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်မှ အနောက်ပိုင်းတရုတ် သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး

ဆရာမ ဒေါ်အေးမာကြည်(ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့) (၇၄)နှစ်

အ. ထ. တ(၁)၊ သယံဇာတကျွန်း၊ အထက(၁) တောင်ဥက္ကလာ(ငြိမ်း)

ရန်ကုန်မြို့၊ ရန်ကင်းမြို့နယ် (၁၆)ရပ်ကွက်၊ ဘောက်ထော်၊ ပြည်သာယာ စွန်းလွန်းကွင်းလမ်း၊ လမ်းသွယ် (၂)၊ အမှတ် (၁၈-ဘီ)နေ (ဦးချစ်မောင်- ဒေါ်မမလေး)တို့၏သမီး၊ ဒေါ်အမာစိန်၏ ညီမ၊ ဒေါ်အမာရီ၊ ဒေါ်အမာနီ၊ ဒေါ်အမာစိ၊ ဒေါ်ခင်မာသီ၊ ဒေါက်တာမြတ်နုခိုင်၊ ဦးမြင့်ဇော်၊ ဦးတင်ကျော်၊ ဦးဝင်းစိုး (ဦးဝင်းဖြိုး)တို့၏အစ်မ၊ တူ/တွမ ၂၁ ယောက်တို့၏အဒေါ်သည် ၂၁-၃-၂၀၁၇(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၆:၁၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၃- ၃-၂၀၁၇(ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ရေဝေးအအေးတိုက်မှ ရေဝေး သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုး မိတ်ဆွေအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။(နေအိမ်မှကား များ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၃-၃- ၂၀၁၇ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်သန်းနွဲ့ (၆၇)နှစ်

(ရန်ကုန်အထောင်တက္ကသိုလ်-ငြိမ်း)

ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ တောင်သူကုန်းရပ်ကွက်၊ ကွင်းမွှေး(၁) လမ်း၊ အမှတ် (မ/၄၃)နေ (ဦးအုန်းခင်-ဒေါ်အေး)တို့၏ သမီး၊ (ဦးကောင်းစံ- ဒေါ်အေးကြည်)တို့၏ သမီးဆွေမ၊ စကြာဦး-မရည်မွန်စိုး၊ မရတနာစိုး၊ မစ



သင်္ကြန်ပိတ်ရက် ယာဉ်စီးခနှုန်း ပြောင်းလဲခွင့်ပြုခြင်းရှိ ၊ မရှိ ခရီးသွားနှင့် ယာဉ်ပိုင်ရှင်များ စောင့်မျှော်နေ

ရန်ကုန် မတ် ၂၀

သင်္ကြန်ပိတ်ရက်ဌာနေပြန်ကားခများတိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးရန် အဝေးပြေးယာဉ်ပိုင်ရှင်အချို့က သက်ဆိုင်ရာသို့တင်ပြမှုရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ မတ် ၂၄ရက်တွင် အဆိုပါ ကားခနှုန်းထားနှင့်ပတ်သက်၍ သိရှိနိုင်မည်ဟု သိရသည်။ ဌာနေပြန်လက်မှတ်ဝယ်မရမည်ကိုစိုးရိမ်လျက်ရှိသော ခရီးသွားများအနေဖြင့် အောင်မင်္ဂလာကားကွင်းသို့ ကြိုတင်လက်မှတ်သွားဝယ်ရာတွင် ကားပိတ်အများစုမှာ ရောင်းချပေးမှုမရှိသေးကြောင်း သိရသည်။

မျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၄ သို့ ❖

လူငယ်ကြက်တောင်ရိုက်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

မန္တလေး မတ် ၂၀

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကြက်တောင်ရိုက်ဆပ်ကော်မတီ၊ အောင်ကြက်တောင်ကလပ်နှင့် မန္တလေးခရိုင် အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော နွေရာသီ အခြေခံကြက်တောင် အားကစားနည်းသင်တန်းသား သင်တန်းသူ လူငယ်များအတွက် လူငယ်ကြက်တောင်ရိုက်ပြိုင်ပွဲကို မတ် ၂၅ ရက်နှင့် ၂၆ ရက်တို့တွင် အောင်ကြက်တောင်ကလပ်၌ ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ခရိုင်အား/ကာ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးထံမှ သိရသည်။

အဆိုပါ နွေရာသီအခြေခံကြက်တောင်အားကစားနည်း သင်တန်းကို မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ပညာရေးကောလိပ်နှင့် မဟာအောင်မြေမြို့နယ်ရှိ အောင်ကြက်တောင်ကလပ်တို့၌ သင်တန်း သား သင်တန်းသူ ၅၀ ကျော်တို့ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားရှိပြီး တိုင်းဒေသကြီး ကြက်တောင်ဆပ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးကျော်ဝင်း၊ နည်းပြဆရာများ ဖြစ်ကြသည့် အတွင်းရေးမှူး ဦးထွန်းနွယ်လင်း၊ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ဦးဝင်းမြင့် နှင့်တာဝန်ရှိသူတို့က ဧပြီလ ပထမပတ်ထိ အခမဲ့ သင်ကြားပို့ချပေး လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တင်မောင် (မန်းကိုယ်ပွား)



မြန်မာနှင့် အင်ဒိုနီးရှား အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်နေ စဉ်။ ဓာတ်ပုံ- MFF

အင်ဒိုနီးရှားကို မြန်မာအသင်း အနိုင်ယူ

အင်ဒိုနီးရှား မတ် ၂၀

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းနှင့် အင်ဒိုနီးရှားလက်ရွေးစင်အသင်း တို့၏ နိုင်ငံတကာခြေစမ်းပွဲကို ယနေ့ညနေပိုင်းက အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၌ ကျင်းပသည်။

မြန်မာ - သုံးဂိုး ၊ အင်ဒိုနီးရှား - တစ်ဂိုး

အာရှဖလား ခြေစမ်းပွဲအတွက်ပြင်ဆင်နေသည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အသင်းသည် အင်ဒိုနီးရှားအသင်းကို အဝေးကွင်း၌ ဂိုးပြတ်အနိုင် ယူခဲ့သည်။ လူငယ်ကစားသမားများဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် အင်ဒိုနီးရှား အသင်းသည် မြန်မာအသင်းကို ပထမပိုင်းသာ ဖိအားပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဦးဆောင်ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့သော်လည်း မြန်မာအသင်းက ပထမပိုင်းတွင် ချေပဂိုး၊ ဒုတိယပိုင်းတွင် အနိုင်ဂိုး နှစ်ဂိုးသွင်းကာ အနိုင်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာအသင်းသည် ၄-၄-၂ ကစားကွက်ဖြင့် ပွဲထွက်လာပြီး ဝါရင့် ကစားသမားများဖြစ်သည့် သီဟစည်သူ၊ ရန်အောင်ကျော်၊ ဖြိုးကိုကိုသိန်း၊ ဝင်းမင်းထွန်း၊ ကျော်ကိုကို၊ ဒေးဗစ်ဒန်း၊ သိန်းသန်းဝင်းတို့ကို ယူ ၂၀ ကမ္ဘာ့ ဖလားပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ခဲ့သည့် အောင်သူ၊ မောင်မောင်လွင်၊ ရန်နိုင်ဦး၊ မျိုးကိုထွန်းတို့ဖြင့် တွဲဖက်အသုံးပြုခဲ့သည့် ပွဲအစတွင် မြန်မာအသင်း စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

မြရည်နွှာတိုက်ခန်း ၄၁ ခန်းအား ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အိမ်ရာပွံ့ပြုံးရေးဘဏ်မှ ပထမဆုံးအကြိမ် မဲနှိုက်ရောင်းချ



ရန်ကုန် မတ် ၂၀

ရန်ကုန်၊ နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့များရှိ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် အိမ်ရာပွံ့ပြုံးရေးဘဏ်များတွင် ငွေစုဆောင်းထားသူများကို မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီး မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာပွံ့ပြုံးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ဆောက်လုပ် ထားသည့် မြရည်နွှာတန်ဖိုးမျှတအိမ်ရာတိုက်ခန်း ၄၁ခန်းကို မတ် ၂၀ ရက်တွင် အဆိုပါရုံးခန်းမ၌ ပထမဆုံးအကြိမ်မဲစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ တိုက်ခန်းများကို စုဆောင်းငွေများမှ တိုက်ခန်းဝယ်ယူရန် Down Payment ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းပြည့်မီသူများကို ပြည့်မီသည့် နံပါတ်စဉ် အလိုက် ဦးစားပေးကာ မဲစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း မန္တလေး ဘဏ်ခွဲ မန်နေဂျာ ဒေါ်မူမူဝေက ပြောသည်။

“ကျွန်မတို့ မန္တလေးဘဏ်ခွဲက မြရည်နွှာတန်ဖိုးမျှတအိမ်ရာတိုက် ခန်း ၄၁ ခန်းရရှိပါတယ်။ ရန်ကုန်၊ နေပြည်တော်နဲ့ မန္တလေးဘဏ်တွေမှာ ငွေစုထားသူတွေအားလုံး ဒီတိုက်ခန်းကို လျှောက်ထားလို့ရပါတယ်။ လျှောက်ထားသူတွေထဲကမှ လိုချင်တဲ့အထပ်ကို မဲစနစ်နဲ့ ရောင်းချပေးခဲ့ ပါတယ်” ဟု၎င်းကပြောသည်။

တိုက်ခန်းဝယ်ယူခွင့်ရရှိသူများအနေဖြင့် အခန်းတန်ဖိုးအလိုက် ပေးသွင်းရမည်

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၃ သို့

ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရောဝတီတိုင်း ဒေသကြီးတို့၏တစ်နှစ်တာ ဆောင်ရွက်ချက်များ မတ် ၂၃ ရက် သတင်းစာတွင် ပါရှိမည်

ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရောဝတီတိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ တစ်နှစ် တာဆောင်ရွက်ချက်များ မတ် ၂၃ ရက် သတင်းစာတွင် ဖော်ပြ ပါရှိပါမည်။ (ကြေးမုံ)

Asia General Electric Holding Co., Ltd.
Key To Smart Power

“အိမ်ရာပွံ့ပြုံးရေးဘဏ်များမှ ရရှိသည့် AG အိမ်ရာပွံ့ပြုံးရေးဘဏ်များ”

လူကြီးမင်းတို့၏ စက်ရုံ၊ ဟိုတယ်၊ ရုံးခန်း နှင့် လူနေအိမ်ခန်းများ အတွက် နည်းပညာအဆင့်အတန်းမြင့်ပြီး လုံခြုံစိတ်ချရသော Transformer များ၊ Unit Substation များ၊ Medium Voltage Panel, Low Voltage Panel နှင့် Compact Enclosure များအား အကောင်းဆုံးဝန်ဆောင်မှု သင့်တော်သော ဈေးနှုန်းများဖြင့် စိတ်တိုင်းကျဆောင်ရွက်ပေးနေသည့်အပြင် (Voltage class 230kV, 150 MVA Power Transformer) များအား Mitsubishi Electric Corporation(Japan) နှင့် နည်းပညာဗလှယ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဆုံးထုတ်လုပ်နေသောစက်ရုံ ဖြစ်ပါကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

Call us 09-5506710, 09-456437337

sales.ageh@ageholding.com, commercial.ageh@ageholding.com

www.ageholding.com

ပြည်သူ့အတွက် ပထမ တစ်နှစ်တာ

လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးစနစ်ဖြင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - သူရဇော်(သတင်းစဉ်)
ဓာတ်ပုံ - အေးသန်း(သတင်းစဉ်)

လူသားအားလုံးအကျိုးဝင်သော သာတူညီမျှမှုရှိပြီး ရေရှည်တည်တံ့မှုရှိသည့် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးစနစ်ဖြင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေးဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ပိုမိုဘေးကင်းလုံခြုံ၍ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များမှ ခံနိုင်ရည်ရှိသည့် မြန်မာနိုင်ငံဖြစ်လာစေရန်ဟူသည့် မျှော်မှန်းချက်များဖြင့် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများကို တက်ကြွစွာဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန၏ အစိုးရသစ် တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်များကို ပြည်သူများသိရှိနိုင်ရန်အတွက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးကို သွားရောက်တွေ့ဆုံ မေးမြန်းခဲ့ပါသည်။

မေး။ ။ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနရဲ့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုတွေနဲ့ပတ်သက်လို့ ပြောပြပေးစေလိုပါတယ်ခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ ပထမရက်(၁၀၀)စီမံချက်အနေနဲ့ ပြည်သူ့နီးစပ်စေဖို့၊ ပြည်သူ့ယုံကြည်မှုရရှိစေဖို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင်

Hot Line တွေ ဖွင့်လှစ်ပြီး ပြည်သူတွေရဲ့ လိုအပ်ချက်ပြဿနာကို ပိုမိုသိရှိဖော်ထုတ်နိုင်ဖို့၊ ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားမှုသတင်းတွေ လျင်လျင်မြန်မြန်ရရှိဖို့ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီးလည်း ပြည်သူ့အသံကို တိုက်ရိုက်ကြားသိနိုင်အောင် ၂၄ နာရီသတင်းရယူနိုင်တဲ့ Hot Line ၀၆၇-၄၀၄၆၆၆၊ ၀၆၇-၄၀၄၇၇၇၊ ၀၆၇-၄၀၄၂၂၂၊ ၀၆၇-၄၀၄၉၉၉ တို့ကို ဖွင့်လှစ်ပြီး လူမှုရေးဝန်ဆောင်မှုလိုအပ်ချက်တွေနဲ့ ဘေးအန္တရာယ်တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို ပိုမိုထိရောက်စွာ ကူညီပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

အင်အားကို ရယူ

အုပ်ချုပ်ရေးမဏ္ဍိုင်ဖြစ်တဲ့ အစိုးရဝန်ကြီးဌာနတွေ၊ ဥပဒေပြုရေးမဏ္ဍိုင်ဖြစ်တဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေနဲ့လည်း ပိုမိုနီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တဲ့အပြင် ဝန်ကြီးဌာနရဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ အင်အားကိုရယူပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။

ဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ ပြည်တွင်း ပြည်ပ မီဒီယာများကို နီးကပ်စွာဆက်ဆံခဲ့ပြီး မီဒီယာတွေကို လွတ်လပ်ပွင့်လင်းစွာ သတင်းရယူခွင့်တွေ ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအပါအဝင် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲတွေကို



လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး။

မီဒီယာတွေကနေ တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်ပြီး ပြည်သူလူထုသို့ သတင်းအချက်အလက်အမှန်များ ဖြန့်ဝေပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ ဘေးဖြစ်ရာကို ချက်ချင်းသွားရောက်ပြီး ထောက်ပံ့ခြင်း၊ နှစ်သိမ့်ခြင်းတွေ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်၊ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခဘေးတို့ကို ခံစားခဲ့ရတဲ့ပြည်သူတွေကို သွားရောက်တွေ့ဆုံ

ရာမှာ ပြည်သူတွေရဲ့ လိုအပ်ချက်တွေကို အလျင်အမြန်ဖြည့်ဆည်းပေးခြင်း၊ ပြည်သူတို့ရဲ့ဆန္ဒကို နားထောင်ခြင်း၊ အခြားဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုဆောင်ရွက်မှုတွေကြောင့် ပြည်သူလူထုအနေနဲ့ ဝန်ကြီးဌာနကို ပိုမိုသိရှိလာပြီး ယုံကြည်မှုတွေလည်း ပိုမိုတိုးတက်လာခဲ့ပါတယ်။

ခံယူချက်ပြောင်းလဲ

မေး။ ။ တစ်နှစ်တာ ကာလအတွင်းမှာ ဌာနတွင်း ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်မှုတွေကိုလည်း ရှင်းပြပေးပါခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ ဝန်ကြီးဌာနမှာရှိတဲ့ ဝန်ထမ်းတွေကို အခါအားလျော်စွာတွေ့ဆုံပြီး ဝန်ထမ်းတွေရဲ့ အသက်အရွယ်အလိုက်၊ ရာထူးအလိုက် တွေ့ဆုံခြင်း၊ တိုင်းရင်းသားဝန်ထမ်းတွေနဲ့ သီးခြားတွေ့ဆုံခြင်းတွေကို ဆောင်ရွက်ပြီး ဝန်ထမ်းတွေရဲ့ အမြင်တွေ၊ သဘောထားတွေကို ဖော်ထုတ်ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအနေနဲ့ ထမ်းဆောင်ရမည့် တာဝန်၊ လိုက်နာရမည့် စည်းကမ်း၊ စောင့်ထိန်းရမည့် ကျင့်ဝတ်တွေကို လမ်းညွှန်မှုပြုလုပ်ပေးတဲ့အပြင် နိုင်ငံတော်က ဆောင်ရွက်နေတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေကိုလည်း ရှင်းလင်းအသိပေးခဲ့ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် အများကြည်ညိုလေးစားတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေကိုဖိတ်ခေါ်ပြီး အကတိလိုက်စားမှုကင်းရှင်းရေးနဲ့ ပြည်သူ့အကျိုးကို ပိုမိုထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဟောပြောပွဲတွေကိုလည်း ပြုလုပ်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒါမှလည်း ဝန်ထမ်းတွေရဲ့ ခံယူချက်တွေ ပြောင်းလဲတိုးတက်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး လုပ်ငန်းတွေအတွက် ရေတိုရေရှည် ဘယ်လိုစီမံဆောင်ရွက်နေပါသလဲခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး လုပ်ငန်းတွေကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ဖို့၊ မူဝါဒ၊ ဥပဒေတွေရေးဆွဲဖို့နဲ့

အထူးကဏ္ဍ (ခ) သို့ >>>



လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အဓိကထားဆောင်ရွက်သော ဝန်ကြီးဌာနဖြစ်သည့်အညီ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များဖြစ်ပေါ်လာပါက အရေးပေါ်ကူညီကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အရေးပေါ်စီမံခန့်ခွဲမှုဗဟိုဌာနသည်လည်း မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည်။



လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသရှိ နှစ်ဖက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများအား စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်စဉ်။

လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနအနေနဲ့ ကလေးသူငယ်တွေရဲ့ အခွင့်အရေးများ အပြည့်အဝရရှိဖို့ သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုတွေကို ပိုမိုထိရောက်စွာ အပြစ်ပေး နိုင်ဖို့အတွက် ကလေးသူငယ် ဥပဒေ(၁၉၉၃)ကို ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာဥပဒေ အဖြစ် အသစ်ရေးဆွဲခဲ့ပါတယ်။ အမျိုးသမီးတွေရဲ့ အခွင့်အရေးကို အပြည့်အဝပေးနိုင်ရေးအတွက် အမျိုးသမီးများအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးကာကွယ် ရေးဥပဒေကို ရေးဆွဲခဲ့

အထူးကဏ္ဍ (က) မှ >>>
စီမံချက်တွေ၊ ရေတိုရေရှည်စီမံကိန်းတွေ ရေးဆွဲဖို့အတွက် အထောက်အထားအခြေပြု သုတေသနရလဒ်တွေ ရရှိနိုင်စေဖို့အတွက် သုတေသနစင်တာကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါတယ်။
ဒါ့အပြင် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက် နေမှုကို ပြည်သူတွေ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ သိရှိ နိုင်စေရန်အတွက် ဝန်ကြီးဌာနရဲ့ သတင်းလွှာ ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလကစပြီး လစဉ် ထုတ်ဝေနိုင်ခဲ့ပါတယ်။
လူကုန်ကူးခံရသူတွေရဲ့ ပြန်လည်ထူထောင် ရေးကိစ္စတွေအတွက် လိုအပ်တဲ့သတင်း အချက်အလက် အကူအညီပေးနိုင်ဖို့ လူကုန်ကူးခံရသူတွေအတွက် သတင်းအချက် အလက် မျှဝေရေးစင်တာ (Information Center for Trafficked Victims) ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ်ရှိ လူမှုဝန်ထမ်း အတတ်သင်သိပ္ပံကျောင်းဝင်း အတွင်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိပါတယ်။

သက်မွေးပညာသင်ကျောင်း

မေး။ ။ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ဒုက္ခရောက်နေကြတဲ့ ပြည်သူတွေကို ဘယ်လို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေပါသလဲ။

ဖြေ။ ။ လူမှုရေးပဋိပက္ခနဲ့ လက်နက် ကိုင် ပဋိပက္ခတွေကြောင့် ယာယီစောင့်ရှောက် ရေးစခန်းတွေမှာ ဒိုလ်နေရတဲ့ကာလအတွင်း အလုပ်လုပ်ကိုင်နိုင်တဲ့ အမျိုးသား၊ အမျိုး သမီးတွေအတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာတွေ ကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်အောင် သင်ကြားပေးနေပါတယ်။

တချုပ်ပြည်နယ်မှာ စက်ချုပ်သင်တန်း၊ ယာဉ်မောင်းသင်တန်း၊ ပယင်းလက်မှုလုပ်ငန်း သင်တန်းတွေ ဖွင့်လှစ်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ဒါ့အပြင် စခန်းတွေအတွင်း အိမ်ဆိုင်တွေ ဖွင့် လှစ်နိုင်ဖို့ ပံ့ပိုးပေးခြင်း၊ တစ်နိုင်မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းတွေကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးနေပါ တယ်။ စခန်းအတွင်းမှာရှိတဲ့ ကျောင်းနေ အရွယ်ကလေးတွေ ပညာသင်ကြားနိုင်ဖို့ အတွက် ပံ့ပိုးဖြည့်ဆည်းပေးခြင်း၊ ကလေးပျော် နေရာများ ဖန်တီးပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ယာယီစောင့်ရှောက်ရေး

စခန်းတွေမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးရလို့မို့ ငြိမ်းချမ်း ခြင်းရဲ့ အကျိုးကိုမျှော်ကိုးပြီး ငြိမ်းချမ်းရေး စကားတွေ ပြောဆိုကြရေးကိုလည်း တိုက် တွန်းဆွေးနွေးနေပါတယ်။

မေး။ ။ ဝန်ကြီးတို့ လူငယ်မူဝါဒရေးဆွဲ နေမှု အခြေအနေကိုလည်း ရှင်းပြပေးပါ ခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ လူငယ်တွေကို ဒေသအလိုက်၊ ကဏ္ဍအလိုက် စနစ်တကျစုစည်းပြီး တိုင်းပြည် အတွက် အကျိုးပြုလုပ်ထုတ်ရပ် ပေါ် ပေါက်လာဖို့ လူငယ်တွေကိုယ်တိုင် ပါဝင်ရေး ဆွဲမယ့် လူငယ်မူဝါဒထုတ်ရှိရေးကို စနစ်တကျ စီမံဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နဲ့ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အသီးသီးက

လူငယ်ကိုယ်စားလှယ်တွေတွေ့ဆုံပြီး လူငယ် တွေနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးအမြင် ဆွေးနွေးပွဲကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှာ ကျင်းပ နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

လူမှုရေးပင်စင်

မေး။ ။ တခြားလူမှု ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေမှုများကိုလည်း သိချင်ပါတယ်။

ဖြေ။ ။ မသန်စွမ်းသူတွေရဲ့ အခွင့် အရေးတွေကို အတတ်နိုင်ဆုံးဖြည့်ဆည်းပေး မယ့် မသန်စွမ်းသူများရဲ့ အခွင့်အရေး နည်းဥပဒေကိုလည်း ရေးဆွဲခဲ့ပါတယ်။

သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာဥပဒေကို လည်း ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃၀ ရက်က ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီဥပဒေအရ အသက် (၉၀) နဲ့အထက် သက်ကြီးရွယ်အိုတွေကို လူမှု

ရေးပင်စင်အဖြစ် တစ်လ ငွေကျပ် တစ်သောင်း နှုန်းနဲ့ လစဉ် ထောက်ပံ့ပေးမယ့် အစီအစဉ်ကို ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် နိုင်ငံတော်အစိုးရ ရန်ပုံငွေကနေ ထောက်ပံ့ပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါ တယ်။

လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနအနေနဲ့ ကလေး သူငယ်တွေရဲ့ အခွင့်အရေးများ အပြည့်အဝ ရရှိဖို့ သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုတွေကို ပိုမိုထိရောက် စွာ အပြစ်ပေးနိုင်ဖို့အတွက် ကလေးသူငယ် ဥပဒေ(၁၉၉၃)ကို ကလေးသူငယ် အခွင့် အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအဖြစ် အသစ်ရေးဆွဲ ခဲ့ပါတယ်။ အမျိုးသမီးတွေရဲ့ အခွင့်အရေးကို အပြည့်အဝပေးနိုင်ရေးအတွက် အမျိုးသမီး များအပေါ် အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးကာကွယ် ရေးဥပဒေကို ရေးဆွဲခဲ့ပါတယ်။ ပြဋ္ဌာန်းပြီးတဲ့

ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေတွေကိုပြည်သူတွေ ရှင်းရှင်း လင်းလင်း သိရှိနားလည်လိုက်နာဆောင်ရွက် နိုင်ဖို့ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းတွေကိုလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

ကနဦးအစီအစဉ်

မေး။ ။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်နဲ့ ကလေး ငယ်တွေကို စောင့်ရှောက်မယ့်အစီအစဉ်ကို လည်း ရှင်းပြပေးပါခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ ပြည်သူ့လူထုအတွက် လူမှု ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး လုပ်ငန်းအစီအစဉ် တွေ ဆောင်ရွက်ရာမှာ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်နဲ့ ၎င်းတို့က မွေးဖွားလာမယ့် ကလေးတွေကို ကလေးအသက် နှစ်နှစ်ပြည့်တဲ့အထိ လစဉ် ငွေကျပ် တစ်သောင်းခွဲ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရေး

အထူးကဏ္ဍ (ဂ) သို့ >>>



လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောဒေသတွင် ဆေးရုံတက်ရောက်နေသော ကလေးငယ်အတွက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်စဉ်။



လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး တိုက်ကြီးမြို့နယ်တွင် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများအတွက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်စဉ်။

ခန့်ခွဲမှုပုံစံသစ်ကိုချမှတ်ပြီး ဘေးသင့်ပြည်သူ တွေ လက်တလော စားဝတ်နေရေးပြေလည် စေရေးနဲ့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်း တွေ၊ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းတွေအတွက် အမျိုးသားသဘာဝဘေး အန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှုရန်ပုံငွေမှ ငွေကျပ် ၇၄၀၅ ဒသမ ၂၄၆ သန်း၊ ဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ဘတ်ဂျက်ရန်ပုံငွေမှ ငွေကျပ် ၂၅၃၈ ဒသမ ၇၈၇ သန်း စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၉၉၄၄ ဒသမ ၀၃၃ သန်းကို ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့တဲ့အတွက် ပြည်သူလူထုကို တိုက်ရိုက်အကျိုးရှိစေခဲ့ပါတယ်။

မေး။ ။ ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းတွေ မြန်ဆန်ဖို့အတွက် ဘယ်လိုဆောင်ရွက်နေပါ သလဲ။

ဖြေ။ ။ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင် ကယ်ဆယ်ရေးနဲ့ ပြန်လည်နေရာချထား ရေးဦးစီးမှူးရုံးတွေရဲ့ သို့လှောင်ရုံတွေမှာ ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းတွေ အမြဲအဆင်သင့် ဖြစ်နေစေဖို့ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး အလျင် အမြန် ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းတွေကို ဆောင် ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အရင်က ကယ်ဆယ်ရေး ပစ္စည်း ၁၀ မျိုး ထောက်ပံ့နေရာကနေ အခု နှစ်မှာ မိသားစုတွေအတွက် အဓိကလိုအပ် မယ့် ပစ္စည်း ၂၂ မျိုးအထိ ထိရောက်စွာတိုးမြှင့် ထောက်ပံ့ပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆန်ရိက္ခာ ထောက်ပံ့တဲ့အခါမှာလည်း အရင်က အနည်း ဆုံး သုံးရက်စာထောက်ပံ့နေရာကနေ အခု အခါမှာ အနည်းဆုံး ခုနစ်ရက်စာ ထောက်ပံ့ ပေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်မှာ ထောက်ပံ့မှုနှုန်းထားတွေ ကိုလည်း မူလထောက်ပံ့တဲ့နှုန်းထက် နှစ်ဆမှ သုံးဆအထိ တိုးမြှင့်ထောက်ပံ့ရေးနဲ့ ပြည်သူ လူထုထံ အမြန်ဆုံးနဲ့ အပြည့်အဝ တိုက်ရိုက် ရောက်ရှိစေဖို့အတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။

အယ်နီညို

၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့တဲ့ အယ်နီညိုရာသီဥတုဖြစ်စဉ်ကြောင့် နိုင်ငံ တစ်ဝန်းရှိ သောက်သုံးရေရင်းမြစ်လုပ်ငန်းစဉ် စံစားခဲ့ရတဲ့ ပြည်သူတွေအတွက် သောက်သုံး ရေဖြန့်ဝေခြင်း၊ အစီစီတွင်းများ၊ စက်ရေတွင်း တွေ တူးဖော်ပေးခြင်း၊ ရေတွင်းရေကန်များ **အထူးကဏ္ဍ (ဃ) သို့ >>>**

အထူးကဏ္ဍ (ခ) မှ >>>

ကနဦးအစီအစဉ်ကို ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည် နယ်နဲ့ နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတွေ မှာ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်ကစပြီး ပံ့ပိုးပေး ဖို့ စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ အဲဒီဒေသတွေအပြင် အခြားဒေသတွေ မှာလည်း ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်နဲ့ အသက် နှစ်နှစ်အောက် ကလေးငယ်တွေ(လူသားဘဝ အစ ရက်တစ်ထောင်အတွင်း) အာဟာရ ပြည့်ဝစွာစားသုံးမှု၊ တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းရေး နဲ့ သားဆက်ခြားအသိပညာပေးလုပ်ငန်းတွေ ကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အိမ်တွင်းအကြမ်းဖက်မှု

မေး။ ။ အမျိုးသမီးတွေအတွက် ဆောင် ရွက်မယ့် အစီအစဉ်ကိုလည်း ပြောပြပေးပါ ခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ ပြည်သူ့အားလုံးပါဝင်တဲ့ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုကိုဦးတည်ပြီး ကျင်းပတဲ့ မြန်မာ နိုင်ငံရဲ့ အမျိုးသမီးများလှုပ်ရှားမှု ရက်သတ္တ ပတ် အစီအစဉ်တွေကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၃ ရက်ကစပြီး ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ဒါ့အပြင် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနအနေနဲ့ အိမ် တွင်း အကြမ်းဖက်မှုအပါအဝင် အကြမ်းဖက်မှု မျိုးစုံ ခံစားနေရတဲ့ အမျိုးသမီးတွေအတွက် ပြဿနာတွေကို တစ်နေရာတည်း ကူညီ ဖြေရှင်းပေးတဲ့စင်တာ (One Stop Women Support Center-OSWSC) ထူထောင်နိုင် ခဲ့ပါတယ်။

မေး။ ။ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနအနေနဲ့ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမယ့် အစီအစဉ်ကို လည်း ရှင်းပြပေးပါခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ လူမှုဝန်ထမ်းနည်းစနစ်နဲ့အတတ် ပညာတွေကို ဒေသတွင်းနဲ့ နိုင်ငံတကာစံနှုန်း တွေအညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့အတွက် မြန်မာ နိုင်ငံမှာ လိုအပ်လျက်ရှိတဲ့ Social Work Institute တစ်ခုပေါ်ပေါက်လာရေးကို ဆောင် ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတွေအတွက် အခြေခံလူ့အခွင့်

အရေး၊ ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းတွေနဲ့ ညီညွတ်သော လူ့လက်သိက္ခာ အပြည့်အဝရရှိနိုင်မယ့် လူမှု အသိုက်အဝန်းတစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်လာစေဖို့ အင်တိုက်အားတိုက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်း ဖော်ဆောင်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ ကယ်ဆယ်ရေးနဲ့ ပြန်လည် နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနရဲ့ လုပ်ငန်းဆောင် ရွက်မှုတွေကို ရှင်းပြပေးပါခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တွေ ကြောင့် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွေနဲ့ ပြည်သူလူထုရဲ့ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်တွေ

ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှု လျော့နည်းသက်သာစေ ရေးအတွက် သဘာဝဘေးကြိုတင်ကာကွယ် ရေး၊ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ အရေး ပေါ် ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ကယ်ဆယ်ရေး နဲ့ ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနက အဓိကတာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေပါတယ်။

ဒုတိယသမ္မတဦးဆောင်ပြီး အမျိုးသား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီကို သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးတွေဦးဆောင်တဲ့ လုပ်ငန်းကော်မတီ

၁၂ ခုနဲ့ ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါတယ်။ သက်ဆိုင် ရာ ကဏ္ဍအလိုက်မှာလည်း ထိရောက်တဲ့ စီမံခန့်ခွဲမှုတွေကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

အထောက်အကူပြု

ဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ အမျိုးသားကော်မတီ ရဲ့ အတွင်းရေးမှူး လုပ်ငန်းတာဝန်တွေကို အထောက်အကူပြု ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး သဘာဝဘေး စီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းတွေ ပိုမို ထိရောက်စေဖို့နဲ့ ဘေးဒဏ်ခံစားရတဲ့ ပြည်သူ တွေအတွက် အရေးပေါ်ထောက်ပံ့မှုတွေ ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့၊ ပိုမိုထိရောက်သော စီမံ



လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကရင်ပြည်နယ် မြိုင်ကြီးငူအထူးဒေသ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းရှိ အိမ်ထောင်စုများအတွက် ဆန်ရိက္ခာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်စဉ်။

အထူးကဏ္ဍ (၈) မှ >>>

ပြုပြင်တူးဖော်ပေးခြင်း၊ ယာယီရေသိုလှောင်ကန်တွေ ပြုလုပ်ပေးခြင်း၊ ရေသန့်စက်တွေ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ရာ ဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ အရင်က ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်းမရှိဘဲ ပထမအကြိမ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အောင်မြင်မှုတွေ ရရှိခဲ့ပါတယ်။ ပြည်သူတွေရဲ့ ယုံကြည်ကိုးစားမှုကို ရလဒ်အဖြစ် ခံခဲ့ရပါမိပါက။

သဘာဝဘေးဖြစ်ပွားမှုဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်တွေ အလျင်အမြန်ရရှိရေးနဲ့ ကြိုတင်သတိပေးချက်တွေ အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ ပေးပို့နိုင်ရေးဆောင်ရွက်မှုတွေကို မိုတိုင်းဖုန်းကနေတစ်ဆင့် သဘာဝဘေးဆိုင်ရာ ကြိုတင်သတိပေးချက်နဲ့ ဘေးဖြစ်ပွားမှုသတင်းအချက်အလက်တွေဖြန့်ဝေပေးနိုင်ဖို့နဲ့ သဘာဝဘေးနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ အသိပညာဗဟုသုတဖြစ်စေမယ့် စာအုပ်စာတမ်းတွေကို လေ့လာနိုင်တဲ့ DAN Mobile Application နဲ့ ဘေးဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေ သတင်းအချက်အလက်တွေပေးပို့နိုင်တဲ့ KOBO Mobile Application တို့ကို ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါတွေကို ပြည်သူလူထုအတွင်းမှာ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ရောက်ရှိသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

သဘာဝဘေးဆိုင်ရာ ကြိုတင်သတိပေးချက်တွေ ကျယ်ပြန့်စွာအသိပေးနိုင်ဖို့နဲ့ အရေးပေါ်အခြေအနေတွေမှာ ဗဟိုနဲ့ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်တွေ ဆက်သွယ်မှုမပြတ်တောက်စေဖို့အတွက် ရေဒီယိုလှိုင်းသုံး Single Side Band တွေကို ဘေးဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေတွေနဲ့ ဆက်သွယ်မှုအခက်အခဲရှိတဲ့ နေရာအလိုက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်တွေမှာ ဦးစားပေးအဆင့်အလိုက် တပ်ဆင်ခဲ့တာမှာ စုစုပေါင်းစက် ၄၅ လုံးကို တပ်ဆင်ထားရှိပြီးဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ ငလျင်ဘေးအန္တရာယ်ကလည်း အခုနှစ်ပိုင်းတွေမှာ များပြားလာတဲ့အတွက် ဘယ်လိုကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုတွေဆောင်ရွက်နေပါသလဲဆိုတာ ပြောပြပေးပါခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ ငလျင်ဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရေးနဲ့ အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးစွမ်းရည်တွေ အားကောင်းလာစေဖို့အတွက် ငလျင်ဖိုရမ်



လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးနှင့် ကုလသမဂ္ဂ ဌာနညွှန်ကြားရေးမှူး၏ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်တို့ အစိုးရနှင့် ကုလသမဂ္ဂ၏ လူသားချင်းစာနာမှုလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးကြစဉ်။

တွေကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၈ ရက်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှာ၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးမှာ ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါအပြင် မြေငလျင်ဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို နေပြည်တော်မှာ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်က ကျင်းပခဲ့ပါတယ်။

လေပြင်းဘေး

သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တွေဖြစ်ပေါ်လာပါက အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းတွေ၊ ဖောင်ဒေးရှင်းတွေနဲ့ ထိထိရောက်ရောက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်စေဖို့အတွက် နည်းလမ်းတွေ ရှာဖွေနိုင်ဖို့ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းတွေ၊ ဖောင်ဒေးရှင်းတွေနဲ့ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွေကို တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်တွေမှာ ကျင်းပခဲ့ပါတယ်။ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွေမှာ လက်တွေ့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မယ့်

နည်းလမ်းတွေကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ပြီး ပထမဆုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအနေနဲ့ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် စတင်ဆောင်ရွက်မယ့် လေပြင်းဘေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရေးအစီအစဉ်တွေမှာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံတွေအတွင်း သဘာဝဘေး ပြန်လည်ထူထောင်ဖို့အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်နိုင်စေရေးနဲ့ ထိရောက်အကျိုးရှိတဲ့ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေကို အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်စေဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံကိုးကားချက်လမ်းညွှန် (ASEAN Disaster Recovery Reference Guide)ကို အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံနဲ့ အတူ ဦးဆောင်ပြီးရွက်ပြုရေးဆွဲနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတွေကိုလည်း ပြန်နဲ့

ပေးနိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

မူကြမ်းထွက်ရှိ

ဘေးဒဏ်ရင်ဆိုင် တုံ့ပြန်နိုင်စွမ်းမြင့်မားတဲ့ လူမှုအဖွဲ့အစည်းပေါ်ပေါက်လာစေရေးအတွက် နယ်ပယ်ကဏ္ဍပေါင်းစုံမှ ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်နိုင်မယ့် အခွင့်အလမ်းတွေကို သတ်မှတ်ဖော်ထုတ်နိုင်စေဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး ကယ်ဆယ်ရေးနဲ့ ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဦးစီးဌာနဟာ “မြန်မာနိုင်ငံ ပြည်သူလူထု သဘာဝဘေးရင်ဆိုင်တုံ့ပြန်နိုင်စွမ်း မြင့်မားစေရေး အမျိုးသားအဆင့် မူဘောင် National Framework for Community Disaster Resilience” ကို သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းတွေမှ ကိုယ်စားလှယ်တွေနဲ့ အာရှ ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်(ADB)၊ မြန်မာနိုင်ငံ သဘာဝဘေး လျော့ပါးရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့တို့ရဲ့ နည်းပညာပံ့ပိုးမှုကိုရယူကာ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ခဲ့

ရာ မူကြမ်းထွက်ရှိပြီးဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူလူထုအနေနဲ့ အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ မိုးလေဝသအခြေအနေ၊ သဘာဝဘေး ဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေတွေကိုသိရှိပြီး လိုအပ်တဲ့ ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ အရေးပေါ်အခြေအနေ ဖြစ်ပေါ်လာပါက ထိုအခြေအနေနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ သတင်းအချက်အလက်တွေ လျင်မြန်စွာ စုဆောင်း၊ ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာသုံးသပ်ပြီး ဘေးဖြစ်နိုင်ခြေရှိတဲ့ သတင်းအချက်အလက်တွေကို ဆုံးဖြတ်ချက်ချမှတ်သူတွေထံ တင်ပြနိုင်ဖို့၊ မြန်မာနိုင်ငံမှာ နည်းပညာအသုံးပြု သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ သုတေသနလုပ်ငန်းတွေကို ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ရည်ရွယ်ပြီး အရေးပေါ်အခြေအနေ စီမံခန့်ခွဲမှုဗဟိုဌာန (Emergency Operation Centre - EOC) ကို ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့ပါတယ်။

သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှု သင်တန်းကျောင်းကို ရော့တတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတမြို့နယ်မှာ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်က စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ နည်းပညာသင်တန်းတွေ၊ အခြေခံသင်တန်းတွေနဲ့ နည်းပြသင်တန်းတွေကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့ရာ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း စုစုပေါင်းသင်တန်းအကြိမ် ၂၀ ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါအပြင် နိုင်ငံတကာသင်တန်းတွေနဲ့ ချိတ်ဆက်ပူးပေါင်း ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးနိုင်ရေး စီစဉ်လျက်ရှိပါတယ်။

မေး။ ။ ဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ ရရှိသုံးစွဲမှုအခြေအနေလေး သိချင်ပါတယ် ခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ်မှာ အစိုးရဝန်ကြီးဌာနအားလုံး ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေရဲ့ သုည ဒသမ ၀၉ ရာခိုင်နှုန်းသာရရှိခဲ့ရာကနေ အခုနှစ် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်မှာ ရန်ပုံငွေ သုည ဒသမ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းကို နှစ်ဆခွဲခန့် တိုးမြှင့်ရရှိခဲ့ပါတယ်။ ပြည်သူ့အတွက် တိုက်ရိုက်အကျိုးရှိစေမယ့်လုပ်ငန်းတွေကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

အခုလို ဖြေကြားပေးတဲ့အတွက် ကျေးဇူးတင်ပါတယ် ခင်ဗျာ။ ။



လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး Women & Girls First Initiative စီမံချက် ရှင်းလင်းပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော်ကို နိုင်ငံတကာမြို့တော်များနှင့်အညီဖြစ်စေရေး ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်နေ

ဇူလိုင်မိုး

ရွှေတိဂုံပုံတူ ဥပဒေသနည်းတော်မြတ်ကြီး၊ နေပြည်တော်ဗုဒ္ဓဂူယာအဖြစ် တင်စားနိုင်သည့် သံဝေဇနီယလေးဌာန၊ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံများ၊ ရေပန်းဥယျာဉ်၊ တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်၊ အမျိုးသားအထိမ်းအမှတ်ဥယျာဉ် (National Landmark) စသည်တို့အပြင် အလျင်မြန်ဆုံးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသော မြို့ပြအခြေအနေကြောင့် နေပြည်တော်သည် တစ်စတစ်စစည်ကားလာသည်။

နေပြည်တော်ကို နိုင်ငံတော်သမ္မတတိုက်ရိုက်အုပ်ချုပ်ကာ ခရိုင် နှစ်ခရိုင်ပါဝင်ပြီး အဆိုပါခရိုင်များကို မြို့နယ် ရှစ်မြို့နယ်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည်။

ခရိုင်နှစ်ခရိုင်မှာ ဒက္ခိဏခရိုင်နှင့် ဥတ္တရခရိုင်ဖြစ်ပြီး ဒက္ခိဏခရိုင်ကို ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ လယ်ဝေးမြို့နယ်၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်နှင့် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်တို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည်။ ဥတ္တရခရိုင်တွင် တပ်ကုန်းမြို့နယ်၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်နှင့် ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်တို့ပါဝင်သည်။ ခရိုင်နှစ်ခရိုင်အတွင်း ရပ်ကွက် ၅၈ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၁၈၇ စု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၇၉၅ ရွာနှင့် ဖွဲ့စည်းထားပြီး အိမ်ခြေ ၂၄၂၃၅၁ ခု၊ အိမ်ထောင်စု ၂၄၈၈၅၃ စု၊ လူဦးရေ စုစုပေါင်း ၁၀၆၃၂၁၆ ဦးတို့ နေထိုင်ကြသည်။

ကွန်ရက်သဖွယ်

နိုင်ငံတကာမြို့တော်များနှင့်အညီ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကို နေပြည်တော်ကို ဗဟိုပြုပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်း အလွယ်တကူသွားလာနိုင်



နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်။

ရေးအတွက် လမ်းများကို ကွန်ရက်သဖွယ် ဆက်သွယ်ထားသည့်အပြင် ပတ်ဝန်းကျင်စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးအပါအဝင် ပြည်သူများအတွက် လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး စသဖြင့် ကဏ္ဍစုံပါဝင်သည့် လူမှုဝန်းကျင်ကောင်းတစ်ခုဖြစ်လာစေရန် ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်က “ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ပညာရေးကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ၊ လမ်းတံတားကဏ္ဍ၊

ဆည်/ကန်ကဏ္ဍ၊ လျှပ်စစ်မီးလင်းရေးကဏ္ဍ၊ ရေရရှိရေးကဏ္ဍနဲ့ အခြားဖွံ့ဖြိုးရေးကဏ္ဍဆိုပြီး ကဏ္ဍကြီး ခုနစ်ခုနဲ့ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ အစိုးရသစ်တစ်နှစ်တာအတွင်း စုစုပေါင်းလုပ်ငန်း ၁၄၃၁ ခုကို ငွေကျပ် ၄၁၆၃၀ ဒသမ ၈၈၆ သန်း အကုန်အကျခံ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။

အချိုးညီမျှအောင်ဆောင်ရွက်

ကျောင်းသားကျောင်းသူများ စိတ်အေး

ချမ်းသာစွာ ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် ကျောင်းများကို အဆင့်တိုးမြှင့်ပေးခြင်း၊ အသစ်ထပ်မံတိုးချဲ့ခြင်း၊ ကျောင်းသားနှင့် ဆရာအချိုးညီမျှအောင်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းများ လုပ်ဆောင်ပေးခဲ့သည်။

အခြေခံအဆောက်အအုံ ၃၆ လုံးကို အသစ်ပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး အခြေခံပညာကျောင်း ၇၃ ကျောင်းကို အဆင့်တိုးမြှင့်ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ ကျောင်းများအဆင့်တိုးမြှင့်ပေးလိုက်သည့်အတွက် ဒေသခံကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အခြားဒေသများသို့ သွားရောက်ပညာ သင်ကြားရတော့ဘဲ မိမိဒေသအတွင်းသာ လက်လှမ်းတစ်စာပေသင်ကြားရသည့်အတွက် အချိန်ကုန်ငွေကုန် သက်သာသွားမည်ဖြစ်သည်။

နေပြည်တော် ခုတင် (၁၀၀၀) နှင့် အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းဆေးရုံတို့တွင် ဒေသခံပြည်သူများသာမက အခြားတိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်များမှ ပြည်သူများကိုပါ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးလျက်ရှိသည်။ နေပြည်တော် ခုတင်(၁၀၀၀)ဆေးရုံတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့ရှိ ဆေးရုံကြီးများကဲ့သို့ ခေတ်မီခွဲစိတ်ကိရိယာများ ထားရှိပေးထားကြောင်း သိရသည်။

ဓာတ်ရောင်ခြည်ကင်ဆာရောဂါ ကုသဆောင်

ဇေယျာသီရိဆေးရုံကြီး၌ Linear Accelerator စက်နှစ်လုံးနှင့် Brachytherapy စက်တစ်လုံးတို့တပ်ဆင်ထားသော ဓာတ်ရောင်ခြည်ကင်ဆာရောဂါ ကုသဆောင်အား ဖွင့်လှစ်၍ ကင်ဆာရောဂါဝေဒနာရှင်များအား

သက်သာသောနှုန်းထားဖြင့် ကုသပေးလျက်ရှိသည်။

သက်တော် (၇၀)အထက် ထေရ်ကြီးဝါကြီး ဆရာတော်ကြီးများအား ဆေးရုံ၏ အသားတင်ရငွေအပေါ် ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ဈေးလျော့ပေး၍ အခမဲ့ကုသပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် ဆေးရုံတက်သည့် လူနာများရက်ရှည်လများ ကုသမှုခံယူရာတွင် သက်သာစေရန်အတွက် အခန်းအခများ လျော့ပေါ့ကောက်ခံလျက်ရှိသည်။ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုကုသခန်းတွင် ကာလရှည်ဆေးရုံတက်ရောက်ခံယူမည့် လူနာများအတွက် ဆေးရုံတက်ကာလတစ်ပတ်ကျော် လွန်ပြီးပါက ဆေးရုံဝန်ဆောင်မှုခနှုန်းထား ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း Discount ပေးလျက်ရှိသည်။

“နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေမှာရှိတဲ့ ကျေးရွာတွေအထိ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးတွေနဲ့ သွားရောက်ပြီး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုတွေ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ပြည်သူတွေကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းတွေ ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့အတွက် ကျန်းမာရေးကြီးကြပ်အဆင့်-၂ ဝန်ထမ်း ၈၃ ဦးကိုသင်တန်းတွေပို့ချပြီး တာဝန်တွေခန့်အပ်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ နောက်ထပ်လည်း ဝန်ထမ်း ၇၀ ထပ်မံခန့်အပ်ဖို့ ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်”ဟု ဒေါက်တာမျိုးအောင်က ပြောသည်။

တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော်၌ သားဖွားနှင့် မီးယပ်အထူးကုဆေးရုံ၊ အရိုးအထူးကုဆေးရုံ၊ သွားနှင့် ခံတွင်း အထူးကုဆေးရုံနှင့် နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်းအထူးကုဆေးရုံ စသည့် အထူးကုဆေးရုံကြီး လေးခုကို တစ်နှစ်တာကာလ အထူးကဏ္ဍ (၈) သို့ >>>



နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း စက်မှုလယ်ယာစနစ် အကောင်အထည်ဖော်ထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။

နိုင်ငံတကာမြို့တော်များနှင့်အညီ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကို နေပြည်တော်ကိုဗဟိုပြုပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်း အလွယ်တကူ သွားလာနိုင်ရေးအတွက် လမ်းများကို ကွန်ရက်သဖွယ် ဆက်သွယ်ထားသည့်အပြင် ပတ်ဝန်းကျင် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးအပါအဝင် ပြည်သူများအတွက် လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး စသဖြင့် ကဏ္ဍစုံ ပါဝင်သည့် လူမှုဝန်းကျင်ကောင်းတစ်ခု ဖြစ်လာစေရန် ကြိုးပမ်းဖော်ဆောင်လျက်ရှိ



နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင် ဇေယျသီရိအထူးကုဆေးရုံ ကင်ဆာရောဂါဌာနခွဲကို ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန် ရန်အတွက် ကွန်ကရစ်လမ်း သုည ဒဿ ၇၆ ဖာလုံ၊ ကျောက်ချောလမ်း ၁၆ မိုင် ၆ ဒဿ ၇၂ ဖာလုံ၊ ရိစာလမ်း ၅ မိုင် ၄ ဒဿ ၇၄ ဖာလုံ၊ မြေသားလမ်း ၁၄ မိုင် ၁ ဒဿ ၁၁ ဖာလုံကို ဖောက်လုပ်နိုင်ခဲ့ သည်။ ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန် လမ်းမကြီးဘေးဘက်တွင် မြေသား လမ်း အကျယ် ၂၄ ပေ ဖောက်လုပ်ခြင်း၊ အမာခံလမ်းသစ် ၁၈ ပေ ခင်းခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက် ပေးခဲ့သည့်အပြင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်း၍ ပျက်စီးသွားသော လမ်းလုပ်ငန်းလေးခုကိုလည်း ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့

အထူးကုဏ္ဍ (င) မှ >>>

အတွင်း ထပ်မံတိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည်။ လက်ရှိကာလအထိ ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းနှင့် အခြေခံကျေးလက် ကျန်းမာရေးဆေးခန်းများ တည်ဆောက်ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်း ၆၇ ခုကို လည်း တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်ရန် အတွက် ကွန်ကရစ်လမ်း သုည ဒဿ ၇၆ ဖာလုံ၊ ကျောက်ချောလမ်း ၁၆ မိုင် ၆ ဒဿ ၇၂ ဖာလုံ၊ ရိစာလမ်း ၅ မိုင် ၄ ဒဿ ၇၄ ဖာလုံ၊ မြေသားလမ်း ၁၄ မိုင် ၁ ဒဿ ၁၁ ဖာလုံကို ဖောက်လုပ်နိုင်ခဲ့သည်။ ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်းမကြီးဘေးဘက်တွင် မြေ သားလမ်း အကျယ် ၂၄ ပေ ဖောက်လုပ်ခြင်း၊ အမာခံလမ်းသစ် ၁၈ ပေခင်းခြင်းတို့ကို ဆောင် ရွက်ပေးခဲ့သည့်အပြင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း ၍ ပျက်စီးသွားသော လမ်းလုပ်ငန်း လေးခု ကိုလည်း ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ပြည်သူများသွားလာရေး အဆင်ပြေစေ ရန် ကွန်ကရစ်တံတားရှစ်စင်း၊ သစ်သား တံတား ၂၁ စင်း၊ ရေကျော် ငါးစင်း၊ Box Culvert ၆၅ စင်း၊ ကွန်ကရစ်ရေပြန် ငါးစင်း စုစုပေါင်း ၁၈၄၂ ပေ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ သည့်အပြင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ပျက်စီးသွားသော တံတား၊ ရေကျော်၊ ရေပြန် လုပ်ငန်း ၅၄ ခုကိုလည်း ပြန်လည်ပြုပြင် တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ကျေးရွာနေ ပြည်သူများတင်ပြခဲ့သည့် လုပ်ငန်းများအနက် လမ်းလုပ်ငန်း သုံးခု၊ တံတားလုပ်ငန်း နှစ်ခုကို လည်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

သမားရိုးကျလယ်ယာဝယ်ယူမှု...

“တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့တဲ့ ဆည်/ကန်/ တမံ ၃၂ ခုကနေ မိုးစပါးစိုက်ပျိုးစေ ၆၈၅၀၀ နဲ့ နွေစပါးစိုက်ပျိုးစေ ၁၅၀၀၀ ကို ရေပေးဝေ နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ပေါင်းလောင်းဆည်ရေသောက် စနစ်အသစ်တည်ဆောက်ပြီး သမားရိုးကျ လယ်ယာဝယ်ယူမှုတွေကိုလက်မှုလယ်ယာမှ စက်မှု လယ်ယာသို့ ကူးပြောင်းနိုင်ရေးဆောင်ရွက်ခဲ့ ရာ လယ်ယာမြေ ၅၄ ဧကကို ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပါ တယ်”ဟု ဒေါက်တာမျိုးအောင်က ပြောသည်။

ရန်အောင်မြင်ဆည်မှ နေပြည်တော် ရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်းအတွက် နေပြည်တော် အရန်ရေမှ တစ်နေ့ရေဂါလန် ၂၅ သိန်းတိုးမြှင့် ပေးဝေနိုင်ရန်အတွက် ၁၂ လက်မ ပိုက်လိုင်း ပေ ၂၂၅၀၀ နှစ်လိုင်းကို ငွေလုံးငွေရင်း အသုံး စရိတ်ဖြင့် တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

ပုဗ္ဗသီရိမြို့ တိုးချဲ့ရေပေးရေးလုပ်ငန်းကို တစ်နေ့ရေဂါလန် ၁၆ သိန်းတိုးမြှင့်ပေးနိုင် နိုင်ရန်အတွက် ၁၆ လက်မပိုက်လိုင်းပေ ၂၉၇၀၀

ကို လည်းကောင်း၊ ဇေယျသီရိမြို့နယ် သာယာ ကုန်းရပ်ကွက် ရေပေးဝေရေးအတွက် ခြောက် လက်မပိုက်လိုင်း ပေ ၉၁၀၀ နှင့် လေးလက်မ ပိုက်လိုင်း ပေ ၃၃၅၈၀ ကို လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ဒေသခံပြည်သူများ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပြည့်ဝကောင်းမွန်ပြီး လုံခြုံစိတ်ချစွာ အသုံးပြု နိုင်ရေးအတွက် နှစ်ကာလကြာရှည်စွာ သုံးစွဲခဲ့ ပြီး လျှပ်ကာနှင့် ဝန်အားများကျဆင်းနေသည့်

ထရန်စဖော်မာများအား ဝန်အားနိုင်နင်းမည့် ထရန်စဖော်မာများနှင့် လဲလှယ်တပ်ဆင်ပေး ခြင်း၊ အသစ်ထပ်မံတပ်ဆင်ခြင်းများ ဆောင် ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကျေးရွာများ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေးအတွက် ဓာတ်အားလိုင်း အသစ်တည်ဆောက်ခြင်း၊ ကြီးသေးများနေရာ တွင် ကြီးကြီးများဖြင့် ပြောင်းလဲတပ်ဆင် ပေးသည့်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ သည်။

တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်

ရာသီဥတု ပြောင်းလဲလာသည်နှင့်အမျှ ပူပြင်းသော နွေရာသီတွင်သာမက နွေမိုး ဆောင်း သုံးရာသီလုံးတွင် ဒေသခံပြည်သူ များ သောက်ရေ သုံးရေများအတွက် အဆင် ပြေစေရန် ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ဆောင် ရွက်ရာတွင် ကျေးရွာပေါင်း ၄၉ ရွာတွင် အထူးကုဏ္ဍ (ဆ) သို့ >>>



နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင် နေပြည်တော်အတွင်း ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများနှင့် ဆေးရုံများသို့ပြေးဆွဲမည့် အဆင့်မြင့်ယာဉ်လိုင်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်စဉ်။



နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်နှင့် ကောင်စီဝင်များ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ဒေသခံများနှင့်တွေ့ဆုံစဉ်။

ဈေးများအဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်ပေးမှုကြောင့် ဈေးရောင်း ဈေးဝယ် ပြည်သူများ အဆင်ပြေစွာ ဝယ်ယူနေရသည်ကို တွေ့မြင်နေရပြီဖြစ်သည်။ ယာဉ်ရပ်နားရာနေရာများကို Stand များပြုလုပ်ပေးပြီး ယာဉ်များကို စနစ်တကျ ရပ်စေသည့်အတွက် ဈေးရောင်း ဈေးဝယ် ပြည်သူများမှာ စိတ်ချမ်းသာစွာ ဝယ်ယူနိုင်သည့်အတွက် အဆိုပါဈေးလေးမှာ ပြယုဂ်ကောင်းတစ်ခုဖြစ်လာခဲ့

အထူးကဏ္ဍ (စ) မှ >>>
 တွင်းနက် ၂၈ တွင်း၊ တွင်းတိမ် ခြောက်တွင်း၊ လက်တူးတွင်း နှစ်တွင်း၊ မြေသားရေကန် သုံး ကန်နှင့် စိမ့်စမ်းရေသွယ် ၁၀ ခုတို့ကို အစိုးရသစ်တစ်နှစ်တာအတွင်း တိုးချဲ့ဆောင် ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။
 လယ်ယာမြေများကို အခြားနည်းအသုံး ပြုခွင့်လျှောက်ထားလာမှုအပေါ် လယ်ယာမြေ ဥပဒေ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ လယ်ယာမြေ ၅၇ ဒသမ ၃၆ ဧကကို လျှောက်ထားသူ ၂၁ ဦးထံ တိုက်ရိုက်ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ပြန်လည်စွန့်လွှတ်မြေ
 ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန အဖွဲ့အစည်း များမှ ပြန်လည်စွန့်လွှတ်မြေများကို တောင်သူ ၈၀ ထံ လယ်ယာမြေစုစုပေါင်း ဧက ၂၀၆ ဒသမ ၁၇ ဧကကို လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့် ပြု လက်မှတ် ပုံစံ (၇) ကို ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။
 ၁-၄-၂၀၁၆ မှ ၃-၁-၂၀၁၇ ရက်နေ့ အထိ လေပြင်းများတိုက်ခတ်၍ လည်းကောင်း၊ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း၍ လည်းကောင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ခဲ့သော ကျေးရွာများသို့တွင်းဆင်း၍ ပြန်လည် ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် တည်ဆောက် ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။
 ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံးများကို ဌာနဆိုင် ရာ ၁၀ ခုဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားပြီး ပြည်သူများ အား တစ်နေရာတည်းတွင် ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင် ခဲ့မှုမှာ ၃၃၂၅၆ ခုရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 တစ်နှစ်တာအတွင်း နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီရှိ ဌာန ငါးခု ၏ အရပ်ရပ်အခွင့်အရေးလိုင်စင်ပေါင်း ၂၁၇ ခုကို ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဈေးပြိုင်စနစ်ဖြင့် လေလံတင်ရောင်းချခဲ့ရာ ငွေကျပ် ၃၂၂၁၀ ဒသမ ၀၉၈ သန်းရရှိခဲ့သည်။

သွားလမ်းသာ၊ ဝယ်လမ်းမြောင့်
 ယခင်က အာဟာရသုခဈေးတွင် ကား၊ ဆိုင်ကယ် စသည့်ယာဉ်ရပ်နားစရာ နေရာ မရှိခဲ့ပေ။ ဈေးထဲသွားလာရသည့်အခါတွင် လည်း ခွံအိုင်၊ ဗွက်အိုင်များနှင့် ဈေးရောင်း၊ ဈေးဝယ်ပြည်သူများ သွားလမ်းမသာ၊ ဝယ် လမ်းမမြောင့် ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ ယခုအခါ

အာဟာရသုခဈေးတွင် ဈေးရောင်းချသူများ နှင့် ဈေးဝယ်သူများ အဆင်ပြေစွာဝယ်ယူ ရောင်းချနိုင်ရန်အတွက် ညောင်ပင်ဝန်းအတွင်း ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို ငွေကျပ် ၂၀၁၆ ဒသမ ၄၂ သိန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ သည်။ ထို့ပြင် သပြေကုန်းဈေး ကုန်စိမ်း၊ သားငါးရုံများ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ ငွေကျပ် ၆၂၀ ဒသမ ၁၄၇ သန်း၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာ

ရေးကော်မတီမှ ငွေကျပ် ၃၆၀ ဒသမ ၅၆၇ သန်းဖြင့် အဆင့်မြှင့်တင်ရေးဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။
 ဈေးများအဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေး မှုကြောင့် ဈေးရောင်း ဈေးဝယ်ပြည်သူများ အဆင်ပြေစွာဝယ်ယူနေရသည်ကို တွေ့မြင်နေ ရပြီဖြစ်သည်။ ယာဉ်ရပ်နားရာနေရာများကို Stand များပြုလုပ်ပေးပြီး ယာဉ်များကို စနစ် တကျ ရပ်စေသည့်အတွက် ဈေးရောင်း ဈေး

ဝယ် ပြည်သူများမှာ စိတ်ချမ်းသာစွာ ဝယ်ယူ နိုင်သည့်အတွက် အဆိုပါဈေးလေးမှာ ပြယုဂ် ကောင်းတစ်ခုဖြစ်လာခဲ့သည်။
 “ဈေးတွေ အဆင့်မြှင့်တင်ဖို့နဲ့ ဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းတွေကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းကနေ ဆောင်ရွက်နေတာကတော့ နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာကော်မတီက ဆောင်ရွက်နေ တာဖြစ်ပါတယ်။ နေပြည်တော်နယ်မြေအတွင်း မှာ ဈေးတွေက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ အများကြီး

လိုပါတယ်။ အထူးသဖြင့် တစ်နေ့လုပ် တစ်နေ့ စား ပျံ့ကျဈေးသည်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ပျံ့ကျ ဈေးသည်တွေဟာ အရင်ကဆို မြေကြီးပေါ်မှာ ပဲ ဇိုးရွာရွာ နေပူပူရောင်းခဲ့တာကို နေပြည်တော် စည်ပင်ရဲ့ ငွေလုံးငွေရင်းထဲကနေ ပျံ့ကျဈေး သည်တွေ ရောင်းမယ့်နေရာကို သန့်ရှင်းသပ် ရပ်မှုနဲ့ ခိုင်မာမှုရှိအောင် ကွန်ကရစ်တွေခင်းပြီး အရောင်းဆိုင်တွေကို အမိုးနဲ့အကာနဲ့ဖြစ်

အထူးကဏ္ဍ (ခ) သို့ >>>



နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင် လယ်ဝေးမြို့နယ် စမတောင်လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးကျောင်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

အထူးကဏ္ဍ (ဆ) မှ >>>

အောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။

ပျံကျဈေးသည် ၈၀၀ ကျော်

“ဥပမာအနေနဲ့ အာဟာရသုခဈေးမှာရှိတဲ့ ကွန်ကရစ်ခင်းလုပ်ငန်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို ကွန်ကရစ်ခင်းပေးလိုက်တဲ့အတွက် ပျံကျဈေးသည် ၈၀၀ ကျော် အဆင်ပြေပြေရောင်းချနိုင်ပါတယ်။ တပ်ကုန်းမှာလည်း ပျံကျဈေးသည် ၂၅၀ အတွက် ကွန်ကရစ်ခင်းပြီး အတွက်ချပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီအတွက် တစ်ရက်ကို ငွေကျပ် တစ်ရာသာ ရောင်းခွန်အနေနဲ့ ကောက်ခံပါတယ်။ နောက်တစ်ခုကတော့ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံကနေ ချစ်ကြည်ရေးအနေနဲ့ နေပြည်တော်သပြေကုန်းဈေးမှာ ပျံကျဈေးသည်တွေအတွက် အဆင့်မြင့်ဈေးရုံ တစ်ရုံကို တည်ဆောက်ပေးခဲ့ပါတယ်”ဟု ဒေါက်တာမျိုးအောင်က ပြောကြားသည်။

အတွက်ကြီး (၇) မှ နေပြည်တော်မြို့ပတ်လမ်းကို ဆက်သွယ်သည့် လမ်းအရှည် ပေ ၁၇၀၀၊ အကျယ် ၂၄ ပေ ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်း၊ Culvert နှစ်စင်း တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် လမ်းမီးသွယ်တန်းခြင်းလုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ တပ်ကုန်းပျံကျဈေးအကျယ် ၄၉၀၄၅ စတုရန်းပေ၊ အထူ ရှစ်လက်မ၊ ကျောက်စီရေမြောင်း ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သဖြင့် ဈေးရောင်းချသူများနှင့် ဝယ်ယူစားသုံးသည့် ပြည်သူများအတွက် အကျိုးကျေးဇူးများရရှိခဲ့သည်။

လုံခြုံရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် နေပြည်တော်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ ရဲတပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များ၊ အမှတ် (၁) လုံခြုံရေးကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့များရှိ ပူးပေါင်းအင်အားများမှ မြို့အဝင်/အထွက် စစ်ဆေးရေးဂိတ်များကို လုံခြုံရေးအရ စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မှုခင်းကျဆင်းရေး အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲများကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဆောင်ရွက်ခြင်းများကြောင့် စည်းကမ်းမလိုက်နာသည့် စည်းကမ်းချိုးဖောက်သည့်သူများကို အပြစ်ပေးသည့်အခါ ထိရောက်မှုရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

၂၄ နာရီစောင့်ကြည့်

ပြစ်မှုကျူးလွန်ခံရသူများနှင့် ထိခိုက်နစ်နာမှုများအတွက် ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်မြန်ဆန်စွာ ဖြေရှင်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်ရန်၊ မှုခင်းသတင်းနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ သတင်းများ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီရရှိနိုင်ရန်အတွက် ၂၄ နာရီ စောင့်ကြည့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံတကာအခမ်းအနားများ၊ နိုင်ငံတော်အဆင့်အခမ်းအနားများ၊ လွှတ်တော်အစည်းအဝေးကျင်းပစဉ် ရက်များနှင့် ဒေသန္တရ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များတွင် လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး လုံခြုံရေးကျိုးပေါက်မှု



နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ တပ်ကုန်းမြို့နယ် လက်ပန်အိုင်ကျေးရွာ ရေလွှမ်းမိုးမှုကြောင့်ပျက်စီးခဲ့မှုကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

ဖြစ်စဉ်နှင့် အုပ်ချုပ်မှုလျော့နည်းဖြစ်စဉ်များ မဖြစ်ပွားစေရေး တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့်မှ ကြပ်မတ်ကွပ်ကဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အသေးစားစက်မှု လက်မှုလုပ်ငန်းဥပဒေအရ မြင်းကောင်ရေ ငါးကောင်နှင့်အောက်ရှိသော စက်မှုလုပ်ငန်းများ၊ လုပ်သားသုံးဦးနှင့် အထက်ရှိသော လက်မှုလုပ်ငန်း ၂၉၄ ခုအား မှတ်ပုံတင်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

အခြေခံလိုအပ်ချက်များကို ပြန်လည်ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသကဲ့သို့ ရေတိုရေရှည်ဖော်ဆောင်ရမည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်သည့် လမ်း၊ တံတားများအပါအဝင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

နိုင်ငံသားတို့၏ မူလအခွင့်အရေးများ ပြည့်ဝစွာခံစားရရှိစေရေး ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည့်အပြင် ကျန်ရှိသည့် အစိုးရသက်တမ်းကာလများတွင် နှစ်အလိုက် လုပ်ငန်းများအား ကြိုတင်လျာထားချက်များ ချမှတ်ကာ ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားအတွက် စီမံဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဟု နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက ပြောကြားသည်။ ။



တပ်ကုန်းမြို့ ပျံကျဈေး ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။



ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်တွင် ယာဉ်အန္တရာယ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေးဆောင်ရွက်စဉ်။



ဒက္ခိဏာခရိုင်အတွင်း နေပြည်တော်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မျိုးစေ့ဌာနခွဲမှ မျိုးကွဲနုတ်ပယ်ခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်စဉ်။

GRAND
SALES EVENT
OPENING
25-3-2017 (Saturday)



ကမ္ဘာ့အဆင့်
3D- CAD/CAM,
ပွဲတက်ရွှေထည်
လက်ဝတ်ရတနာများ

New Arrival

JUNCTION CITY YANGON
(ဗိုလ်ချုပ်ဈေးသစ်)

Forever

by Gems

ရွှေနှင်းတော်

(2016 ASEAN BUSINESS INNOVATION AWARD)

၂၀၁၇ မတ်လ (၂၅)ရက်နေ့မှ မေလ (၃၀)ရက်နေ့အထိ

သိန်းပေါင်း (1800) ကျော် ချီးမြှင့်ပေးမည့်

Lucky Draw Program

- (၁) Nissan brand new ကား (၂) စီး
- (၂) ၅ ကျပ်သား ရွှေဆွဲကြေး (၃) ကုံး
- (၃) ၂ ကျပ်သား ရွှေဆွဲကြေး (၃) ကုံး
- (၄) ၁ ကျပ်သား ရွှေဆွဲကြေး (၅) ကုံး
- (၅) ၈ပဲ သား ရွှေဆွဲကြေး (၁၀) ကုံး

The Most EXCITING Opening Sales

Up to **SALE 50% OFF**

25-3-2017 : နံနက် (၉ : ၃၀) အခမ်းအနား ပွင့်လှစ်ခြင်း၊
 နေတိုး၊ ခြေတီဦး၊ ဟိန်းဝေယံ၊ ကောင်းပြည့်၊ ကျော်ထက်အောင်၊ ထွန်းအိန္ဒြာမို၊ အိန္ဒြာကျော်ဇင်၊ ခိုင်သင်းကြည်၊
 ဝတ်ပုံရွှေရည်၊ ပွေးပွေး၊ အေးမြတ်သူ၊ ယွန်းယွန်း၊ Miss မြတ်ပုဏ္ဏမိနိုင်း၊ ဟန်သီ၊ Bella ၊ ယမင်းမေဦး၊
 နန်းစန္ဒာလှထွန်း၊ မြတ်သီရိမုန်

25-3-2017 - 28-3-2017 : နိုင်ငံကျော်အနုပညာရှင်များမှ အမှတ်တရစိတ်ပုံနှိပ်ကူးခြင်း၊ လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း

ပထမဦးဆုံးဝယ်ယူသူ(၁၅၀)ကို (1gm) White Gold ဆွဲသီးလက်ဆောင်ပေးမည်၊
(ကံစမ်းရန်မလွှဲ)

ခင်ကာပူနိုင်ငံမှ Manderville Conservatory (Electric String Instruments)

Hit it Productions (DJ Console LED Barrels) တို့၏ပျော်မြေမှု

နိုင်ငံကျော်တေးသံရှင်များ - မြိုးပြည့်စုံ၊ စောလားထော်ဝါ၊ ထွန်းနောင်ဆင့်၊ M ဇော်ရီနီ၊ စွဲပြည့်၊ ထွန်းအိန္ဒြာမို၊ ပြုပြုကျော်သိန်း၊ ဝိုင်းစုခိုင်သိန်း၊ ချမ်းချမ်း၊ အိမ်ချစ်၊ နင်ဖီဖေ



25-3-2017
 (ခနေနေ) စတင်ပွင့်လှစ်ပါပြီ
 @
JUNCTION CITY
YANGON
 (ဗိုလ်ချုပ်ဈေးသစ်)

ဈာန်ခြင်းပေါက်
 ဈာန်ခြင်းယူ
 ဗလာမပါကံစမ်းမဲ
 (၂၅-၃-၂၀၁၇ မှ ၃၀-၃-၂၀၁၇ ထိ)
 (၁) ၁ ကျပ်သား ရွှေဆွဲကြေး (၅) ကုံး
 (၂) ၈ ပဲသား ရွှေဆွဲကြေး (၁၀) ကုံး
 (၃) ၄ ပဲသား ရွှေဆွဲကြေး (၃၀) ကုံး
 (၄) ၃ ပဲသား၊ ၂ ပဲသား၊ ၁ ပဲသား၊
 ရွှေလက်စွပ် (၃၀၀)ကွင်း စုစုပေါင်း
 ရွှေသားကံစမ်းမဲ (၄၀၀) ဝန်းကျင်နှင့်
 တခြားအဖိုးတန် ပစ္စည်းများ

ကမ္ဘာ့အဆင့်
 3D-CAD/CAM ၊
 Invisible and Micro Setting
 စိန်နှင့် ကျောက်မျက် ရတနာများ
 GIA/HRD Certificate စိန်ပွင့်ကြီးများ
 ပွဲတက်ရွှေထည်လက်ဝတ်ရတနာများ

အများဆုံးဝယ်ယူသူ
 (၁၀) ဦးအတွက်
 ထပ်ဆင့်အထူးလက်ဆောင်မွန်
 (၂၅-၃-၂၀၁၇ မှ ၃၀-၃-၂၀၁၇ ထိ)
 ရွှေ (၃) ကျပ်သား (၁) ဆူ
 ရွှေ (၂) ကျပ်သား (၁) ဆူ
 ရွှေ (၁) ကျပ်သား (၅) ဆူ
 ရွှေ (၅) မူးသား (၅) ဆူ

MPU/Visa/Master/Debit Cards
 Silver/ Gold/ Platinum card
 အကျိုးခံစားခွင့်များ

